
پنجشنبه 27 خرداد 1395  10رمضان 1437   16 ژوئن 2016   شماره 4027  سال نوزدهم   500 تومان

معاون سیاسی وزارت کشور:

حدادعادل هنوز مدرکی ارایه نکرده است 

حجت الاسلام موسوی لاری:

برجام بد بود نتانیاهو از آن حمایت می کرد

چه کسانی منتظر حضور احمدی نژاد در انتخابات 96 هستند؟ 

آخرین برگ
 اصولگرایان

سالروز وفات حضرت خدیجه )س( را تسلیت می گوئیم

غرب از سرعت بازگشت ایران به شرایط قبل متعجب می شود

هشدار ایران به 1+5 درباره نقض برجام

نبرد تحقیق و تفحص بین مجلس و معاون احمدی نژاد

آیامجلس دهم گره  کور تفحص 
از بنیاد شهید را باز می کند؟

نارضایتی ایثارگران، اختلاس مالی و مدیریت نامطلوب در 
دوره ریاست مسعود زریبافان- معاون احمدی نژاد در بنیاد 
شهید- از جمله نکاتی بودند که بیستم خرداد سال 92 با 
امضای 90 نماینده مجلس، پای بنیاد شهید را به پرونده های 

تحقیق و تفحص مجلس کشاند.تصمیم های خلاف قانون 
پرونده  کردن  مسدود  بنیاد،  رئیس  عنوان  به  زریبافان 
ایثارگران، بی عدالتی در نظام پرداخت ایثارگران برداشت 

خلاف قانون از حساب های ایثارگران و ...
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روزنامه صبح ایران

رقیب حسن روحانی در انتخابات سال 92 معتقد است، عملکرد دولت 
یازدهم در سه سال گذشته توانسته آرامش را در جامعه برقرار کند.

سیدمحمد غرضی، وزیر اسبق نفت و پست و تلگراف در گفتگویی با 
خبرآنلاین با اشاره به 24 خردادماه سالگرد رای آوردن حسن روحانی، 
گفت: جامعه نسبت به دولت قبل نارضایتی هایی داشت، خصوصا که آن 
دولت یکسری گرفتاری های اجتماعی هم ایجاد کرد و با قوه قضاییه و 
مجلس درگیر شد. توفیق سیاسی آقای روحانی در اینکه توانست در آن 

شریط رای مردم را به سمت خود جذب کند خیلی خوب بود. 
وی که رقیب حسن روحانی در انتخابات سال 92 نیز بود، تصریح کرد: خوشبختانه 
بعد از روی کار آمدن آقای روحانی جامعه آرامش پیدا کرده است و دولت ایشان در این 
3 سال گذشته توانسته رضایت مردم را کسب کند. نماینده دوره اول مجلس شورای 
اسلامی افزود: امروز اگر دولت برقرار است و کشور بدون گرفتاری در حال عبور است 
بخاطر همین ارامشی است که برقرار است. آن رای 24 خرداد کشور را از حالت تهاجمی 

به حالت رفاقتی وهمدلی رساند. البته همه اینها دستاورد حضور مردم است...

سید محمد غرضی:

روحانی حقایق جامعه را به مردم بگوید

2

باید از فضای پسابرجام 
حداکثر استفاده را ببریم

دکتر روحانی در پایان نشست روسای سه قوه:

رسانه ها فضای امید و نشاط در جامعه را تقویت کنند

اجرای سیاست های اقتصاد مقاومتی هدف اصلی کشور است

با مجوز هیئت مدیره به شماره 55/15286 مورخ 1394/06/08در نظر دارد از طریق مزایده عمومی نسبت به فروش تعدادی از اراضی شهرک محدث قمی و انسجام  
و واحدهای مجتمع امام خمینی ) ره ( طبق مشخصات ذیل اقدام نماید.

توضیحات:
1- بهای پیشنهادی باید از حیث مبلغ، مشخص، معین و بدون ابهام بوده و در پاکت لاک و مهر 

شده)دربسته( تسلیم گردد.
2- مبلغ سپرده شرکت در مزایده معادل5 درصد مبلغ پایه واحد یا قطعه مورد مزایده مندرج در آگهی 
می باشد که شرکت کنندگان باید به حساب سپرده شماره 1006220288 بانک شهر شعبه صفائیه به نام 

سازمان توسعه و عمران واریز و یا به صورت اوراق مشارکت و اوراق ضمانت تحویل نمایند.
3- شرکت در مزایده و ارائه پیشنهاد به منزله قبول شروط طبق ضوابط جاری آئین نامه معاملات 

شهرداری می باشد.
4- متقاضیان محترم می توانند جهت دریافت مدارک و اطلاعات تکمیلی و اسناد شرکت در مزایده و 
ارائه پیشنهادات از آگهی نوبت دوم تا تاریخ 1395/04/10 از ساعت 8 الی13 به نشانی قم، خیابان معلم، 
مجتمع ناشران، طبقه پنجم، سازمان توسعه وعمران قم مراجعه و یا با تلفن 37840660 الی 61 تماس 

حاصل نمایند.
5- تمامی اوراق و اسناد شرکت در مزایده باید از سوی متقاضیان با قید کلمه)قبول است( امضا شود.

6- مدت قبول پیشنهادات از تاریخ نشر آگهی نوبت دوم، تا تاریخ 1395/04/10 می باشد.
7-  محل تسلیم پیشنهادات : قم،خیابان معلم،مجتمع ناشران،طبقه پنجم،سازمان توسعه وعمران،مسئول 

حراست سازمان.
8- سازمان توسعه وعمران شهرداری قم در رد یا قبول یک یا کلیه پیشنهادات واصله مختار است.

9- برنده مزایده موظف است ظرف یک هفته از تاریخ ابلاغ نتیجه مزایده نسبت به انجام معامله اقدام 
نماید. در غیراین صورت ضمن ضبط سپرده وی به نفع سازمان توسعه و عمران شهرداری قم موضوع مزایده 

به شخصی که پیشنهاد او در رتبه دوم قرار گیرد واگذار می گردد.
10- کلیه هزینه نقل و انتقال ) عوارض – مالیات و غیره( به عهده برنده مزایده می باشد.

11- هزینه چاپ آگهی به عهده برنده مزایده می باشد.
12- شرکت کنندگان می بایست در چارچوب لایحه قانونی منع مدخله کارکنان دولت)مصوب 1337( 

اقدام نمایند.
13- پیشنهادات رسیده در تاریخ 1395/04/12 ساعت10صبح در محل سازمان توسعه و عمران مفتوح و 

قرائت می گردد.

سازمان توسعه و عمران شهرداری قم

سازمان توسعه و عمران شهرداری قم

آگهی مزایده )نوبت اول(
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تروریسمی برخاسته
 از نهاد جامعه

هیچکس از سال 2012 تا کنون حاضر نشده به این 
سوال پاسخ دهد چرا؟ چگونه؟ و چه اتفاقی افتاده که تشکیل 
دهنده بدنه اصلی گروه های تروریست خشن و مذهبی در 

خاورمیانه از شهروندان غربی و به ویژه اروپایی ست؟ اینها افراد مهاجر نیستند بلکه دقیقا 
شهروندان بریتانیایی، امریکایی، فرانسوی، دانمارکی بوده اما محصول چه فرآیندی در جامعه 
هستند که تا کنون نسبت به آنها غفلت شده است. از تبعیض و تفاوت آشکار فرهنگی میان 
سنت خانواده با هنجار جامعه یا هردو؟ از کدامیک سرخورده و اینگونه نفرت شومی از 
جامعه خود پیدا می کنند؟ پذیرش مسئولیت اقدام تروریستی یک کلوپ شبانه در اورلاندو 
توسط داعش همان قدرباور کردنی ست اگر گفته شود این گروه در قبال حوادث تروریستی 

عراق، سوریه و یا فرانسه مسئولیتی نداشته است.
مضحک بودن ادعای عضویت تروریست جنایتکار اورلاندو در داعش؛ دستکم در آن 
سطحی که دستگاه تبلیغاتی این گروه ادعا می کند، بیشتر به این دلیل است که تاپیش از 
واکنش پلیس محلی و افشای مکالمه عمر متین با پلیس که گفته بود با داعش بیعت کرده، 
این گروه در قبال این حادثه واکنشی از خود نشان نداد و صرفا زمانی اعلام مسئولیت کرد 
که مشخص شد ضارب مسلمانی افغانی تباربوده است. اکنون نیز مشخص شده متین خود 

یک همجنس باز حرفه یی بوده.
بررسی های امنیتی پلیس فدرال نیز نشان میدهد متین سال گذشته طی 2 بار احضار 
به دایره فدرال پلیس اورلاندو گر چه رفتار روان پریش و شاید نوع حاد بیماری اسکیزوفرنی 
از خود بروز داده )مواردی که ستاره یوسفی همسر سابق متین هم به آنها اشاره کرده( ولی 

الزاما رفتار نگران کننده در او مشاهده نکرده و به همین دلیل او را رها کرده است.
اما صرف نظر از اقدام فرصت طلبانه داعش در بهره برداری ایدئولوژیک و سازمانی از 
این گونه وقایع، سوال این است »چرا تروریست ها ی فرد گرا ترجیح می دهند در مرحله 
نهایی؛ خود را وابسته به داعش و یا هرگروه های مشابه اعلام نمایند؟ آیا مترصد هستند 
خشم و نفرت خود را حتی در لحظه یی که دیگر نیستند در اوج به نمایش بگذارند؟ موضوع 
مهمی که فکر میکنم یافتن پاسخ آن کمک زیادی به یافتن راه حلی برای مقابله با این گونه 
اقدامات جنایتکارانه خواهد کرد. تیراندازی اوایل دسامبر سال گذشته فردی پاکستانی تبار 
به نام زیاد فاروق درشهر سن برناردینو کالیفرنیا و یا مورد مشابه سیدنی در دسامبر 201۴، 
با اندکی تفاوت در کل نمونه هایی از این روحیات تلقی می شوند. به هر صورت مسئولیت 
پذیری و یا فرصت طلبی داعش، نباید ما را ازتوجه ویژه به علل و عوامل بروز و رشد اینگونه 
جنایات فرد محور ونه الزاما سازمان یافته منحرف کند. در غیر این صورت فشار روانی، 
ترس و التهاب ناشی از پذیرش رسوخ تروریسم در شهر و میان شهروندان، به زودی همه را 
درآستانه یک آشوب بزرگ قرار خواهد داد. آشوبی که هم گروه های تروریست مانند داعش 
و هم فرصت طلبانی مانند ترامپ ویا سناتور پل رایان و از همه بدتر باند های مخوف تحت 
نظر گروه تی پارتی از آن نهایت استفاده را خواهند برد. بهتر است واقعیات تلخی که منجر 
به حوادثی اینچنین شده و می شود را هر چه زودتر قبول کرد. روزنامه واشنگتن پست در 
شماره روز سه شنبه خود با صراحت بی سابقه یی نوشت«»تکرار حوادث تروریستی در 
آمریکا نتیجه مواضع ترامپ علیه مسلمانان است که ناقض اصول و ارزش های آمریکاست. 
این ترامپ بود که تحریک کننده تکرار وقوع این حوادث در کشور شد«.»اعتراف تلخی 
ست، اما حداقل از ۴ سال پیش که موج جدیدی از تروریسم ایدوئولوژیک در خاورمیانه به 
راه افتاد باید چنین روزهای سختی پیش بینی می شد؛ اما از آنجا که اولا این تروریسم کور 
و وحشیانه ابتدا خود مسلمانان و شهروندان خاورمیانه یی را هدف گرفت، ثانیا پای متحدان 
محافظه کار عرب در میان بود، ترجیح داده شد به سادگی از کنار موضوع عبور کنیم؛ 
اما هیچکس از سال 2012 تا کنون حاضر نشده به این سوال پاسخ دهد« چرا؟ چگونه؟ 
و چه اتفاقی افتاده که تشکیل دهنده بدنه اصلی گروه های تروریست خشن و مذهبی 
در خاورمیانه از شهروندان غربی و به ویژه اروپایی ست؟ اینها افراد مهاجر نیستند بلکه 
دقیقا شهروندان بریتانیایی، امریکایی، فرانسوی، دانمارکی بوده اما محصول چه فرآیندی 
در جامعه هستند که تا کنون نسبت به آنها غفلت شده است. از تبعیض و تفاوت آشکار 
فرهنگی میان سنت خانواده با هنجار جامعه یا هردو؟ از کدامیک سرخورده و اینگونه نفرت 
شومی از جامعه خود پیدا می کنند؟ متین و زیاد فاروق در ایالات متحده، جان جهادی 
در بریتانیا، برادران عبدالسلام در فرانسه، حسناء آیه بوالحسن، عبدالحمید ابو عود معروف 
به ابوعمر السوسی بلژیکی در خاورمیانه و با سنت های عمومی و عرفی غیرغربی تربیت 
نشدند. آنها در همین جوامع مدرن پرورش یافتند؛ اما چه چیزی آنها را به سمت خشونتی 
اینچنین بی رحمانه یی سوق میدهد؟ سوال سختی ست! اما هر چه هست دلایل را باید 
در سیستم های اجتماعی و شاید تبعض آمیزی جستجو کرد که حتی پس از گذشت 
یک نَسل در حال گذار و تولد نسل جدید، نتوانسته شهروند خود را قانع کند که عضوی 

موثر از جامعه است

در ادامه رایزنی ها برای رفع ابهامات و موانع برجام صورت گرفت؛

گفتگوی ظریف و کری برای 
رفع موانع اجرای برجام

گفتگوی های وزیران امور خارجه ایران و آمریکا در اسلو درباره روند اجرای برجام 
پایان یافت.

»محمد جواد ظریف« و »جان کری« دیروز در اسلو درباره روند اجرای برجام  گفتگو 
و موانع آن را بررسی کردند. ظریف و معاونان وی دیروز هم با خانم »فدریکا موگرینی«، 
مسئول سیاست خارجی اتحادیه اروپا و معاونان وی درباره روند اجرای برجام دیدار  و 
گفتگو کردند. خانم موگرینی سه شنبه در نشست خبری مشترک با آقای ظریف با اذعان 
به مشکلات بانکی در روابط تجاری اروپا و ایران گفت: همه تلاش خود را برای رفع موانع و 
ترغیب شرکتها به همکاری با ایران انجام می دهیم. ظریف هم در این نشست خبری با بیان 
اینکه آمریکا تحریم ها را روی کاغذ لغو کرده است، تلاش های بیشتر مقامات امریکایی را 
برای برطرف کردن جو روانی حاصل تحریم ها که موجب تعلل بانک ها و شرکت های غربی 
در همکاری با ایران شده است خواستار شد. ظریف دیشب نیزدر برلین با وزیر خارجه آلمان 

درباره روند اجرای برجام و روابط دوجانبه و منطقه ای دیدار و گفتگو  کرد.

غرب از سرعت بازگشت ایران به شرایط قبل متعجب می شود

هشدار ایران به 1+5 درباره نقض برجام
سخنگوی سازمان انرژی اتمی با هشدار صریح به 1+5 گفت: شرایط ایران در استفاده از 
سانتریفیوژهای پیشرفته بسیار خوب است و آمادگی داریم در صورت عمل نکردن طرف مقابل 

به تعهداتش، با سرعت در شرایطی قرار بگیریم که طرف مقابل حتماً از آن متعجب می شود
بهروز کمالوندی در گفت وگو با صدا و سیما به طرف مقابل به ویژه آمریکایی ها تاکید 
کرد: فراتر از متن برجام نروید؛ اگر بنا بر پایدار ماندن توافق است ضروری است به آنچه توافق 
کردیم و در متن برجام آوردیم پایبند بمانیم. وی درباره تهدید برخی نامزدهای انتخابات 
ریاست جمهوری آمریکا به پاره کردن برجام گفت: البته ممکن است در تبلیغات انتخاباتی 
امریکا حرف های زیادی گفته شود اما واقعیات جمهوری اسلامی به نحوی است که اگر آنان 
بخواهند آمالشان را عملی کنند قطعاً با مشکلات بسیار مواجه خواهند شد زیرا در صورت 
نیاز به اقدام متقابل یا بازگشت به عقب ظرفیت بالایی داریم. وی در پاسخ به پرسش دیگری 
مبنی بر این که آیا زمانبندی مشخصی برای بازگشت به مرحله پیش از برجام طراحی شده 
است؟ گفت: از ابتدا برای سناریوهای برگشت پذیری تدبیر کرده ایم و این آمادگی را داریم 

که در صورت نیاز با سرعت در شرایطی قرار بگیریم که طرف مقابل حتماً متعجب شود.

معاون سیاسی وزارت کشور:

حدادعادل هنوز مدرکی ارایه نکرده است 
معاون سیاسی وزارت کشور در پاسخ به این سوال که آیا در نهایت حداد عادل مستنداتی 
از اظهارات خود برای دخالت دولت در انتخابات مجلس ارائه کرد گفت: خیر این هم از همان 
مسائلی بود که نسبتی را به مدیران دولتی که یک انتخابات خوب را برگزار کردند می دهند و 

بعد قادر به ارائه مستندات نیستند یا می گویند منظور ما چیز دیگری بوده است.
محمدحسین مقیمی در گفت وگو با ایلنا، افزود: وقتی بحث دخالت دولت در انتخابات 
را مطرح می کنیم باید استدلال های لازم را داشته باشیم چرا که این مسئله در اذهان 
مردم باقی می ماند. آقای حداد اگر مدارکی داشتند ارائه می کردند. بهتر است همه ما در 
مصاحبه های خود دقت کنیم و بدون مستندات کافی هر حرفی را مطرح نکنیم. معاون 
سیاسی وزیر کشور در مورد اظهارات نوبخت در خصوص تشکیل اتاق فکر علیه دولت گفت: 
ما باید عملکرد دولت را دائماً به اطلاع مردم برسانیم، اما برخی دوست ندارند دولت کار خود 
را با موفقیت پیش ببرد و برای هدف خود هر تلاشی انجام می دهند. اگر گزارش روز گذشته 
آقای رئیس جمهور خدمت رهبر انقلاب به صورت کامل ازصداوسیما پخش شود، خیلی از 

منتقدان در رفتار خود تجدیدنظر خواهند کرد. 

یک نماینده مجلس:

رقیب روحانی، احمدی نژاد نیست
نماینده مردم تربت جام در مجلس گفت: رقیب اصلی آقای روحانی در سال 96، 

احمدی نژاد نیست. بعید است اصولگرایان دوباره از احمدی نژاد حمایت کنند.
جلیل رحیمی جهان آبادی در گفت وگو با خبرآنلاین، درباره ادعای احتمال یک دوره ای 
شدن دولت حسن روحانی گفت: بخشی از این گفتمان، گفتمان مخالفان ایشان است؛ 
همان دلواپسانی که از ابتدا مخالف روی کار آمدن ایشان بودند و حالا هم تلاش می کنند 
دولت شکست بخورد. رحیمی گفت: من دعا می کنم آقای روحانی در انتخابات سال بعد 
پیروز شده و دولت ایشان تداوم داشته باشد؛ اما برآورده شدن دعای من، به عملکرد دولت 
ایشان هم بستگی دارد. به اینکه چقدر بتواند در حوزه سیاست داخلی موفق عمل کند. وی 
با بیان اینکه دولت آقای روحانی باید بجنبد، چراکه فرصت کمی تا پایان عمر دولت یازدهم 
دارد، اظهار کرد: اگر مسائل داخلی سروسامان پیدا نکند، دولت آسیب می بیند. نماینده 
مردم تربت جام و تایباد اظهار کرد: مردم واقعا مشکل معیشتی دارند و برای حل شدن 
مشکلشان، حزب و جناح نمی شناسند و به هر کسی که بتواند نشان دهد که می تواند 
مشکل را حل کند، رای می دهند. رحیمی حمایت اصولگرایان از روحانی را نیز محتمل 
ندانست و تنها احتمال پیروزی آنها در سال 96 را آوردن رقیب جدی با شعارهای تاثیرگذار 
دانست. نماینده مردم تربت جام و تایباد درباره عملکرد سه ساله دولت یازدهم نیز اظهار کرد: 
عملکرد دولت آقای روحانی را باید به چند بخش تقسیم کنیم. در حوزه سیاست خارجی 
دولت ایشان باوجود همه فشارهای داخلی و بین المللی، گره بزرگی را از سیاست خارجی 
ما باز کرد. کارنامه و معدل دولت آقای روحانی در عرصه سیاست خارجی، قابل پذیرش و 
بسیار خوب است. وی ادامه داد: اما در حوزه داخلی و در مباحث اقتصادی،  عملکرد دولت 
ضعیف بوده است. دولت نتوانسته آنطور که باید و شاید به دغدغه های معیشتی مردم پاسخ 
بدهد. اگر به بسیاری از استان ها و شهرستان ها مراجعه کنید می بینید که مردم از عملکرد 
اقتصادی دولت راضی نیستند. درست است که تورم مهار شده و بخشی از فعالیت های زائد 
دولت قبل که بودجه را می بلعید و اجازه نمی داد فعالیت های عمرانی مورد توجه باشند، نیز 
اصلاح شده است اما هم به دلیل کمبود اعتبارات و افت قیمت نفت و هم به دلیل توجه 
بیش از حد دولت به مسائل بین المللی و توجه کمتر به مسائل داخلی،  عملکرد دولت در 
عرصه اقتصادی قابل قبول نیست. رحیمی افزود: ضعف دیگر، مدیران دولت آقای روحانی 
هستند. آقای روحانی متاسفانه به پیام تغییر مردم توجه لازم را نشان نداد. هنوز هم خیلی 
از مدیران در سطوح میانی و پایینی همگام با دولت عمل نمی کنند و این باعث شده است 
نوعی سرخوردگی و دلسردی در میان مردم به وجود آید. وی اظهار کرد: مردم وقتی به 
یک دولت جدید رای می دهند،  انتظار دارند مدیران با دولت جدید  همگام باشند؛ نه اینکه 
سیاست ها،  رفتار، گفتار و عملکرد آنها تطبیقی با سیاست های دولت آقای روحانی نداشته 
باشد. در استان خراسان رضوی تا حدودی با این مشکل مواجه هستیم و هنوز و پس از 
سه سال برخی از مدیران هماهنگی لازم با دولت مرکزی را ندارند و سیاست های دولت را 
برنمی تابند. رحیمی گفت: دولت باید در زمان باقیمانده به هماهنگ سازی مدیران در مناطق 
مختلف با سیاست های دولت تلاش کند و همینطور باید دغدغه های معیشتی مردم را در 
سرلوحه امور خود قرار دهد. کاری انجام دهد که مردم تغییر محسوسی در زندگی خود 
داشته باشند. این کار شدنی است و دولت این توان را دارد که اقدامات تاثیرگذاری در حوزه 
اقتصادی انجام دهد. مثال می زنم. بخش قابل توجهی از مردم که استحقاق دریافت یارانه 
دارند در بسیاری از شهرستان ها حذف شده اند، یا سبد کالا برای خیلی از مردم عادلانه 
نیست و افرادی که واقعا مستحق هستند دریافت نمی کنند. این وضعیت بازتاب های خیلی 
منفی داشته است. وی با تاکید بر اینکه دولت باید در استخدام ها توجه بیشتری داشته 
باشد، گفت: نیروهای زائدی در دولت قبل استخدام شده و برای دولت کنونی تبدیل به 

معضل شده اند، این افراد باید هر چه زودتر تعیین تکلیف شوند.

صادقی نماینده مردم تهران؛

برجام کشور را از لبه پرتگاه نجات داد
نماینده مردم تهران، ری، شمیرانات، اسلامشهر و پردیس در مجلس دهم گفت: اگر 
برجام نبود نهایتا 100 یا 200 هزار بشکه نفت را می توانستیم صادر کنیم که آن نیز به 

شیوه بابک زنجانی انجام می شد.
محمود صادقی در گفت وگو با خانه ملت، در خصوص گزارش وزیر امور خارجه در 
مجلس شورای اسلامی، اظهار داشت: وزیر امور خارجه گزارش جامعی را از وضعیت 
تعهدهای طرف مذاکره ارائه دادند که بسیار خوب بود. البته بعضی از طرف ها به خصوص 
آمریکایی ها نقض عهدهایی را انجام داده اند. نماینده مردم تهران، ری، شمیرانات، اسلامشهر 
و پردیس در مجلس دهم بیان کرد: در کنگره و سنای آمریکا تلاش می شود تا با وضع 
قوانینی برجام را نقض کنند. صادقی با بیان اینکه در مجموع گزارش وزیر امور خارجه مثبت 
بود، ادامه داد: موضوعاتی که در مورد انتقال دارایی ها و بدهی هایی که توسط وزیر خارجه 
مطرح شد که نشان داد تعداد زیادی از کشورها این مسائل را انجام داده اند، در مجموع 
راضی کننده بود. وی با اشاره به سخنان ظریف در خصوص اینکه بهبود شرایط اقتصادی 
فعلی نیز نتیجه برجام است، افزود: این موضوع بدیهی است و اگر برجام نبود نمی توانستیم 
نفت را به خوبی صادر کنیم. نماینده مردم تهران، ری، شمیرانات، اسلامشهر و پردیس در 
مجلس شورای اسلامی ادامه داد: اگر برجام نبود نهایتا 100 یا 200 هزار بشکه نفت را می 
توانستیم صادر کنیم که آن نیز به شیوه بابک زنجانی انجام می شد که به فساد اقتصادی و 
غارت بیت المال منجر می شد. کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس شورای اسلامی بیان 
کرد: برجام کشور را از لبه پرتگاه نجات داد و اگر برجام نبود در آستانه جنگ قرار داشتیم و 
از لحاظ اقتصادی در تنگنا قرار می گرفتیم. وی افزود: البته ملت ایران مقاومت کرد و هراسی 
نداریم از مقاومت، به تعبیر مقام معظم رهبری انقلابی هستیم و از چیزی هراس نداریم و در 

برابر توطئه ها می ایستیم. البته باید در زمان مشکلات با تدبیر عمل کنیم.

عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس:

عربستان خواهان حل بحران 
یمن به واسطه ایران است

عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی تاکیدکرد: 
عربستان با در نظر گرفتن جایگاه ایران در منطقه خواهان حل بحران یمن به واسطه 

تهران است.
علی نجفی خوشرودی در گفت و گو با خانه ملت با اشاره به تلاش عربستان برای حل 
بحران یمن از طریق ایران، اظهار داشت: بحران یمن یکی از مشکلات زاییده عربستان به 
همدستی آمریکا و صهیونیست ها است که از ابتدا قابل پیش بینی بود که با تحمیل زور و 

نظامی گری در این کشور عربستان به زودی شکست خواهد خورد.
نماینده مردم بابل در مجلس دهم شورای اسلامی تاکید کرد: اکنون که عربستان به 
خطای خود در یمن رسیده است و متوجه شده به راحتی نمی تواند از جنگ بی دلیلی 
که ایجاد کرده است خارج شود به فکر حل آن و بیرون کشیدن خود از جنگ در منطقه 

افتاده است.
وی ادامه داد: تنها راه حل عربستان برای برون رفت از بحران یمن، مذاکره است و اجازه 
دهد مردم این سرزمین خود بدون اعمال زور و نفوذ سرنوشت خود را تعیین کنند و دولت 

مورد نظرشان را روی کار بیاورند.
این نماینده با اشاره به قدرت و نفوذ ایران در منطقه و دنیا اظهار داشت: از آنجایی که 
ایران قدرت لازم برای حل این مشکل را دارد و خیرخواه کشورهای و ملت های همسایه 
و منطقه است به خوبی می تواند از این نقش و جایگاه مهمی که دارد برای حل مشکلات 

منطقه و یمن استفاده کند.
عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی گفت: عربستان 
ناظر به واقعیت های موجود و جایگاه جمهوری اسلامی ایران با نامه نگاری و فرستادن 

واسطه به دنبال حل مشکل یمن از طریق ایران است.
به گزارش خانه ملت، محمد بن سلمان جانشین ولیعهد عربستان اخیر با ایران در 

خصوص رفع بحران یمن نامه نگاری کرده است.

هاشم زائی نماینده مردم تهران:

برجام اقدامی معادل با 
ملی شدن صنعت نفت بود

نماینده مردم تهران، ری، شمیرانات، اسلامشهر و پردیس در مجلس دهم گفت: تحریم 
هایی که حدود 10 سال برقرار بودند، قطعا در راستای رفع آن ها نیز مدتی زمان نیاز است.

عبدالرضا هاشم زائی در گفت وگو با خانه ملت، در خصوص گزارش وزیر امور خارجه در 
مجلس شورای اسلامی، اظهار داشت: بطور مرتب تاکنون گزارش هایی در خصوص برجام 
ارائه شده و می شود. نماینده مردم تهران، ری، شمیرانات، اسلامشهر و پردیس در مجلس 
شورای اسلامی بیان کرد: پیش از برجام اقتصاد کشور متوقف شده بود چون صادرات، انتقال 

پول و فروش نفت، انجام نمی شد. 
وی افزود: بعد از برجام که به نظر من معادل با ملی شدن صنعت نفت بود، شرایط 

بهتر شده است.
هاشم زائی ادامه داد: در دنیا بر خلاف کشور ما، اقتصاد غیر دولتی و خصوصی است، 
در راستای اجرای برجام، دولت ها تحریم ها را برداشته اند ولی بخش های خصوصی به 
دلیل جرائمی که آمریکایی ها و سیستم اقتصادی آن ها مقرر کرده اند، نگرانی هایی دارند 
تا با ایران همکاری کنند. نماینده مردم تهران، ری، شمیرانات، اسلامشهر و پردیس در 
مجلس دهم گفت: تحریم هایی که حدود 10 سال برقرار بودند، قطعا در راستای رفع آن 
ها نیز مدتی زمان نیاز است. وی ادامه داد: با تمام احترامی که برای مخالفان برجام قائل 
هستیم باید ببینیم، این دوستان باید بگویند که تداوم تحریم ها چه مزایایی رادارد. هاشم 
زائی بیان کرد: نوع برخورد با پاسپورت ایرانی و رفتار نامناسب کشورهای مختلف با ایرانیان 
در فرودگاه ها مسائلی بود که می خواستند ملت ایران را به واسطه تحریم های بین المللی 
تحقیر کنند. آمریکا موفق شده بود تحریم های بین المللی علیه ایران را با یک وفاق بین 
المللی ایجاد کند. وی گفت: همه کشورها در مناطق مختلف جهان علیه ایران فعالیت 
میکردند و سیستم های مالی آنها سیستم های مالی کشور ما را تضعیف میکردند که این 

ها از مضرات وجود تحریم بود.

یادداشت

اخبــار

پس  چهارشنبه  روز  جمهوری  رییس 
از نشست مشترک با آیت الله صادق آملی 
علی  دکتر  و  قضائیه  قوه  رییس  لاریجانی 
میزبانی  به  که  مقننه  قوه  رییس  لاریجانی 
رییس مجلس شورای اسلامی برگزار شد، در 
جمع خبرنگاران اظهار امیدواری کرد: دولت 
با هماهنگی  و مجلس دهم در کنار هم و 
راستای حل  در  بتوانند  بیشتر  و همفکری 

معضلات و مشکلات مردم تلاش کنند.
حجت الاسلام والمسلمین دکتر حسن 
و  حساس  سخت،  مسئولیتی  آغاز  روحانی 
سنگین برای قانونگذاری در کشور و نظارت بر 
اجرای قوانین را به نمایندگان مردم در مجلس 
دهم و انتخاب مجدد دکتر علی لاریجانی به 
به  را  عنوان رییس مجلس شورای اسلامی 

وی تبریک گفت و افزود: در نشست مشترک سران سه قوه 
بحث های متنوع و مختلفی مطرح شد که یکی از مباحث، 
فضای بعد از برجام بود. دکتر روحانی با اشاره به اینکه 
ملت ایران با رهنمودهای رهبر معظم انقلاب به توافق حائز 
اهمیت برجام دست یافت، خاطرنشان کرد: امروز در شرایط 
پسابرجام قرار داریم و باید از این فضا برای ایجاد رونق در 
کشور و ایجاد اشتغال، حداکثر استفاده را ببریم و رسیدن به 
این هدف تنها با همکاری و هماهنگی سه قوه و سایر ارکانی 
که در نظام مسئولیت هایی را برعهده دارند میسر خواهد بود.

سه قوه  سران  خواست  کرد:  تاکید  جمهوری  رییس 
از رسانه ها این است که فضای امید و نشاط در جامعه را 
روزبه روز تقویت کنند تا در شرایط امروز کشور بتوانیم از همه 
استعداد ها و ظرفیت ها به خوبی برای توسعه و رشد کشور 
و به خصوص برای ایجاد اشتغال جوانان عزیز که بسیاری 

از آن ها دارای مدارج عالی تحصیلی هستند، استفاده کنیم.
در  رسانه ها  به ضرورت تلاش  اشاره  با  روحانی  دکتر 
راستای تقویت فضای امید در جامعه، ادامه داد: از این منظر 
اگر یک نکته یا نقص کوچکی در گوشه ای یافت شد، در 
همان حد مسئله را ببینیم و آن را تعمیم نداده و بزرگ نکرده 

و ذهن مردم را برای مسائل جزئی مشغول نکنیم.
سیاست  اجرای  برای  عمل  و  اقدام  رییس جمهوری 
های اقتصاد مقاومتی را هدف اصلی کشور دانست و اظهار 
داشت: همانطور که رهبر معظم انقلاب فرمودند اقتدار کشور 

مبتنی بر اقتدار اقتصادی و علمی در کشور است تا بواسطه 
آن جوانان بتوانند از علم، دانش و فناوری خود به درستی 
بهره برداری کنند؛ از سویی دیگر در فضای اقتصادی، هم 
قدرت علمی و فناوری ساخته شده و هم توسعه انسانی و 
رشد اقتصادی شکل می گیرد که این مسائل موجب پیشرفت 
کشور و ایجاد اشتغال می شود. دکتر روحانی با بیان اینکه 
در شرایط کنونی برای اینکه بتوانیم از فضای پسابرجام به 
درستی استفاده کنیم، برخی از وزارتخانه ها مسئولیت های 
سنگین تری برعهده داشته و فضای بهتری برای کار دارند، 
خاطرنشان کرد: یکی از این وزارتخانه ها، وزارت نفت است؛ 
از اینرو در بخشی از نشست مشترک امروز میان سران 
سه قوه، وزیر نفت گزارشی را از شرایط نفت و گاز کشور، 
اقدامات صورت گرفته در این حوزه و همچنین شرایط کنونی 
میادین مشترک نفت و گاز ارائه کرد. رییس جمهوری ادامه 
داد: براساس قانون چارچوبی برای قراردادهای جدید در 
دولت تصویب شد و آن چارچوب مورد بحث و نقد برخی 
صاحبنظران قرار گرفت؛ از اینرو با جمع بندی این نظرات و 
اصلاح چارچوب مذکور بار دیگر در دولت مورد تصویب قرار 

می گیرد تا پس از آن به مجلس ارائه شود.
دکتر روحانی با اشاره به اینکه روسای سه قوه بر افزایش 
تحرک برای جذب سرمایه گذاری و فناوری های نوین در 
راستای استفاده حداکثری از فضای پسابرجام تاکید و از آن 
حمایت کرده اند، اظهار امیدواری کرد تا با تلاش مسئولان 
اجرایی، قانونگذاری و قضائی کشور بتوانیم از فضای به وجود 

آمده به خوبی استفاده کنیم.
رییس جمهوری برنامه پنج ساله ششم را 
از دیگر محورهای مورد بحث در نشست سران 
قوا عنوان کرد و افزود: این برنامه در قالب لایحه 
پیش از این از طرف دولت تقدیم مجلس نهم 
شد و دوره مجلس در آن زمان به اتمام رسید و 
امروز همان لایحه دوباره مورد تاکید دولت قرار 
گرفته است؛ البته اصلاحاتی در این رابطه مورد 
نظر نمایندگان مجلس است که ان شاءالله این 

موارد انجام خواهد شد.
دکتر روحانی ابراز امیدواری کرد تا لایحه 
برنامه ششم توسعه در وقت مقرر در مجلس 
عنوان  به  بتواند  تا  برسد  تصویب  به  دهم 
مبنای تدوین بودجه سال 96 از آن استفاده 
شود. رییس جمهوری با اشاره به اینکه در این 
نشست  همچنین اوضاع بحرانی منطقه مورد بحث و بررسی 
قرار گرفت، ادامه داد: اوضاع منطقه در شرایط کنونی وضعیت 
مطلوب و مناسبی ندارد و در شرایطی که علاقه مندیم ماه 
مبارک رمضان، ماهی امن برای مردم عراق، سوریه و یمن 
باشد، اما متأسفانه شاهد هستیم که کشتارها ادامه داشته 
و تروریست ها به اقدامات و کارهای غیر انسانی خود ادامه 
می دهند. دکتر روحانی با اشاره به اینکه اتفاقات و حوادث 
منطقه در شرایطی رخ می دهد که هر روز از اعتبار سازمان 
های بین المللی کاسته می شود، خاطرنشان کرد: هنگامی 
که دبیرکل سازمان ملل متحد در مقابل فشار یک کشور به 
خاطر تهدیدات مالی عقب نشینی کرده و اسم آن کشور را 
از لیست ناقضان حقوق کودکان خارج می کند، این موضوع 
نشان می دهد که متأسفانه سازمان های بین المللی، حتی 
آن جایگاه ناقص قبلی را از دست داده اند. رییس جمهوری 
با تاکید بر اینکه راه حل این مشکلات این است که ملت 
ها بتوانند از استقلال، امنیت و ثبات خودشان به خوبی 
حفاظت و استفاده بکنند، گفت: جمهوری اسلامی به عنوان 
همسایگان این کشورها و با استمداد و درخواست آنان به 
حمایت ها و کمک های خود ادامه می دهد. دکتر روحانی 
اظهار امیدواری کرد تا هر چه سریعتر مردم عراق بتوانند به 
امنیت و ثبات رسیده و تروریست ها را از کشورشان بیرون 
برانند و در سوریه نیز شاهد شرایط امن و با ثباتی برای مردم 

آن کشور باشیم.

دکتر روحانی در پایان نشست روسای سه قوه:

باید از فضای پسابرجام حداکثر استفاده را ببریم
اخبار

رقیب حسن روحانی در انتخابات سال 
92 معتقد است، عملکرد دولت یازدهم 
در سه سال گذشته توانسته آرامش را در 

جامعه برقرار کند.
سیدمحمد غرضی، وزیر اسبق نفت و 
پست و تلگراف در گفتگویی با خبرآنلاین 
با اشاره به 2۴ خردادماه سالگرد رای آوردن 
حسن روحانی، گفت: جامعه نسبت به دولت 
قبل نارضایتی هایی داشت، خصوصا که آن 
دولت یکسری گرفتاری های اجتماعی هم 
ایجاد کرد و با قوه قضاییه و مجلس درگیر 
شد. توفیق سیاسی آقای روحانی در اینکه 
توانست در آن شریط رای مردم را به سمت 

خود جذب کند خیلی خوب بود. 
در  روحانی  حسن  رقیب  که  وی 

انتخابات سال 92 نیز بود، تصریح کرد: خوشبختانه بعد از 
روی کار آمدن آقای روحانی جامعه آرامش پیدا کرده است 
و دولت ایشان در این 3 سال گذشته توانسته رضایت مردم 
را کسب کند. نماینده دوره اول مجلس شورای اسلامی 
افزود: امروز اگر دولت برقرار است و کشور بدون گرفتاری 
در حال عبور است بخاطر همین ارامشی است که برقرار 
است. آن رای 2۴ خرداد کشور را از حالت تهاجمی به 
حالت رفاقتی وهمدلی رساند. البته همه اینها دستاورد 

حضور مردم است. 
این فعال سیاسی که سابقه استانداری را در کارنامه خود 
دارد در ادامه به گرفتاری ها روحانی اشاره کرد و گفت: آقای 
روحانی توانست در این مدت دولت داری اش برجام را به 
نتیجه برساند اما آمریکایی ها از او توقعاتی دارند و باعث شده 
که پا توی کفش آقای روحانی کرده و اذیتش کنند. البته 
این توقعات نباید اجابت شود و دولت هم تاکنون به آنها 
تن نداده است. از سوی دیگر مخالفان داخلی هم هستند 

که به دولت فشار می آورند. وی اظهار داشت: این مخالفان 
تلاش می کنند با توجه به وضعیت اقتصادی که در کشور 
وجود دارد به دولت فشار بیاورند. در حالیکه شرایط فعلی 
عمدتا محصول عملکرد دولتهای قبل است و آقای روحانی 
هم با توجه به درآمدهای پایینی که داشت و هزینه های 
زیاد کشور دارد، نتوانست توفیق زیادی در این حوزه داشته 
باشد. به همین خاطر معتقدم آقای روحانی بین آمریکایی 

ها و مخالفان داخلی گیر کرده است. 
غرضی گفت: دعا می کنیم که آقای روحانی این دوره 
را به خوبی به پایان برسانند و بدون گرفتاری های اجتماعی 

و درگیری، کشور به آرامی اداره شود. 
وزیر اسبق نفت درخصوص اظهارات مطرح شده مبنی 
نیز اظهار داشت:  بر یک دوره ای بودن دولت روحانی 
بستگی به فردی دارد که مقابل آقای روحانی قرار می 
گیرد، اگر این فرد نماینده طیف تند و افراطی باشد مردم 
به او رای نمی دهند ولی اگر نماینده یک طیف منطقی 
باشد که راهکارهایی بهتر از روحانی به مردم ارائه کند و 

جامعه را قانع کند آن وقت می توان پیش 
بینی کرد که انتخابات پررونقی را خواهیم 
داشت. وی تصریح کرد: کسانی که با مشی 
تند وارد رقابت های سیاسی انتخابات 96 
شوند، خیلی موفق نمی شوند، این افراد 
تندرو همه چیز کشور و نظام را زیر سوال 
می برند، مانند آنچه قبلا هم انجام شد و 
ضررش بیشتر از منفعتش بود. اینگونه افراد 
توفیق خودشان را توفیق جامعه می بینند 
در حالیکه این درست نیست و نباید جامعه 
و مردم را فدای اهداف سیاسی شخصی کرد. 
غرضی با بیان اینکه آقای روحانی آنقدر رای 
دارد که با آرامش یک دوره دیگر را ادامه 
روحانی  نظرم  به  کرد:  خاطرنشان  دهد، 
باید خودش را از شر مخالفانش نجات دهد 
و حقایق را در جامعه بیان کند. صادقانه به مردم بگوید 
که چقدر درآمد و هزینه دارد، وعده غیرعملی ندهد و از 

کارشناسان بهره بگیرد. 
اقتصادی چندین گروه  البته در مباحث  افزود:  وی 
اقتصادی آقای روحانی را محاصره کردند و ایشان هم 
توان تفکیک آنها را ندارد. بهمین خاطر برخی معتقدند که 
دولت در بحث اقتصادی زیگزاگی عمل کرده است. یک 
سال پیش رو فرصت خوبی است که دولت حقایق را به 
مردم بگوید و تلاش های اقتصادی اش را متمرکز کرده 

و پیش ببرد. 
این فعال سیاسی درخصوص احتمال حمایت اصلاح 
طلبان و اصولگرایان اعتدالی از روحانی در سال 96 گفت: 
برخی چون آقای هاشمی علنا اعلام کردند که همچنان از 
روحانی حمایت می کنند، احیانا بقیه هم به میدان بیایند. 
بستگی دارد رقیبی که سال 96 رودروی روحانی قرار می 

گیرد چقدر بتواند بدنه اجتماعی را جذب کند.

سید محمد غرضی:

روحانی حقایق جامعه را به مردم بگوید

برجام  اگر  گفت:  کشور  اسبق  وزیر 
رخدادی منفی بود نتانیاهو از آن تعریف و 
حمایت می کرد و همچنین مورد حمایت 
لابی  و  خواهان  جمهوری  تندروهای 

صیهونیست ها در آمریکا قرار می گرفت.
عبدالواحد موسوی لاری نماینده مردم 
لار در مجلس اول و نماینده مردم تهران 
دولت  در  کشور  وزیر  و  سوم  مجلس  در 
اصلاحات با ایرنا به گفت و گو نشست. وی 
به ایرنا گفت: اگر برجام کاملا منفی بود چرا 
رهبری از آن حمایت کردند؟ چرا مجلس 
است  مشخص  کرد؟  حمایت  آن  از  نهم 
برجام منافعی هم برای ما داشته است. وی 
تصریح کرد از یک سو همه دلسوزان نظام 
آن را اقدامی مثبت می دانند و از طرف 
دیگر شرورترین دشمنان نظام مخالف برجام 
هستند. خود این نکته، معیاری برای عاقلانه 
بودن پذیرش برجام است. لاری ادامه داد: 
شما قبل از برجام اگر می خواستید کالایی 
به ارزش دلاری یک میلیون دلار بخرید باید 
با دور زدن تحریم ها چند برابر آن را هزینه 
می کردید و سرمایه های پولی کشور را هدر 
می دادید ولی الان این مشکل وجود ندارد. 
درست است که سوئیفت را هنوز همه بانک 
ها اجرا نکرده اند ولی موانع قانونی سوئیفت 

برطرف شده است.
دنیا به دنبال بازتعریف

 رابطه خود با ایران است
عضو شورای عالی اصلاح طلبان گفت: 
همین الان 7 میلیارد دلار از هند طلب 
داریم. اینکه نخست وزیر هند به ایران می 
آید به خاطر این است که دیگر نمی تواند 
پولهای ما را به بهانه تحریم ها بلوکه کند. 
چون هند فقیر است و به این راحتی نمی 
تواند این پول را پس دهد دنبال راهی می 
گردد تا ایران به وی وقت دهد. وی اظهار 
داشت: این یعنی برجام موثر بوده است چرا 
که قبل از برجام این کشور جواب سلام ما 
را هم نمی داد چون تحریم وجود داشت و 
دست ما به جایی بند نبود. هند و بسیاری 
از کشورها اکنون می خواهند رابطه خود با 
ایران را متناسب با شرایط بین المللی ایران 
که ارتقا یافته است تعریف و تنظیم کنند. 
باره وجود دارد  این  موارد بی شماری در 
که از حوصله بحث خارج است. لاری ادامه 
داد: البته من اغراق در دستاوردهای برجام 
را رفتاری دشمنانه می دانم نه دوستانه؛ 
یعنی آنهایی که از برجام در افکار عمومی 

یک فرشته نجات می سازند یا افرادی که 
آن را یک هیولای مخوف می دانند هر دو 
به ضرر نظام و کشور کار می کنند. برجام 
یک معاهده حقوقی تام و تمام بین المللی 
نیست بلکه یک توافق است که عده ای بر 
اساس مصالح ملی کشور برای آن پای میز 
مذاکره رفتند و با حمایت هایی که از صدر 
تا ذیل مملکت از آنها صورت گرفت آن را به 

نتیجه رساندند.
را  زیادی  برجام موانع  داد:  ادامه  لاری 
برطرف کرد. مثالی می زنم. فرمانده وقت 
و  فاز 16  وقتی  گفت  می  خاتم  قرارگاه 
17 عسلویه را تحویل گرفتیم هیچ شریک 
کند؛  همکاری  ما  با  نشد  حاضر  اروپایی 
اما الان چطور است؟ این ظرفیت در دنیا 
های  گذاری  سرمایه  که  آمده  وجود  به 
وسیعی در عسلویه و نقاط مستعد کشور 
انجام شود. ولی مشروط بر آنکه هیاهوهای 
داخلی کاهش پیدا کند و امنیت و آرامش 
بر فضای تصمیم گیری کشور حاکم شود. 
این فعال سیاسی اصلاح طلب افزود: اگر 
مسیر خردورزی در مجلس و دولت تقویت 
شود و بتوانیم سرمایه های خارجی را جذب 
کشور کنیم می توان پروژه های اقتصادی را 
فعال کرد. رونق اقتصادی و ایجاد اشتغال نیز 
پیامد مثبت آن خواهد بود. به تبع آن آسیب 
های اجتماعی نیز کم می شود و بسیاری 
از مسائل حاد کشور در مسیر کاهش یافتن 
و حل شدن قرار می گیرد. لاری ادامه داد: 
البته این بستگی دارد که مسئولان چقدر از 
این بستر فراهم شده درست استفاده کنند. 
اگر آنها تحت تاثیر هیاهوها قرار نگیرند و 
خردورزانه تصمیم بگیرند من مطئنم ما در 
6 ماه دوم امسال به سمت بهبود شرایط 

اقتصادی حرکت خواهیم کرد. 
اقتصاد مقاومتی 

و ضرورت ترمیم کابینه
وی در ادامه به موضوع اقتصاد مقاومتی 
طبق  مقاومتی  اقتصاد  افزود:  و  پرداخت 
تعریف این است که در شرایط فشارهای 
همه جانبه ای که از ناحیه دشمن وارد می 
شود و با توجه به محدودیت منابع، بتوان با 
گرفتن تصمیمات عاقلانه و بالا بردن بهره 

وری ها مسیر توسعه را دنبال کرد.
وی تصریح کرد: دولت هم برای این کار 
باید دست به اصلاحاتی در کابینه خود بزند. 
شبهه ای ندارم که آقای روحانی نتوانسته در 
انتخاب کابینه آنطور که دلش می خواسته 

است رفتار کند. چرا که جو حاکم بر مجلس 
این اجازه را به وی نمی داد. طبعا الان که 
ترکیب مجلس تغییر کرده باید تغییراتی را 
به خصوص در تیم اقتصادی خود ایجاد کند. 
هماهنگی لازم در تیم اقتصادی دولت دیده 
نمی شود. لاری گفت: بازخوانی و بازسازی 
راه طی شده دولت در سه سال گذشته 
از  روحانی  آقای  شناخت  است.  ضروری 
وزرایش هم بیشتر شده و بصیرت بهتری 
پیدا کرده است. شاید سه سال پیش به نظر 
ایشان فلان وزیر برای مسئولیت فعلی خوب 
بوده ولی الان به این نتیجه رسیده باشد که 
وی در جای دیگر موثرتر می تواند باشد. این 

مساله ای عادی در امر مدیریت است. 
وزیر اسبق کشور ادامه داد: همین طور 
در بخش های سیاسی و فرهنگی نیز دولت 
باید خود را روزآمد کند چرا که این قسمت 
نیز با توجه به شرایط خاص سال 92 چیده 
شد. یک سال وقت زیادی برای یک دولت 
است. می توان در این مدت یک برنامه را 
مطرح و آن را دنبال کرد. برنامه ششم توسعه 
باید در مجلس مطرح شود. آقای روحانی 
باید متناسب با فضای جدید کار خود را 

دنبال کند.
اقتصاد باید به ریل اصلی خود بازگردد

لاری ادامه داد: واژه های »اقدام و عمل« 
که رهبری در بحث اقتصاد مقاومتی آورده 
اند یعنی بحث های نظری کافی نیست 
در  تا  اقتصاد  نوع  این  های  تئوری  اینکه 
جامعه پیاده نشود فایده ای ندارد. بندهایی 
که در اقتصاد مقاومتی آمده است را باید 
در بستر عمل آورد. لازمه آن هم همکاری 
مجلس و دولت است. این بستر اکنون فراهم 
است و بهانه ها دیگر کم شده است. اگر 
دولت نتواند با همراهی مجلس گره ای از 
مشکلات را باز کند دیگر نمی تواند بگوید 

مجلس با دولت همکاری نکرده است.
اقتصاد  قرارگاه  در  کرد:  تصریح  وی 
مقاومتی شخص آقای جهانگیری معاون 
اول رئیس جمهوری فرمانده است. رهبری 
و رئیس جمهوری هم از آن پشتیبانی کرده 
اند. مجلس هم همراه است. همه دست به 
دست هم می توانند موانع را برطرف کنند؛ 
بنابراین اگر نهادی است که خارج از ضابطه 
این قرارگاه )اقتصاد مقاومتی( عمل می کند 

می توان آن را به ریل برگرداند.
لاری اضافه کرد: یکی از مشکلات ما در 
گذشته این بوده است که برخی از نهادها 

خارج از مناقصه و مزایده پروژه ها را می 
گرفتند. یا بخش دولتی به جای واگذاری 
ها  دولتی  شبه  به  خصوصی  بخش  به 
واگذار شده است. اینها باید دوباره به بخش 
خصوصی واقعی واگذار شود. اتفاقا یکی از 
پایه های اقتصاد مقاومتی بها دادن به بخش 
خصوصی است. باید اقتصاد بخش خصوصی 
از حاشیه به متن وارد شود. شخص آقای 
جهانگیری هم باید از اختیارات خود در این 

رابطه استفاده کند.
وزیر اسبق کشور گفت: آقای جهانگیری 
و دوستانش ببینند بخش خصوصی در چه 
نقاطی به حاشیه رانده شده است. تعارف هم 
نکنند. اگر نهادی در این باره مقاومت کرد 
هم از همان تشکیلات اقتصاد مقاومتی که 
طراحی شده است استفاده کنند. از رهبری 
هم کمک بگیرند. اگر فلان نهاد در مقابل 
یکی از پایه های اصلی اقتصاد مقاومتی که 
می  مقاومت  است  اقتصاد  کردن  مردمی 
کند باید با آن برخورد شود. نماینده اسبق 
آن  کشور  سال  داد: هشت  ادامه  مجلس 
روش های غلط را پیش گرفت. طوریکه 
دیگر رویمان نمی شود از آن دوران حتی یاد 
کنیم. آنهمه اختلاس و دزدی و بریز و بپاش 
ها نشان داد که مشی درستی اتخاذ نشده 

بود و باید اصلاح شود.
برجام 2 مفاهمه داخلی است

وی به برجام 2 هم اشاره کرد و گفت: 
آقای رئیس جمهور در مناسبات بین المللی 
و حل بزرگترین معضل دیپلماسی کشور 
در  وقتی  افزود:  لاری  کرد.  عمل  موفق 
حوزه مناسبات بین الملل آن مشکل بزرگ 
را حل کردیم چرا نتوانیم آن را در داخل 
ادامه دهیم. مشکلات داخلی ما روشن است. 
بخش خصوصی کاملا از گردونه تاثیرگذاری 
در اقتصاد حذف شده است که باید آن را به 
جایگاه اصلی خود برگرداند. قدرت اثر گذاری 
اجتماعی احزاب ما به حداقل رسیده است 
که بایست به طور قانونمند و در چارچوب 
قوانین جمهوری اسلامی احزاب را فعال کرد. 
وی تصریح کرد: چه کسی قرار است ما را به 
اهدافمان در سند چشم انداز برساند؟ دولت، 
مجلس، قوه قضائیه و سایر نهادها و ارگان 
ها در کنار احزاب سیاسی. چرا نباید بتوانیم 
با مفاهمه و همدلی در عین داشتن سلایق 
متفاوت کار را پیش بریم؟ باید قدم برداریم 
و به جای برچسب زدن به یکدیگر، اتحاد و 

انسجام را دنبال کنیم.

حجت الاسلام موسوی لاری:

برجام بد بود نتانیاهو از آن حمایت می کرد

متین  مسلم
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آخرین نرخطلا د ر ایران 

4,531,000یک مثقال طلا

1,046,000یک گرم طلای 18

آخرین نرخانواع سکه

10,290,000سکه بهار آزاد ی

10,300,000سکه امامی

5,140,000نیم سکه

2,710,000ربع  سکه

1,800,000سکه یک گرمی

قیمت   نمایندگینام خود رو

 37,000,000 206 تیپ 5

EF7 43,000,000  دنا با موتور 

GLX 405 28,800,000 پژو 

SLX 405 30,700,000 پژو 

ELX 40,200,000 پژو پارس 

 35,300,000 پژو پارس سال

E2 90 38,500,000 تند ر 

LX 32,900,000 رانا 

TU5 33,300,000رانا 

 30,300,000 سمند LX سال

EF7 30,300,000 سمند 

ELX 35,800,000 سورن 

قیمت  نمایندگینام خود رو

300 z 52,000,000 زوتی 

EX151 17,420,000سایپا کارا

 20,600,000 سایپا 111

SE 132 20,200,000 سایپا 

SE 141 18,500,000 سایپا 

 20,100,000 سایپا 131



قیمت   نمایندگینام خود رو

315 MVM 40,500,000 

 MVM 46,000,000 550 دنده ای

X33 62,000,000 تیگو 

کارخانه تولید کاشی »ایرانا« تعطیل نمی شود 
مسایل زیست محیطی در تهران و همچنین سیاست محرومیت زدایی در شهرستان 
های دور افتاده، سبب شده تا کارخانه تولید کاشی »ایرانا« از تهران به یک منطقه محروم 

منتقل شود. 
به گزارش ایرنا، تا چندی پیش درباره این واحد تولیدی که در کیلومتر 12 جاده مخصوص 
کرج قرار دارد، اخباری درباره تعدیل کارکنان آن منتشر و گفته شده بود که تعطیل خواهد 

شد.
در این رابطه یک مقام مطلع در بنیاد مستضعفان در گفت و گو با ایرنا ضمن تکذیب 
تعطیلی این واحد تولیدی، از انتقال این کارخانه به یک منطقه محروم در یکی از استانها خبر 
داد و گفت: از این طریق میزان اشتغالزایی را در این مناطق افزایش می دهد تا افراد زیادی 

نیز از شغل پایدار برخوردار شوند.
وی با بیان اینکه قرار گرفتن این کارخانه در محدوده شهری تهران، مشکلات زیست 
محیطی به وجود آورده است، گفت: به همین منظور با انتقال این کارخانه به یک منطقه 

محروم و خرید تجیهزات مدرن، قرار است تولید کاشی و سرامیک همچنان ادامه یابد.
وی درباره وضعیت کارگران این کارخانه نیز گفت: از آنجا که انتقال کارگران این کارخانه به 
منطقه محروم سختی های خاص خود را داشت لذا با تصویب مسئولان بنیاد مستضعفان، 
به کارگرانی که از این کارخانه بازخرید شدن ۴5 روز حق سنوات پرداخت شده و تعدادی 

نیز طبق حکم دیوان عدالت اداری بازنشسته شدند.
به گفته وی، یک ماه از سنوات کارگران این کارخانه به صورت نقدی پرداخت شده و 15 
روز دیگر از حق سنوات آنها با ارائه چک مدت دار پس از فروش محصولات موجود در انبار 

این کارخانه، به آنها پرداخت خواهد شد.
این مقام مطلع اظهارداشت: در این کارخانه همچنان تعدادی از پرسنل قدیمی و نگهبان 
حضور دارند و شرکت درصدد است با پُر شدن سنوات این افراد، این عده نیز پس از یکی و 

یا دوسال دیگر، بازنشسته شوند.

اقتصادی  وضعیت  ها  یارانه  هدفمندی  طرح  اجرای   
روستاییان را بهبود نداد .

 به گزارش خبرآنلاین، بررسی های صورت گرفته از سوی 
دهد  می  نشان  اسلامی  شورای  مجلس  پژوهشهای  مرکز 
شکاف عمیق درآمدی میان شهریان و روستاییان در ایران 
حتی با اجرای طرح هدفمندی یارانه ها نیز بهبود نیافت. 
بررسی درآمد هر فرد شهری نسبت به  هر فرد روستایی 
نشان می دهد در بازه زمانی سال های 1380 تا 1393 درآمد 
هر فرد شهری حدودا 90 درصد بیشتر از هر فرد روستایی 

بوده است . 

بیشترین  در  تا 1389  های 1378  در سال  نسبت  این 
حد خود قرار داشته است و هر چند بعد از سال 1389 ، 
یعنی مقطع اجرای هدفمندی یارانه ها اندکی بهبود یافت اما 
وضعیت از سال 1391 به بعد ، با جهش قیمت ارز مجددا به 
روال سابق برگشت . بررسی ها نشان می دهد میزان درآمد 
هر فرد شهری در سال 1393 حدود 87 درصد بالاتر از درآمد 
یک فرد روستایی است . در حالی هدفمندی یارانه ها بهبود 
وضعیت زندگی در روستاها را سبب نشده است که یکی از 
اصلی ترین اهداف مجریان این طرح در دولت دهم بهبود 
وضعیت اقتصادی دهک های پایین و کم درآمد عنوان شده 

بود . 
در  رفاه  سطح  افزایش  و  عدالت  ایجاد  ترتیب  این  به   
خانوارهایی که در دهک های پایین درآمدی قرار دارند از 
شعارهای اولیه اجرای طرح هدفمندی یارانه ها بود، اما در 

عمل محقق نشد .
 این عامل را می توان یکی از مهمترین انگیزه های جوانان 
روستایی برای مهاجرت دانست چرا که بسیاری از جوانان 
روستایی با هدف یافتن شغلی درآمدزا روستاها را ترک می 
کنند که این روند به خالی شدن منابع تولیدی کشور انجامیده 

است . 
 بررسی ها نشان می دهد فعالیت های دولت در سال های 
گذشته در روستاها به جای آنکه مبتنی بر نگاه توسعه ای 

باشد، بر نگاه عمرانی مبتنی بوده است . 
برآوردهای صورت گرفته نشان می دهد  این اساس  بر   
بخش مهمی از درآمدهای روستاییان که در سال 1393، 
یعنی مقطع پایانی بررسی حتی از هزینه های این گروه از 
جمعیت کمتر شده است از محل فعالیت در حوزه کشاورزی 
این گزارش در حال حاضر  اساس  بر   . است  حاصل شده 
جمعیت روستاییان ایران به حدود سی درصد رسیده است . 

تداوم این روند می تواند تهدید جدی برای اقتصاد  کشور 
تلقی شود چرا که جمعیت مولد کشور در این راستا تحلیل 
رفته است. شهرنشین شدن بیش از 70 درصد از جمعیت 
ایران می تواند وابستگی کشور را به واردات مواد غذایی و ... 
افزایش دهد . رشد جمعیت شهری، رشد مصرف را نیز در 
پی دارد و برآوردهای کارشناسی نشان می دهد که سقوط 
جمعیت روستایی و رشد جمعیت شهری متناسب با بنیان 

های اقتصادی کشور نبوده است . 

 گر چه بر سر حمایتی بودن ابزار تعرفه به نفع تولید در اقتصاد سنتی و اقتصاد باز و تجارت 
آزاد اختلاف نظر وجود دارد و این ابزار می توانست در صنایع آسانسور به واقع نقش حمایتی 
ایفاکند، رئیس سابق سندیکای آسانسور و پله برقی ایران، این صنعت را در معرض آسیب 

تعرفه های گمرکی دانست.
داوود اشتیاقی در گفت وگو با ایسنا، با بیان این که در تولید آسانسورها به خودکفایی بالایی 
رسیدیم، گفت: در صنعت آسانسور امکانات خوبی در کشور داریم و توانستیم در تولید 
آسانسورهای پرمصرف به خودکفایی 80 درصدی برسیم، ولی علیرغم کیفیت خوبی که 

قطعات و آسانسورهای تولید داخل دارند، حمایت مناسبی از این تولید صورت نمی گیرد.
وی همچنین صنعتی آسانسور را دارای مزیت های رقابتی مناسب دانست و اظهارکرد: 
این وجود متاسفانه در حال واگذاری میدان به محصولات بی کیفیت چینی هستیم و این 
بخاطر برخی سیاستهای غلط است، به گونه ای که ما از نظر سیاست های حمایتی که یکی 
از آنها تعرفه های گمرکی است، وضع خوبی نداریم.این تولیدکننده آسانسور افزود: در حال 
حاضر قطعات آسانسور که گاهی مورد نیاز تولیدکننده داخلی برای تولید است تعرفه ای 20 
درصدی دارد، در حالی که یک آسانسور کامل فقط 26 درصد تعرفه داد. این نمی تواند توجیه 
اقتصادی برای یک سرمایه گذار در داخل کشور برای سرمایه گذاری روی تولید آسانسور یا 
قطعات آن داشته باشد، ضمن این که این تعرفه عاملی می شود که یک آسانسور بی کیفیت 
از چین با تعرفه 26 درصد وارد کشور شود و بسیار ارزان قیمت در اختیار مصرف کننده قرار 
بگیرد و در نهایت بهره بردار ملزم به صرف هزینه زیادی برای تعمیر و نگهداری آن می شود.

اشتیاقی ادامه داد: امسال بخشی از قطعات آسانسور از قبیل ریل، در و موتور آسانسور که 
مشابه داخلی ندارند و تولیدکنندگان مجبور به واردات آن برای تولید محصول نهایی هستند، 
در حالی به اسم حمایت از تولید با افزایش تعرفه مواجه هستند که قانون گذار دستی به 
تعرفه خود آسانسور نزده است و این بیشتر از حمایت از تولید، حمایت از واردات است.وی 
در خصوص هشدار سازمان استاندارد به سازمان ها، بیمارستا  ها و برخی دانشگاه ها جهت 
لزوم اقدام برای بازرسی و تعمیر آسانسورهای نصب شده عنوان کرد: آسانسور ها بعد از نصب 
مرحله ای به عنوان بازرسی نهایی دارند که بعد از آن گواهی نامه سلامت دریافت می کنند 
و می توانند بعد از دریافت گواهینامه اقدام به سرویس دهی کنند که در این خصوص چیزی 
حدود 15 سال است که ایران با دنیا هم صدا است و همه آسانسور ها مشمول بازرسی و 
ایمنی اولیه هستند.رئیس سابق سندیکای آسانسور و پله برقی افزود: بعد از مرحله بازرسی 

اولیه، بهره برداران معمولا با شرکتی که تولید و نصب آسانسور را انجام داده است، قراردادهای 
دوره ای مراقبت را عقد می کنند که طبق استاندارد هایی، آسانسور به صورت ماهیانه بازرسی 

و در صورت نیاز تعمیر شود.
وی موضوع مورد نظر سازمان استاندارد را بازرسی  جدای این دو مورد دانست و گفت: در 
موارد ذکر شده، مورد دیگری از بازرسی وجود دارد که طی آن آسانسورها توسط شرکت 
سومی به صورت دوره های بلند مدت تر یک یا دوساله تحت یک بازبینی و بازرسی مجدد 
کلی، شبیه به بازرسی و تایید نهایی اولیه قرار می گیرند، استانداردهای آن مجدد سنجیده 
 شده و در نهایت گواهی سلامت آن  صادر و در داخل آسانسور نصب می گردد. آنچه به عنوان 
الزام از سوی سازمان استاندارد عنوان شده است بازرسی دوره ای یک یا چند ساله ای است که 

باید برای همه دستگاه ها اعمال شود.
اشتیاقی با بیان این که برخی ساختمان ها و ادارات آسانسورهایی با قدمت بالای 30 
سال دارند، گفت: در این باره خلا استانداردی و قانونی هم وجود دارد، چرا که هیچ قانونی 
بهره برداران آسانسور را ملزم به دریافت خدمات نگهداری و بازرسی های ادواری توسط 

شرکت های بازرسی نمی کند.

درآمد هر فرد شهری 87 درصد بیشتر از هر فرد روستایی

هدفمندی یارانه ها وضعیت روستاییان را بهتر نکرد 

رئیس سابق سندیکای آسانسور مطرح کرد:

 تعرفه های گمرک به اسم تولید به کام واردات 

به دنبال کاهش سود بانکی به 15 درصد :

احتمال دعواهای اجاره نشینی قوت گرفت 
کاهش نرخ سود سپرده گذاری به 15 درصد احتمالا با فشار بر بازار اجاره همراه خواهد 

شد.
به گزارش ایسنا، در سال های اخیر شاهد بودیم که برخی بانک ها سودهای 28 تا 30 
درصد به سپرده ها می دادند. این رقم که با ارقام متعارف اجاره نشینی برابری می کرد به 
طور غیرمستقیم بازار اجاره را تلطیف کرده بود؛ زیرا موجران به جای دریافت اجاره بیشتر، 
می توانستند پول پیش دریافت کنند و آن را به بانک بسپارند. اما نرخ سود بانکی از سال 
گذشته به تدریج کاهش یافت. ابتدا به 20 و سپس به 18 درصد رسید که حالا قرار است 
بانک ها از ابتدای تیرماه بر روی سود 15 درصد توافق کنند. این متغیر شاید بتواند مقداری 
 ـمستاجر را بیشتر کند. احمدرضا سرحدی  فشار بازار اجاره را افزایش دهد و دعواهای موجر 
 ـدر این خصوص می گوید: خبر کاهش سود سپرده  گذاری به 15 درصد،   ـکارشناس مسکن 
سیگنال خوبی برای مستاجران نیست؛ زیرا تصور مالکین همواره این است که با پول پیش 
بتوانند فعالیت اقتصادی با سود بیش از 25 درصد داشته باشند. یکی از کانال های تحقق 
این امر نرخ های سپرده گذاری بود که در سال های اخیر بر محور 30 درصد می چرخید 
اما اگر سود سپرده گذاری به 15 درصد برسد معادلات افراد به هم می خورد. وی افزود: دو 
پیش فرض در این خصوص محتمل است؛ اول این که مستاجران از ایده آل های خود کوتاه 
بیایند و خانه های ارزان تری اجاره کنند. پیش فرض دوم قبول کردن مبالغ مورد نظر مالکان 
است که در موارد بسیاری با فشار بر مستاجران همراه می شود و با توجه به ماهیت یک ساله 
قراردادهای اجاره، به ایجاد پرونده های حقوقی در دادگاه می انجامد. با این وجود، کاهش 
نرخ سود سپرده گذاری می تواند تعادلی که طی سال های اخیر از اقتصاد ایران رخت بربسته 
است تا حدودی برگرداند و نقدینگی را به سمت بازارهای تولیدی سوق دهد که می تواند 
منجر به اشتغال و رونق اقتصادی شود؛ اما تحقق این ایده دو شرط دارد که یکی کاهش 
سود تسهیلات و دیگری تعادل نرخ سپرده با نرخ تورم است. اگر نرخ سود بانکی با تورم زاویه 
بگیرد قطعا سرمایه ها از مبادی غیرمستقیم وارد کارهای غیرتولیدی و حتی خلاف خواهد 
شد. برآوردهای میدانی حاکی از آن است با وجودی که نرخ سود سپرده گذاری به 18 درصد 
رسیده )که البته در برخی غیرمجازهای بانکی جدی گرفته نمی شود( هنوز بعضی بانک ها در 
برابر کاهش نرخ سود تسهیلات مقاومت نشان می دهند و متقاضیان برای دریافت وام حتی با 
نرخ های 2۴ درصد باید از هفت خوان رستم عبور کنند. یک کارشناس اقتصادی در این باره 
اظهار کرد: موافق پایین آمدن بهره های بانکی هستم؛ به شرطی که کمک هایی در اختیار 
تولید قرار بگیرد، نه این که صرفا راهکاری برای درآمد سیستم بانکی باشد. مرتضی دلخوش 
تاکید کرد: این که تورم به 10 درصد رسیده و بهره های بانکی پایین آمده اتفاق خوبی است 
اما باید برای پول ها طوري برنامه ریزي انجام داد که به بخش سفته بازي و غیر تولیدي نرود.

سود بانکی بدون مصوبه شد 
کاهش سود بانکی در حالی از هفته آینده در شبکه بانکی اجرایی خواهد شد که جلسه روز 
گذشته شورای پول و اعتبار هیچ مصوبه ای در رابطه با توافق بانک ها نداشت. این جریان بر 
اجرای بدون مصوبه توافق و به عبارتی ورو د رسمی برای خارج شدن سیاست تعیین سود 
بانکی از دستور کار شورای پول و اعتبار تاکید دارد. به گزارش ایسنا، هفته جاری حاکی از 
اخبار تازه ای برای سود بانکی و تصمیم بانک ها به منظور کاهش مجدد نرخ بود، با این تفاوت 
که برخلاف دوره های قبل تغییر در نرخ این بار و در فاصله یک هفته مانده به زمان اجرا ظاهرا 
بدون دخالت شورای پول و اعتبار انجام خواهد شد.این در حالی است که با شروع یک بانک 
برای کاهش نرخ سود سالانه سپرده به 16 درصد و به دنبال آن اعلام توافق بانک ها برای 
کاهش نرخ به 15 درصد، گرچه توقع می رفت به روال قبل این توافق به تصویب شورای پول و 
اعتبار برسد، اما جلسه روز گذشته )سه شنبه( با هیچ مصوبه ای همراه نبود و قرار است که شورا 
فعلا در این مورد ورود پیدا نکند. در این شرایط انتقادات نسبت به دستوری بودن تعیین سود 
بانکی کمرنگ تر شده و بانک ها  بنابر ضرورت کاهش نرخ سود در تسهیلات و سپرده اقدام 
خواهند کرد. اما مصوبه قبلی شورای پول و اعتبار مبنی بر تعیین سقف 18 درصدی کاهش 
سود بانکی در مجموع این مجوز را به بانک ها می دهد که سودهای پرداختی به سپرده را از این 
حد کاهش دهند. اما در این روند به طور حتم اگر حتی مصوبه ای از سوی شورا صادر نشود، 
تایید و هماهنگی با بانک مرکزی انجام خواهد شد. موضوعی که پیش تر  معاون اقتصادی 
بانک مرکزی بر آن تاکید کرده و گفته که گرچه بانکها می توانند سودهای کمتر از سقف 
تعیین شده را توافق کنند، اما در نهایت این پیشنهاد با تایید بانک مرکزی به شورا خواهد رفت.

با این حال سیاست بانک مرکزی بر این است تا بتواند با ورود به بازار بین  بانکی و کاهش سود 
در این بخش که خود موجب ریزش هزینه های بانک ها خواهد شد، شرایطی برای کمتر شدن 
تمایل بانکی ها به دریافت سپرده های گران تر و جذب منابع بیشتر فراهم کند تا زمینه برای 
کاهش سود سپرده و البته تسهیلات ایجاد شود. این در حالی است که نرخ سود بین بانکی از 

ابتدای سال گذشته تاکنون از حدود 29 به 18 درصد کاهش یافته است.

مریم فکری

همه لحظه شماری می کردند. زمان به روز اجرای برجام نزدیک تر 
می شد و سرمایه گذاران نگاه ویژه تری به بازار ایران پیدا می کردند. 
بلافاصله با اجرای برجام، موج تازه ای از حضور سرمایه گذاران به کشور 
آغاز شد و از رهگذر این اتفاق، قراردادهای جدیدی به امضا می رسید.

در این میان، فرصت تازه ای برای نوسازی ناوگان هوایی ایران نیز 
فراهم شد؛ آن هم در شرایطی که متوسط سن ناوگان هواپیمایی ایران 
حدود 23 سال است که این رقم تقریبا دو برابر متوسط جهانی است. 
این موضوع را غلامرضا سلامی، مشاور وزیر راه و شهرسازی نیز عنوان 
کرده و گفته بوده »متاسفانه به دلیل کمبود منابع و تحریم ها، نوسازی 

ناوگان حمل ونقل کشور متوقف مانده بوده است.«
برای سالیان متمادی، تحریم های آمریکا مانع فروش هواپیماهای 
مسافربری و قطعات یدکی تولیدی شرکت های بین المللی به ایران بود. 
این موضوع موجب شده بود تا شرکت های هواپیمایی ایران اقدام به 
تعمیر و استفاده از هواپیماهای کهنه در ناوگان حمل ونقل خود کنند.

اولین پالس مثبت از سوی فرانسوی ها
شرکت هایی  امروز  شده،  اجرایی  برجام  که  شرایطی  در  حال 
هواپیمایی مطرح دنیا بازاری را پیش روی خود می بینند که می تواند 

به معنای قراردادهایی به ارزش 20 میلیارد دلار باشد. 
برجام، در سفری که رییس جمهور در  اجرای  از  بلافاصله پس 
بهمن ماه سال گذشته به برخی از کشورهای اروپایی داشت، قرارداد 
با ایرباس فرانسه را امضا کرد. این قرارداد مربوط به خرید 118 فروند 
هواپیمای ایرباس بود. براساس گفته وزیر راه و شهرسازی، »طرف 
فرانسوی متعهد شده در سال جاری میلادی 8 فروند و تا سال 202۴ 
میلادی -یعنی در یک بازه زمانی هشت ساله- 110 فروند هواپیما به 

ایران ایر تحویل دهد.«
عباس آخوندی در توضیح خود درباره هواپیماهای خریداری شده 
عنوان کرده بود: »در مجموع 118 فروند هواپیما شامل ۴5 فروند 
ایرباس 320، ۴5 فروند ایرباس از سری 330 و 16 فروند ایرباس 350 

و همچنین 12 فروند ایرباس 380 خریداری شده بود.«
خیر مقدم به بوئینگ

در همین جریان، وزیر راه و شهرسازی در اجلاس هوانوردی 2016 
در تهران با دعوت از سرمایه گذاران خارجی و شرکت های هواپیمایی 
سراسر جهان اعلام کرد: »همه شرکت ها می توانند در ایران فعالیت 
داشته باشند؛ به جز شرکت های رژیم غاصب اسراییل. ما حتی به 
شرکت بوئینگ هم خیرمقدم می گوییم، هر چند که مدت هاست 

ارتباط مستقیم نداشته ایم.«
یک ماه پس از آن، در اسفندماه اصغر فخریه کاشان، قائم مقام وزیر راه 
و شهرسازی عنوان کرد: »تاکنون عکس العمل رسمی از طرف بوئینگ 
مشاهده نشده، اما پیام هایی از طرف آنها مبنی بر آمادگی برای مذاکره 

با ایران از طرف وزارت امور خارجه دریافت کرده ایم.« 
به گفته وی، »قرارداد ایرباس با شرکت هواپیمایی جمهوری اسلامی 
ایران، شرکت بوئینگ را برای مذاکره با ایران به تکاپو انداخت. شرکت 
هواپیماساز بوئینگ به دنبال بازار ایران است و به طور قطع اگر این 
شرکت تمایل به حضور در بازار ایران نداشت، نسبت به دریافت مجوز 

از دولت آمریکا اقدام نمی کرد.«
»شرکت  بود:  نوشته  گزارشی  طی  استریت  وال  میان،  این  در 
هواپیماسازی بوئینگ از دولت آمریکا برای آغاز مذاکرات تجاری با 

ایرلاین های ایرانی مجوز دریافت کرده است.«
فروش  عمومی«  »مجوز  صدور  با  نیز  آمریکا  خزانه داری  وزارت 
هواپیمای مسافربری به ایران از سوی شرکت های آمریکایی، مقدمات 
اجرایی شدن دستور باراک اوباما، رییس جمهوری آمریکا در این زمینه 

را فراهم کرد. 
پیش از این در دی ماه سال گذشته، باراک اوباما، رییس جمهوری 
آمریکا ضمن موافقت با فروش هواپیماهای مسافربری آمریکایی به 
ایران، به وزیر خارجه خود اختیار داد تا مجوز فروش هواپیماهای 

مسافربری به ایران را صادر کند.
سخنگوی شرکت بوئینگ گفته بود: »مجوزی که از دولت آمریکا 

داریم، به ما اجازه می دهد تا با شرکت های هواپیمایی مسافربری ایران 
که مورد تایید ایالات متحده هستند، وارد مذاکره شویم.«

رقابت بوئینگ و ایرباس برای مذاکره با ایران
اما هفدهم فروردین ماه امسال، اصغر فخریه کاشان، قائم مقام وزیر راه 
و شهرسازی در امور هوانوردی با اعلام این که قرارداد خرید 118 فروند 
هواپیمای ایرباس خردادماه نهایی می شود، متذکر می شود: »با توجه به 
این که هنوز قرارداد با هواپیماسازی ایرباس نهایی نشده، پیش پرداخت 

50 میلیون دلاری به حساب این شرکت واریز نشده است.«
در این میان، او همچنین در خصوص خرید هواپیمای بوئینگ اعلام 
کرد: »هنوز مذاکره ای با این هواپیماساز نداشته ایم و آنها اعلام کرده اند 

برای مذاکره به ایران می آیند که البته زمان آن را نمی دانم.«
علی عابدزاده، رییس سازمان هواپیمایی کشوری نیز درباره آخرین 
وضعیت مذاکرات ایران و بوئینگ عنوان کرده بود: »بوئینگ هم مانند 
سایر فروشندگان هواپیما مایل است تا با شرکت های ایرانی مذاکره 
داشته باشد، اما در وهله اول صحبت هایی در خصوص ارائه خدمات به 

هواپیماهای موجود بوئینگ در ایران شد.«
وی با بیان اینکه این شرکت مایل به فروش هواپیما به ایران است، 
تصریح کرده بود: »شرکت های ایرانی مذاکراتی را با بوئینگ داشتند که 
ما در جریان جزئیات آن نیستیم، اما به طور حتم این هواپیماها مورد 

تایید سازمان هواپیمایی کشوری هستند.«
عابدزاده درباره ورود نخستین ایرباس در سال جاری به کشور نیز 
گفته بود: »براساس مذکراتی که با ایرباس انجام شده بود، توافقاتی 
در این زمینه انجام گرفت، اما تامین منابع مالی یکی از مسائل مهم 
این قرارداد است. حل و فصل مسایل مالی وقت گیر است و باید به آن 

بیشتر پرداخته شود.«
تلاش های ضدایرانی جمهوریخواهان درباره معامله بوئینگ

در این حین اما، سه نفر از اعضای جمهوریخواه کنگره آمریکا به 
به  تا  او خواستند  از  و  نوشته  نامه ای  بوئینگ  مدیرعامل شرکت 
ایران هواپیمای مسافربری نفروشد. این در شرایطی بود که مقصود 
اسعدی سامانی، دبیر انجمن شرکت های هواپیمایی پیش از این خبر 
داده بود که »نمایندگان شرکت بوئینگ به ایران آمدند و با شرکت های 

هواپیمایی ایران نشست دو روزه ای برگزار کردند.«
به گفته وی، »در این نشست با طرح مسایل و مشکلات مربوط به 
پشتیبانی از هواپیماهای بوئینگ موجود، این شرکت قول داد مجوز 
از وزارت  ایرانی  لازم برای توسعه همکاری خود را با شرکت های 

خزانه داری امریکایی اخذ کند.
با این وجود، اسعدی سامانی در مصاحبه ای درباره آخرین وضعیت 
مذاکره ایرلاین ها با بوئینگ با توجه به نامه اخیر 3 نماینده کنگره 
آمریکا به این شرکت مبنی بر عدم همکاری با ایران اعلام کرد: 

»مذاکرات شرکت های هواپیمایی با شرکت های هواپیماسازی از جمله 
بوئینگ ادامه دارد و نامه اخیر چند نماینده کنگره آمریکا به بوئینگ 
هیچ تاثیری در روند مذاکرات نداشته و تنها یک شوی سیاسی و 

تبلیغی بود.«
عباس آخوندی، وزیر راه و شهرسازی نیز خبر داد: »از پاییز به تدریج 
پس از اتمام مراحل تکمیل قرارداد شاهد ورود هواپیماهای جدید به 

کشور هستیم.« 
هماهنگی با دو بانک آلمانی و فرانسوی

در این میان، دوم خردادماه امسال مدیرعامل ایران ایر جزییات تازه ای 
از قرارداد خرید هواپیماهای ایرباس و ATR را رونمایی کرد. فرهاد 
پرورش عنوان کرد: »به دلیل پیچیدگی پروژه و قرارداد خرید این 
هواپیماها )118 فروند ایرباس و 20 فروند ATR(،  در این پروژه از وکلا 
و حقوقدانان داخلی خبره استفاده کرده ایم  و کارشناسان زیادی در این 

پروژه درگیر هستند.«
مدیرعامل ایران ایر  پیش از این هم در این باره گفته بود که »احتمالا 
  فاینانس  ایرباس   و ATRها با هماهنگی 2 بانک آلمانی و فرانسوی  انجام 

شود و   دوره بازپرداخت  اقساط بیش از 10 سال  خواهد بود.«
بنا به گفته پرورش،  »یکی از موارد خیلی مهمی که در پیش قرارداد 
ایرباس ها و ATRها مطرح شده، موضوع فاینانس است که دو طرف 
وظایف کمپانی سازنده  از  یکی  داشته اند.   رایزنی هایی  این باره  در 
تامین منابع مالی هواپیماها است ، ضمن اینکه ایران ایر هم در حال 
رایزنی است که اگر فاینانسری با نرخ بهتر و شرایط مناسب تر و تعداد 
هواپیماهای بیشتر و دوره بازپرداخت طولانی تر پیدا کرد، آن را جذب 

کند.«
وی متذکر شده بود: »کمپانی ایرباس تلاش کرده است برخی 
بانک ها و همچنین سیستم های تامین مالی در اروپا را برای این پروژه 
هماهنگ کند و طبق اطلاعات واصل شده، در کشورهای آلمان و نیز 
فرانسه،  کمپانی هایی را از طرف خود  فعال کرده اند؛ البته این هنوز به 
عقد قرارداد منتج نشده است، اما این چند بانک آلمانی و فرانسوی از 
سوی کمپانی سازنده در حال هماهنگی است تا فاینانس هواپیماها را 

برعهده بگیرند.«
خبر بد ایرباس

در این جریان خبری منتشر شد که باعث نگرانی در حوزه صنعت 
هوایی شد. روزنامه وال استریت ژورنال از قول یکی از مدیران ارشد 
ایرباس گزارش داد که »نگرانی ها از تجارت با ایران، مانع نهایی کردن 

قرارداد فروش هواپیماهای مسافربری به ایران است.«
ظاهرا ایرباس گفته بوده »قرارداد این شرکت برای فروش هواپیما به 

ایران کندتر از آنچه که انتظار می رفت، پیش می رود.«
جان لهی، از مدیران ارشد ایرباس در امور مشتریان گفته »به دنبال 

ایران از طریق نظام بانکی  از  یافتن راهی برای خارج کردن پول 
هستیم.« چراکه اگرچه تحریم های مالی و بانکی علیه ایران رفع شده، 
اما برخی از بانک های بزرگ به دلیل نگرانی های ناشی از تحریم های 

غیراتمی آمریکا علیه ایران، اشتیاقی برای همکاری با ایران ندارند.«
نگران نباشید، مشکلات بانکی جدی نیست

اما در مقابل، اصغر فخریه کاشان، قائم مقام وزیر راه و شهرسازی در 
امور هوانوردی درباره صحبت های اخیر مدیر فروش ایرباس مبنی بر 
اینکه اگر ایران فکری برای بندهای مالی قرارداد خود نکند، فروش 
هواپیما لغو خواهد شد، تاکید کرد: »معتقدم می خواهند با این اظهارات 
فشاری را بر روی دولت خود بگذارند که دولت ها هم بروند پروسه 
صدور مجوز و مذاکرات نهایی را سریع تر انجام دهند و این اظهارات 

بیشتر یک شو و نمایش است.« 
وی با اشاره به این که ادعاهایی مبنی بر این که مشکلات بانکی قرارداد 
خرید ایرباس ها را تهدید می کند، متذکر شد: »اول این که امکانات 
بانکی برای پرداخت هزینه خرید این هواپیماها وجود دارد و دوم این که 
اصلا قرار نیست هزینه این قرارداد از ایران پرداخت شود که نگران 
این موضوع باشیم. طبق توافق ها این هزینه ها را شرکت اجاره دهنده 

هواپیما تامین می کند.«
قائم مقام وزیر راه و شهرسازی تاکید کرد: »به طور قطع تحریم های 
بانکی در قرارداد با ایرباس موضوعیت ندارد؛ چراکه اعتبار این قرارداد 
را از طریق فاینانس تامین خواهیم کرد. با این وجود، در حال حاضر 
منتظر اتمام مذاکرات قراردادی هستیم که در جریان است و با صدور 
مجوز اوفک برای فروش هواپیما به ایرباس، پروسه انعقاد قرارداد و 

تحویل هواپیماهای جدید شروع می شود.«
وی پیش بینی کرد: »تا پایان ماه ژوئن مذاکرات قراردادی به پایان 
می رسد و تا آن زمان هم افوک مجوز فروش هواپیما را صادر می کند.«

جنگ بوئینگ و ایرباس
در همین حال، مقصود اسعدی سامانی، دبیر انجمن شرکت های 
هواپیمایی نیز در خصوص مشکلاتی که از سوی ایرباس برای فروش 
هواپیما به ایران عنوان شده است، گفته بود »بین شرکت های بوئینگ 
و ایرباس یک رقابت تنگاتنگی در بازار ایران وجود دارد که متاسفانه 

فروش هواپیما به ایران را با مشکل مواجه کرده است.«
وی با اشاره به اینکه شرکت ایرباس برای فروش هواپیما به ایران باید 
مجوز  اوفک را داشته باشد، تصریح کرده بود: »این مجوز هم از سوی 
آمریکا باید داده شود و این کشور هم می خواهد ابتدا مشکل بوئینگ را 
برای ورود به بازار ایران حل کند، بنابراین فعلا ایران ایر و این شرکت ها 

در حال مذاکره هستند تا مشکلات رفع شود.«
در همین حین، مدیرعامل ایران ایر در گفت وگو با رویترز اعلام کرد: 
»این شرکت در حال مذاکره برای انعقاد یک قرارداد تاریخی خرید 
هواپیما با بوئینگ است که احتمالا مشابه سفارش خرید بیش از 100 
فروند هواپیما از ایرباس خواهد بود، اما موانع پیش روی هر دوی این 
قراردادها باید حل شود تا توافق سال گذشته در زمینه لغو تحریم ها 

رعایت شود.«
وی در پاسخ به این سوال که آیا ایران ایر به دنبال قراردادی حتی 
بزرگتر از قرارداد ایرباس، با بوئینگ است، گفت: »نه، نه بزرگتر از قرارداد 
ایرباس، شاید نزدیک به آن. اما این هم بستگی به شرایط دارد. در 
هر صورت ایران برای یک دهه آینده به حداقل 300 فروند هواپیما 

نیاز دارد.«
خبر خوش وزیر

در این حال و هوا، وزیر راه و شهرسازی در هفته جاری در صحن 
علنی مجلس خبر داد: »با حذف تمام واسطه ها و دلال ها، پیش نویس 
قرارداد خرید 118 فروند هواپیمای ایرباس را به امضا رسانده ایم و در 

آینده توافق با هواپیمایی بوئینگ نیز اعلام خواهد شد.«
او همچنین گفته است که با بویینگ به توافق رسیده و جزییات آن 

به زودی اعلام می شود.
با این وضعیت، حال باید منتظر بمانیم و ببینیم نتیجه مذاکرات با 
بوئینگ و ایرباس در روزهای آتی چه می شود و آیا بنا به وعده وزیر راه 
و شهرسازی، از شاهد ورود هواپیماهای جدید به کشور شاهد خواهیم 

بود یا خیر.«

پرونده خرید هواپیما؛از ایرباس تا بوئینگ

کدام هواپیماها زودتر به ایران می رسند؟
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آخرین وضعیت نقل و انتقالات آبی پوشان؛

تردید استقلال برای جذب حدادی فر
مسئولان باشگاه استقلال قصد دارند خط دفاعی خود را با جذب یک مدافع برزیلی دیگر تقویت 

کنند.
 تیم فوتبال استقلال تهران در نقل و انتقالات لیگ برتر موفق شده است بختیار رحمانی، 
محمدحسین کنعانی زادگان، ووریا غفوری، فرشید باقری و علی قربانی را جذب کند و مذاکره 

برای به خدمت گرفتن چند بازیکن دیگر ادامه داد.
* پادوانی، نزدیک به استقلال

لئوناردو پادوانی مدافع برزیلی تیم سپاهان که در لیست مازاد این تیم قرار گرفته بود، مذاکرات 
خود را با استقلال نهایی کرده است و اگر مشکل خاصی پیش نیاید، به زودی قراردادش را با این 

تیم امضا خواهد کرد.
* یک برزیلی دیگر مدنظر منصوریان

محمدحسین  جذب  و  مگویان  قرارداد  تمدید  برای  تمایل  وجود  با  منصوریان  علیرضا 
کنعانی زادگان و همچنین به خدمت گرفتن پادوانی، قصد دارد خط دفاعی تیمش را یک خارجی 
دیگر تقویت کند. منصوریان برای خط دفاعی یک بازیکن برزیلی دیگر را در نظر گرفته و مذاکراتی 

هم با این بازیکن جوان انجام شده است.
* تردید برای جذب حدادی فر

قاسم حدادی فر هافبک ذوب آهن یکی از بازیکنان مورد علاقه علیرضا منصوریان است ولی این 
بازیکن برای حضور در استقلال مانع بزرگی به نام مدیران ذوب آهن را پیش پای خود می بیند. 
مسئولان باشگاه اصفهانی به هیچ عنوان راضی به جدایی هافبک خود نیستند و اعلام کرده اند هر 
تیمی حدادی فر را بخواهد باید یک میلیارد و 500 میلیون تومان به ذوب آهن بدهد. همین مسئله 

استقلال را برای جذب این هافبک مردد کرده است.
* ایمان مبعلی گزینه هافبک دفاعی

اگر استقلال قید قاسم حدادی فر را بزند، این باشگاه مذاکراتش را ایمان مبعلی هافبک فصل 
گذشته تیم نفت را نهایی خواهد کرد. مبعلی بازیکن آزاد بوده و مشکلی برای حضور در استقلال 
ندارد. علیرضا منصوریان برای پیدا کردن جانشین امید ابراهیمی چالش بزرگی دارد که احتمالا 

این چالش را با جذب ایمان مبعلی برطرف کند.

ابراهیمی:  

 دنبال بازارگرمی با اسم
 استقلال و پرسپولیس نبودم

مهاجم جدید تیم فوتبال تراکتورسازی گفت که مشکلی برای دادن پیراهن شماره 1۴ به 
محمد نوری ندارد.

محمد ابراهیمی در مورد پیوستن به تراکتورسازی گفت: خوشحالم که بعد از یک سال و نیم 
به تیم سابقم برگشتم و امیدوارم با حمایت هواداران فصل خوبی در این تیم داشته باشم. باید از 
زحمات تمامی مسئولان و مدیران باشگاه گسترش فولاد هم تشکر کنم، همچنین از آقای کمالوند 
که همیشه در فوتبال مدیون او هستم. از اعتماد امیر قلعه نویی و زحمات سردار آجورلو هم تشکر 
می کنم.وی که توسط هواداران تراکتورسازی لقب اف1۴ گرفته است در مورد حضور محمد نوری 
در این تیم و احتمال پوشیدن پیراهن شماره 1۴ توسط نوری گفت: من دنبال لقب نیستم و 
هدفم انجام بهترین بازی ها برای تراکتورسازی است هر چند باید از لطف هواداران تراکتورسازی 
هم تشکر کنم. به محمد نوری هم بابت حضور در تراکتورسازی تبریک می گویم و شماره 1۴ 
مبارک این بازیکن باشد. او بزرگتر است و به من هر شماره ای بدهند بر تن می کنم.ابراهیمی 
در مورد اینکه گفته می شد از 2 باشگاه استقلال و پرسپولیس پیشنهاد داشت گفت: من دنبال 
بازارگرمی با اسم این دو تیم نبودم و دیدید که هیچ حرفی هم در مورد پیشنهادها نزدم. بازی در 
تبریز را دوست دارم و خوشحالم که این بار برای تراکتورسازی بازی می کنم.هافبک تراکتورسازی 
در پاسخ به این سوال که آیا فکر می کنی در تراکتورسازی به تیم ملی دعوت شوی عنوان کرد: 
واقعا نمی دانم چه کار باید می کردم که به تیم ملی دعوت شوم. من از لحاظ آمادگی جسمانی و 
تأثیرگذاری در بازی ها، شرایط خوبی داشتم. با این حال به سلیقه کی روش احترام می گذارم و 

نمی توانم در تصمیم او دخالت کنم. آمار من همه چیز را نشان می دهد.

عقب نشینی باشگاه صبا 
در جذب بازیکنان نفت تهران!

باشگاه صبای قم در حالی که روز سه شنبه از خرید قطعی سه بازیکن تیم نفت خبر داده بود، 
عقب نشینی کرد و این خبر را تغییر داد. 

روز سه شنبه بود که سایت باشگاه صبای قم به صورت قطعی از خرید سه بازیکن نفت تهران 
خبر داد و نوشت: » با نظر علی دایی سرمربی تیم فوتبال صبای قم رضا علیاری، محمد دانشگر و 
امیرارسلان مطهری با عقد قرارداد رسمی به منظور همراهی نماینده فوتبال استان قم در مسابقات 
شانزدهمین دوره رقابتهای لیگ برتر فوتبال باشگاه های کشور جذب شدند.«  بعد از انتشار این 
خبر بود که باشگاه نفت تهران اعلام کرد این مذاکره غیر قانونی است و بازیکنان نفت تهران حق 
جدایی از این تیم را ندارند.  باشگاه صبای قم هم پس از موضعگیری باشگاه نفت تهران، از این 
سه خرید خود عقب نشینی کرد و خبر جذب قطعی سه بازیکن خود را به خبر مذاکره با آنها 
تغییر داد: »با نظر علي دایي سرمربي تیم فوتبال صباي قم این باشگاه برای جذب سه بازیکن تیم 
نفت تهران شامل رضا علیاري، محمد دانشگر و امیرارسلان مطهري به منظور همراهي نماینده 
فوتبال استان قم در مسابقات شانزدهمین دوره رقابت هاي لیگ برتر فوتبال باشگاه هاي کشور در 
حال مذاکره است و چنانچه نفت تهران به بخش خصوصی واگذار شود این سه بازیکن به صبای 

قم خواهند پیوست.«

بهزادی کریمی:

 اگر دایی در صبا نمی ماند 
قطعاً به سپاهان می رفتم

هافبک تهاجمی تیم فوتبال صبای قم ادامه حضور علی دایی در این تیم را عاملی برای انصرافش 
از حضور در سپاهان عنوان کرد.

فرید بهزادی کریمی درمورد اینکه قرار بود به سپاهان برود، گفت: من با باشگاه صبا قرارداد 
داشتم، ولی بندی در قراردادم وجود داشت که اگر علی دایی از این تیم جدا می شد، من هم 
می توانستم بدون مشکل خاصی جدا شوم و به تیم دیگری بروم. وقتی شرایط صبا مشخص نبود 
با سپاهان مذاکره کردم. قطعاً اگر دایی نمی ماند من هم به صبا می رفتم.وی در ادامه افزود: خیلی 
خوشحالم که دایی در صبا ماند تا من هم در این تیم ماندگار شوم. بازی کردن زیر نظر علی دایی 
برای هر فوتبالیستی یک افتخار بزرگ محسوب می شود. من هم امیدوارم که فصل خوبی داشته 
باشم و صبا هم نتایج خوبی بگیرد. این باشگاه در چند سال گذشته شرایط خوبی نداشت، ولی 

به نظر من امسال صبا تیم خوبی در لیگ برتر خواهد داشت.

مدافع مدنظر برانکو به زودی به تهران می آید
مدافع اروپایی مدنظر باشگاه پرسپولیس به زودی وارد تهران خواهد شد. 

 برانکو ایوانکوویچ بعد از دیدن فیلم بازی های یک مدافع اروپایی از مسئولان باشگاه پرسپولیس 
خواسته است او را به خدمت بگیرند.این بازیکن در شرایطی به پرسپولیس می آید که پست 
اصلی اش دفاع میانی است، اما قابلیت بازی در کناره ها را نیز دارد. گفته می شود مدافع مدنظر 
برانکو اهل کرواسی است، اما این مربی نقشی در آمدن او به ایران ندارد، بلکه وی فقط به 
سرمربی پرسپولیس معرفی شده است.سرمربی پرسپولیس از چند روز قبل خواستار جذب این 
مدافع خارجی شده است و به همین دلیل هم مسئولان باشگاه پرسپولیس تلاش زیادی برای 
حفظ محمدحسین کنعانی زادگان انجام ندادند. این در حالی است که شجاع  خلیل زاده هم به 

پرسپولیسی ها قول داده در نیم فصل به این تیم خواهد آمد.

واکنش پورعلی گنجی
 به پیشنهاد دوباره پرسپولیس

وبسایت رسمی برنامه نود - برانکو دوباره از پرسپولیس خواست برای به خدمت گرفتن پورعلی 
گنجی تلاش کنند. هفته قبل اعلام شد که مرتضی در حاشیه مسابقات فوتسال جام ستارگان 
به علی کریمی گفته که پرسپولیسی شدنش منتفی است چرا که السد رضایتنامه او را نمی دهد 
ولی شاید این بار عابربانک به کمک پرسپولیس بیاید و بتواند با چک هایش قطری ها را راضی به 
پرسپولیسی شدن پورعلی گنجی کند! البته این بازیکن دوباره تاکید می کند که علاقه ای برای 
بازگشت به ایران ندارد. او در این باره توضیح می دهد: »اولا که من با باشگاه السد قطر قرارداد 
دارم. احترام زیادی برای پرسپولیسی ها قایل هستم ولی دوست دارم فصل آینده دوباره در خارج 

از ایران بازی کنم.«

ماهینی از 19 مرداد در تمرینات پر    سپولیس
مدافع تیم فو                        تبا                          ل ملوان که دوران سربازی را در این باشگاه می گذارند از نوزدهم مرداد ماه 

می تواند در تمرینات پر    سپولیس شرکت کند.
حسین ماهینی که در تیم فو                        تبا                          ل پر    سپولیس بازی می  کرد و به دلیل گذراندن دوران سربازی 
به ملوان پیوست هجدهم مرداد ماه دوران سربازی اش به پایان مي                                       رسد و می تواند از نوزدهم 

این ماه در تمرینات پر    سپولیس شرکت کند. ماهینی یک فصل دیگر با پر    سپولیس قرارداد دارد.

دروازه بان فولاد جدا شد
دروازه بان فولاد خوزستان از این تیم جدا شد. علی سلیمی که چند سالی است در فولاد 

خوزستان بازی می کند، برای جدایی از این باشگاه با مسئولان اهوازی توافق کرد.
 سلیمی یکسال دیگر با فولاد قرار داد داشت اما پس از توافق با مسئولان باشگاه موفق شد 
رضایتنامه اش برای حضور در تیم دیگری را بگیرد.  از پیکان به عنوان مقصد بعدی سلیمی یاد 

می شود.سلیمی قبلا هم سابقه همکاری با مجید جلالی را داشت.

گلایه های دردناک "سارا قمی" کاپیتان تیم فوتبال بانوان ملوان: 

آقایان مسئول! آه و نفرین پشت سر خود راه 
نیندازید، چوب خدا صدا ندارد

کاپیتان تیم فوتبال بانوان ملوان که به دلیل بدقولی های مالی این باشگاه به تازگی از این تیم 
خداحافظی کرده، با اشاره به هزینه ی 21 میلیاردی ملوان برای بازگشت به لیگ برتر از آنچه که 
بدقولی و بدعهدی مدیران این باشگاه خواند به شدت گلایه کرد. اوگفت که نمی دانم چگونه 35 
میلیون قرارداد من را نمی دهند اما برای بازگشت تیم آقایان به لیگ برتر این همه هزینه می کنند.

سارا قمی، خانم گل 5 دوره لیگ فوتبال بانوان و کاپیتان مستعفی ملوان پس از شنیدن خبر 
هزینه  ی 21 میلیاردی باشگاه ملوان برای بازگشت تیم فوتبال این باشگاه به لیگ برتر فوتبال 
کشور در گفت وگو با خبرنگار ایسنا گفت: "آقایان مسئول اگر نمی توانند به وعده ها و قول های 
خود عمل کنند قول ندهند، حرف نزنند. چقدر دروغ؟ با یک سال دروغ تیم را جمع کردند و با 
وعده های دروغ ما را فریب دادند، نکنید! چوب کار خود را خواهید خورد. 23 دختر دور یکدیگر 
جمع شدند و از جیب هزینه کردند، کسانی در تیم بودند که از نظر مالی مشکل داشتند و 
فوتبال تنها راه کسب در آمد آنها بود. اینقدر آه و نفرین پشت خود راه نیندازید. چوب کار خود را 
خواهید خورد. مانند امسال که هفت تا هشت میلیارد هزینه کردید و در آخر به دسته یک سقوط 
کردید. اینها همه چوب خداست! خوب فکر کنید. تیم دختران که مقام آور است یک درصد 
بودجه مردان را دریافت نمی کنند و این نتیجه این می شود که به دسته یک سقوط می کنید".

وی افزود: "می دانستم تیم مردان به لیگ برتر برگشته است ولی خبر نداشتم که 21 میلیارد 
هزینه کرده اند. خیلی جالب است که باشگاه همچین مبلغی را در اختیار داشته است و توانسته 
تیم را دوباره به لیگ برتر بازگرداند. اگر چنین مبلغی در باشگاه وجود داشته چرا تیم مردان به 
دسته یک سقوط کرد و تنها کمتر از  20 درصد مبلغ قرارداد بازیکنان دختر پرداخت شد. پس 
سرمایه و پول وجود داشته است! هفت تا هشت میلیارد پول در زمان برگزاری مسابقات لیگ 
به باشگاه تزریق می شود و متاسفانه هیچ سهمی برای تیم دختران قائل نشدند. این یعنی همه 
دست به دست هم داده اند تا تیم دختران را منحل کنند، در صورتی که تیم دختران تنها تیم این 
باشگاه است که حدود 8 تا 9 جام رنگین را برای باشگاه به دست آورده و ویترین این باشگاه فقط 

از کاپ و مدال های بانوان پر شده است".
قمی  با بیان اینکه امیدوارم هم اکنون که چنین هزینه ای برای بازگشت تیم به لیگ برتر انجام 
داده اند به همان اندازه هزینه کنند تا این تیم حداقل بتواند سهمیه لیگ قهرمانان آسیا را به دست 
آورد، ادامه داد: "برای مثال تیم استقلال خوزستان با هفت- هشت میلیارد هزینه قهرمان فصل 
گذشته لیگ برتر شد در صورتی که باشگاه ملوان با هفت- هشت میلیارد هزینه به دسته یک 
سقوط کرد، امیدوارم یک مدیریت قوی در باشگاه حضور داشته باشد تا با توجه به اینکه پول های 
خوبی به باشگاه تزریق می شود حداقل تیم بتواند حرفی برای گفتن در لیگ داشته باشد نه 
اینکه با این همه هزینه باز در هفته های آخر دست به دعا شویم که تیم در لیگ باقی بماند و 

به دسته یک سقوط نکند".
وی گفت: " فکر نمی کنم اصلا برای باشگاه مهم بوده باشد که من از این تیم خداحافظی 
کردم، 10 روز مرتب از صبح تا غروب در باشگاه حضور داشتم برای پرداخت مبلغ قراردادم. با 
وعده وعیدهایی مانند این، که تو بمان ما حمایت می کنیم و درخواست هایت را عملی می کنیم 
مواجه شدم در صورتی که 12 سال این حرف ها را شنیدم، سالهای گذشته شرایط بهتر بود ولی 
متاسفانه فصل پیش وعده وعید دروغ بسیار شنیدم. دنیامالی رییس هیت مدیره باشگاه، قبل از 
بازی تیم مردان ملوان مقابل صبای قم در لابی هتل با حضور احمدزاده، بحری و رضاییان مدیر 
عامل باشگاه به من قول داد که قرارداد من تسویه شود و به من گفت این قدر مبلغ قرارداد تو ناچیز 
است که قول می دهم یکجا پرداخت شود. من نیز گفتم روی قول شما حساب کنم که احمدزاده 
گفت دنیامالی به قول خود عمل می کند. در حال حاضر با گذشت دو ماه و نیم از قول دنیامالی 
می گذرد و من مجبور به شکایت شدم".خانم گل 5 دوره لیگ فوتبال بانوان ادامه داد: " فقط در 
حرف می گویند علاقه مند هستیم تیم دختران را در لیگ حفظ کنیم و حرف های این چنینی که 
قمی باید بماند، قمی خانم گل پنج دوره لیگ برتر است ولی متاسفانه در عمل نه تنها روی قول 
خود نمی مانند گاهی اوقات با شخصیت و غرور آدم نیز به راحتی بازی می کنند که فرد ترجیح 
می دهد از تیم جدا شود. یک جاهایی پول معنی می دهد و یک جاهایی غرور و شخصیت، زمانی 
که هردو از بین برود مخصوصا غرور و شخصیت، دیگر دلیلی برای ماندن و تلاش کردن نمی 
ماند".کاپیتان تیم فوتبال بانوان ملوان افزود: " خانم ایراندوست نیز زمانی که دید من دیگر تحت 
هیچ شرایطی حاضر به ماندن در ملوان نیستم، و دید تلاش بازیکنانش که یک سال از جیب خود 
برای فوتبال هزینه می کنند، تبعیض ها را دید و شاهد این بود که تیم مردان در صورت سقوط 
به دسته یک با کسب یک پیروزی در بازی پاداش می گیرند در حالی که قرارداد دختران هنوز 
پرداخت نشده تصمیم به کناره گیری گرفت بلکه به بازیکنانش رسیدگی شود".وی خاطرنشان 
کرد: "سال گذشته نه تنها پولی دریافت نکرده ایم بلکه سه تا چهار برابر مبلغ قرار داد خود بازیکنان 
هزینه کردند، چون ورزش حرفه ای تغذیه ی حرفه ای می خواهد و همه چیز آن باید حرفه ای 
باشد، ما هزینه را از جیب پرداخت کردیم در صورتی که همچین چیزی نباید باشد. هرکس جای 
من بود باید کلی پس انداز داشته باشد، حدود هشت سال با وجود پیشنهادات از سوی سایر 
تیم ها به دلیل اینکه ملوان تیم شهرم بود و به آن غیرت داشتم در این تیم ماندم و به همراه هم 
تیمی ها با چنگ و دندان این تیم را در لیگ برتر حفظ کردیم ولی متاسفانه آقایان سنگ تمام 
گذاشتن. حتی زمانی که با تمام مشکلات نایب قهرمان لیگ برتر شدیم حتی یک پیام تبریک 
روی سایت باشگاه قرار ندادند، برای من که پنج دوره خانم گل شدم پیام تبریک نگذاشتند. مثلا 
کاپیتان تیم بودم اگر پول نبود حداقل می توانستند احترام و شخصیت قائل شوند، محبت به 
بازیکن خیلی مهم است ولی متاسفانه چیزی ندیدیم".قمی افزود: " سال گذشته قرارداد من 35 
میلیون تومان بود ولی پرداخت نشد در مجموع دو سال قرارداد من پرداخت نشد و من ناچار به 
شکایت شدم. برای بسته شدن یک تیم به صورت حرفه ای با تمام هزینه ها حدود 500 میلیون 
هزینه نیاز است و فقط برای بستن قراردادهای مالی حدود 200 تا 250 میلیون تومان که شاید 
یک درصد از قرارداد مالی یکی از  نیمکت نشینان مردان هم نشود".وی ادامه داد: " تمام رفتار 
مسئولین این را نشان می دهد که فوتبال بانوان را نمی خواهند. متاسفم برای مسئولین باشگاه 
زمانی که تیم مردان در قعر جدول بود تیم دختران در بدترین و مظلومانه ترین شرایط قهرمان و 
نایب قهرمان لیگ شده است و هر سال نام ملوان را بالا برده اند ولی متاسفانه آقایان با هزینه های 
میلیاردی در انتهای جدول بودند و همیشه دست به دعا که تیم در لیگ برتر باقی بماند و امسال 
نیز که سنگ تمام گذاشتن به دسته یک سقوط کردند".خانم گل 5 دوره لیگ فوتبال بانوان در 
پایان گفت: " دنیامالی می گوید بازیکنان بزرگسال در حق من بی مهری می کنند در صورتی که 
هفت- هشت میلیارد پول وارد باشگاه کرده ام! آقای دنیامالی با هشت میلیارد به دسته یک سقوط 
کردید در حالی که تیم نخست جدول با هشت میلیارد قهرمان لیگ برتر شد. خدا خوب جواب 

داد، چوب خدا صدا ندارد".

سرمربی تیم                                                                 ملی کشتی آزاد گفت: در شرایطی عازم 
تمرینات  کشتی                                   گیر                                     ان  که  شدیم  جها                       نی  جا                                                   م  مسابقات 
استقامتی را سپری می                       کرد          ند و به همین دلیل شرایط بدنی 

برای آنها بسیار سخت بود.
 رسول خادم پس از بازگشت تیم ملی کشتی آزاد از رقابت 
های جام جهانی آمریکا درباره قهرمانی در این رقابت ها اظهار 
کرد: مردم واقعا به ما محبت داشتند و با عشق و علاقه مانند 
همیشه پیگیر نتایج تیم ملی بودند.خوشحالم که توانستیم 
برای پنجمین مرتبه پیاپی عنوان قهرمانی این رقابت ها را به 
دست بیاوریم و دل مردم را شاد کنیم. مردم سرمایه اصلی 
کشتی هستند و از اینکه بار دیگر آن ها را خوشحال کردیم 

خدا را شکر می کنیم.
سرمربی تیم ملی کشتی آزاد با اشاره به سطح این رقابت 
ها گفت: مسابقات بسیار سنگین و سختی را پشت سر 
گذاشتیم و رقبا بهتر از سال های گذشته در این مسابقات 
حاضر شدند. کشتی گیران ما نیز در اوج تمرینات استقامتی 
به این رقابت ها اعزام شدند و به لحاظ جسمانی از آنجا که 
تمرینات سرعتی در برنامه تیم ملی در برهه کنونی نبود با 

شرایط دشواری کشتی گرفتند.
وی با بیان این که رقابت های جام جهانی به عنوان یک 
رویداد تدارکاتی برای ارزیابی کشتی گیران در مسیر المپیک 
بوده است گفت: علاوه بر این که به دنبال ارزیابی نفرات مان 
در این رویداد بودیم می خواستیم از عنوان قهرمانی مان نیز 
دفاع کنیم که خوشبختانه توانستیم به نتیجه مطلوب برسیم. 
خوشحالی مردم بزرگترین پاداش برای ماست و ان شالله در 
فرصت اندک باقی مانده تا المپیک بتوانیم با برنامه ریزی 

مناسب بهترین نتایج را در المپیک کسب کنیم.
خادم درباره توقع خود از مسولان در فاصله کمتر از 60 روز 
تا المپیک گفت: دولتمردان باید از دوستان ما در کمیته ملی 

المپیک و وزارت ورزش حمایت کنند.خیلی فرصت ها را از 
دست دادیم و فرصت محدودی تا المپیک زمان داریم. قصد 
ندارم به خیلی از مسایل ورود کنم. امیدوارم دولت، کمیته 
از فدراسیون های  المپیک و وزارت ورزش وجوانان  ملی 
المپیکی حمایت کافی و شایسته ای داشته باشند و از این 
تعداد محدود قهرمانان ورزش ایران که شانس مدال آوری در 
المپیک را دارند به نحو شایسته ای حمایت کنند تا ان شالله 

این قهرمانان با شرایط بهتری عازم این رویداد بزرگ شوند.
رییس فدراسیون کشتی درباره عملکرد ضعیف برخی 
نفرات اصلی کشتی ایران در این مسابقات نیز خاطرنشان 
کرد: ما در شرایطی به این رقابت ها رفتیم که کشتی گیران 
تمرینات استقامتی را سپری می کردند و وارد فاز سرعتی 
تمرینات نشدیم چرا که هدف ما المپیک است و به گونه ای 
برنامه ریز کرده ایم تا کشتی گیران برای حضور در المپیک به 
اوج آمادگی برسند. بدون اینکه تغییری در نحوه تمریناتمان 
داشته باشیم به جام جهانی آمریکا رفتیم که همین موضوع 
کار ما را بسیار سخت تر کرد اما با این وجود خدا را شکر که 
بهترین نتیجه حاصل شد. تیم هایی مانند روسیه، آمریکا و 
گرجستان با ترکیب خوبی از نفرات شان پا به این رقابت ها 
گذاشتند و رقابت به حدی نزدیک بود که تعیین تیم پیروز به 
شمارش امتیازات فنی کشید و این موضوع نه تنها درباره ما 

بلکه درباره روسیه نیز اتفاق افتاد.
خادم در ادامه درباره نحوه میزبانی آمریکا از این رقابت ها 
گفت: آمریکا میزبانی خوبی از این مسابقات داشت. در مجموع 
ایران و آمریکا جزو برترین برگزارکنندگان رقابت های بین 
المللی از نظر اتحادیه جهانی کشتی هستند و در این دوره 
نیز شاهد میزبانی خوب این کشور از تیم های شرکت کننده 

بودیم.
وی در پاسخ به این سوال که آیا توقعی از مسولان برای 

پرداخت پاداش به دنبال این قهرمانی دارد یا خیر گفت: بهتر 
است این سوال را از خود مسولان بپرسید.بزرگترین پاداش 
ما حمایت های مردم است و همین مردم بزرگترین سرمایه 
ورزش ملی ایران هستند.انشالله مسولان نیز به وظایف خود 

در قبال این ورزشکاران عمل کنند.
سرمربی تیم ملی کشتی آزاد در پاسخ به سوال ایسنا مبنی 
بر اینکه کدام یک از کشتی گیران توانستند توقعات او را 
برآورده کنند؟ گفت: اصلا قرار نبود کشتی گیران توقعی را 
برآورده کنند. اصلا این مسابقات ملاک ما برای تصمیم گیری 
نهایی درباره ملی پوشان نبود، بلکه فقط با هدف ارزیابی هر 
چه بیشتر از نفراتمان در این مسابقات شرکت کردیم. در 
جلسه ای که با اعضای شورای فنی خواهیم داشت نظراتمان را 
درباره نحوه عملکرد کشتی گیران اعلام می کنیم و نهایتا پس 
از دو یا سه تورنمنت بین المللی که در پیش داریم تصمیم 

نهایی را در اوزان مختلف اتخاذ خواهیم کرد.
وی در پاسخ به سوال دیگر ایسنا مبنی بر اظهار نظر 
علیرضا کریمی که نتایج ضعیفش در جا                                                   م جها                       نی را به علت 
تمرین زدگی و خستگی روحی -روانی دانسته است، بیا               ن                    
کرد: کریمی به خاطر فیزیکی که دارد، بیشتر از دیگران تحت 
تاثیر تمرینات استقامتی قرار گرفته و به همین دلیل نتوانست 
تحرک و سرعت لازم را در مبارزاتش به نمایش بگذارد که 
البته این امر نیز طبیعی است. او در شرایطی کشتی گرفت 
که از لحاظ بدنی در وضعیت ایده آلی قرار نداشت. ما نمی 
توانستیم با توجه به این که کمتر از دو ماه دیگر  المپیک 
جا                                                   م جها                       نی  ر                                                  قا                                                  بت های  در  برای حضور  داریم  پیش                     رو  را 
کشتی                                   گیر                                     ان را به اوج آمادگی برسانیم. بنا                 بر                   این کشتی                                   گیر                                     ان 
با شرایط سختی از لحاظ بدنی در این مسابقات حاضر شدند 
و فشار مضاعفی روی آنها بود. مطمئنا وضعیت در  المپیک 
متفاوت خواهد بود و کشتی                                   گیر                                     ان پس از انجام تمرینات 
سرعتی و ریکاوری مناسب با آمادگی هر چه بیشتر در این 

ر                                                  قا                                                  بت ها کشتی خواهند گرفت.
وی درباره عملکرد ضعیف عباس طحان، آزادکار وزن 97 
کیلوگرم ایران و این که آیا یزدانی در ر                                                  قا                                                  بت های المپیک 
کشتی خواهد گرفت یا خیر؟ خاطر             نشان کرد: یزدانی پس 
از مصدومیت شدیدی که داشت مراحل درمانی را با کمک 
کادر پزشکی دنبال کرد و خو                                                                                                           شبختا                                                                                        نه در حال          حاضر نیز 
تمریناتش را آغاز کرده است. باید وضعیت او را ببینم و در این 
یک هفته ای که در ایران نبوده ایم چه کار کرده است و در 

چه وضعیتی قرار دارد.
 سرمربی تیم                                                                 ملی کشتی آزاد در پاسخ به این سوال که در 
تورنمنت ارمنستان در چه اوزانی ر                                                  قا                                                  بت انتخابی برگزار خواهد 
شد، در این باره توضیح داد: در اوزان 65، 97 و 125 کیلوگرم 
کشتی                                   گیر                                     ان منتخب عازم این تورنمنت می             شوند تا پس از 
بررسی آخرین وضعیت آنها و نحوه عملکردشان در خصوص 

نفرات  المپیکی تصمیم نهایی را اتخاذ کنیم.
ایران برای   خادم در پایان درباره شانس کشتی                                   گیر                                     ان 
رسیدن به مدال در  المپیک، تصریح کرد: کشتی                                   گیر                                     ان 
شایسته ای هم در رشته آزاد و هم در رشته فرنگی داریم 
که توانایی رسیدن به بهترین مدال را دارند. حتما باید به 
نتیجه               گیری مطلوب کشتی                                   گیر                                     ان در  المپیک امیدوار باشیم. 
ر                                                  قا                                                  بت بسیار مهمی را پیش                     رو داریم و امیدوارم که بتوانیم 

بهترین نتایج را کسب کنیم.

مربی تیم     فو                        تبا                          ل پر    سپولیس می                      گوید برخی ها با ایجاد اختلاف میان کارلوس کی      روش و برانکو 
به دنبال تامین منافع خودشان هستند.

کریم باقری درباره آخرین وضعیت همکاری خودش با باشگاه پر    سپولیس، اظها                                ر کرد: چند روز 
قبل طاهری با من تماس گرفت تا به باشگاه بروم و درباره همکاری ام با باشگاه صحبت کنم. من 
هیچ گونه مشکلی برای ادامه همکاری با پر    سپولیس ندارم. قبل از این که برانکو از ایران برود از 
من خواست که قراردادم را تمدید کنم تا همکاری مان ا     د           ا                 مه                              داشته باشد، ولی تا به این لحظه هیچ 

گونه قراردادی امضا نشده است و منتظر هستم پس از عقد قرارداد به تمرین بروم.
مربی تیم     فو                        تبا                          ل پر    سپولیس در پاسخ به این پرسش که ارزیابی اش از بازیکنان جذب شده در 
فصل نقل و انتقالات چیست، افزود:  بازیکنانی که جذب شده اند بر اساس لیست برانکو ایوانکوویچ 
بودند.  باشگاه تعامل خوبی در این زمینه  با سرمربی تیم داشته است. من فکر می                              کنم تا به 

امروز باشگاه عملکرد خوبی در این زمینه  داشته است و مطمئنا بازیکنان خوبی جذب شده اند.
وی افزود: البته نام ها برای پر    سپولیس بازی نمی                              کنند،                                بلکه باید ما یک تیم باشیم تا بتوانیم 
موفق باشیم. اگر یادتان باشد در زمان سرمربیگری بگوویچ پر    سپولیس پر از ستاره بود، ولی در 
همان سال نتوانست نتیجه                بگیرد بنا                 بر                   این به جای این که بخواهیم روی ستاره ها تمرکز کنیم باید 

از آنها بازی بگیریم و یک تیم خوب بسازیم تا فصل موفقی را سپری کنیم.
باقری در ادامه درباره دستور کادرفنی تیم                                                                 ملی مبنی بر این که بازیکنان ملی           پوش با 
باشگاه                           های شان تمرین نکنند و به استراحت بپردازند و مجددا به اردوی تیم                                                                 ملی باز گردند، خاطر             
نشان کرد: در این زمینه  هم کی                                         روش حق دارد و هم باشگاه                           ها محق هستند. کی                                         روش سرمربی 
تیم                                                                 ملی فو                        تبا                          ل ایران است و با توجه به اردوهایی که بر                                             نامه                            ریزی کرده می خواهد بازیکنانش را در 

اختیار داشته باشد. باشگاه                           ها هم برای این بازیکنان هزینه می                              کنند و الان که فصل آماده سازی 
است می خواهند بازیکنان را در اختیار داشته باشند تا تیم شان را آماده کنند. من فکر می                              کنم 
فدراسیون فو                        تبا                          ل باید به این قضیه ورود پیدا کند و با هماهنگی با باشگاه                           ها این مشکل بر طرف 
شود تا اختلافی میان مربیان باشگاه                           ها و مربیان تیم                                                                 ملی پیش نیاید. به طور مثال در چند روز 
گذشته  مسایلی میان کارلوس کی      روش و برانکو مطرح شد که خیلی زود حل شد. برخی به 
خاطر منافع خودشان به دنبال ایجاد اختلاف میان این دو بودند. امیدوارم در آینده نزدیک 
فدراسیون فو                        تبا                          ل به این قضیه  ورود کند و بین باشگاه                           ها و تیم                                                                 ملی هماهنگی لازم را ایجاد کند.

خادم: فرصت های زیادی را از دست دادیم

باقری: برای منافع خود بین کی روش و برانکو اختلاف ایجاد می کنند

ایران-برزیل در افتتاحیه لیگ جهانی

فرمول پیچیده برای والیبالیست ها

رقابتهای لیگ جهانی والیبال در سال 2016 از 
روز پنجشنبه آغاز می شود و تیم ملی ایران در 
نخستین بازی این مسابقات به مصاف برزیل می 
رود. آمریکا و آرژانتین دیگر حریفان ایران در هفته 

نخست هستند.
 لیگ جهانی والیبال در سال 2016 از روز پنجشنبه 
به طور رسمی آغاز می شود. تیم ملی والیبال ایران که 
در سطح یک این مسابقات قرار دارد رقابت خود را در 
هفته نخست با بازی برابر برزیل آغاز خواهد کرد. جدال 
این دو تیم که افتتاحیه لیگ جهانی به حساب می 
آید از ساعت 21:۴0 در ریو برگزار می شود. آمریکا 
 B1 و آرژانتین دو تیم دیگری هستند که در گروه

دیدارهای خود را برابر ایران برگزار خواهند کرد.
جهانی  لیگ  رقابتهای  دوره  هفتمین  و  بیست 
شرایطی متفاوت با گذشته دارد. در پیش بودن بازی 
های المپیک ریو، فدراسیون جهانی را بر آن داشت تا 
تغییراتی را در نحوه برگزاری مسابقات ایجاد کند. بدین 
ترتیب رقابتهای امسال با حضور 36 تیم در سه سطح 
و در بازه زمانی یک ماهه انجام می گیرد تا تیم ها برای 
حضور در المپیک نیز فرصت آماده سازی داشته باشند.
بر این اساس سطح بندی مسابقات به قرار زیر است:

سطح یک:
ایتالیا، روسیه، استرالیا، فرانسه ، آمریکا، برزیل، ایران، 

آرژانتین، صربستان، بلژیک، لهستان و بلغارستان

سطح دو:
ژاپن، کره جنوبی، کوبا، هلند، پرتغال، ترکیه، اسلواکی،  

فنلاند، کانادا، چین، جمهوری چک و مصر
سطح سه:

قزاقستان، آلمان، اسلوانی، قطر، مکزیک، اسپانیا، 
مونته نگرو، پرتوریکو، چین تایپه و یونان

فرمولی پیچیده
تا حدی پیچیده  برگزاری مسابقات  امسال نحوه 
شده است. با افزایش تعداد تیم های سطح یک از 8 
به 12 تیم، فدراسیون جهانی تصمیم بر آن گرفت 
مسابقات را در سه هفته و در 9 گروه متفاوت برگزار 
کند. بدین ترتیب در هر هفته سه تیم میزبان خواهند 
شد و مجموع نتایج و امتیازات هر 9 گروه در پایان دور 
مقدماتی در یک جدول رده بندی محاسبه خواهد شد 
تا پنج تیم برتر در کنار میزبان، شش تیم حاضر در 

مرحله نهایی را تشکیل دهند.
در مرحله فینال البته روال مثل گذشته خواهد بود. 
شش تیم حاضر به دو گروه سه تیمی تقسیم خواهند 
شد و با یکدیگر رقابت می کنند تا از هر گروه دو تیم 
راهی نیمه نهایی شوند. بعد از پایان مسابقات تیم آخر 
سطح یک به سطح دو سقوط می کند و در مقابل تیم 

نخست سطح دو به سطح یک صعود می کند.
المپیکی ها در یک گروه

گروه B1 لیگ جهانی والیبال که ایران در هفته 

نخست مسابقات باید در آن به جدال با رقبا بپردازد، 
تنها گروهي است که تمام تیم های آن جواز حضور در 

المپیك 2016 ریو را کسب کرده اند.
تیم های ایران، آرژانتین، آمریکا و برزیل در هفته 
نخست این مسابقات در گروه B1 با یکدیگر رقابت 
خواهند کرد که کسب سهمیه بازی های المپیک 
2016 تنها نکته مشترک این چهار تیم است که 
کیفیت و هیجان مسابقات را بیش از سایر گروه ها 

خواهد کرد.
آرژانتین در رقابتهای انتخابی قاره ای، برزیل به عنوان 
میزبان و آمریکا با کسب قهرمانی در جام جهانی جواز 
حضور در المپیك را کسب کرده اند و تیم ملی والیبال 
ایران هم هفته گذشته سهمیه المپیک را در رقابتهای 

انتخابی توکیو به دست آورد.
رویارویی با میزبان المپیک

ایران و برزیل در حالی دیدار افتتاحیه لیگ جهانی 
را برگزار می کنند که تیم کشورمان امیر غفور و فرهاد 
قائمی را بخاطر مصدومیت و بیماری به همراه ندارد. 
بدون شک نبود این دو بازیکن دست لوزانو را تا حدی 
از  ناشی  خستگی  است.  داده  قرار  گردو  پوست  در 
دیدارهای انتخابی المپیک و سفر طولانی به ریو هم 
عامل دیگری است که می تواند روی کیفیت کار تیم 

کشورمان تاثیرگذار باشد.
از سویی دیگر برزیل بعنوان میزبان المپیک ریو، 

تلاش می کند خود را در بالاترین سطح آمادگی نگه 
دارد تا برای کسب مدال طلای المپیک آماده شود. 
تیم ایران پیش تر در سائوپائولو با برزیل دیدار کرده 
است اما به نظر می رسد در آستانه المپیک، حریف 
شرایطی متفاوت با گذشته دارد و کار برای کشورمان 
بسیار دشوار است. ایران به طور معمول شروع خوبی در 
لیگ جهانی نداشت و باید دید این بار چه نتایجی برای 

کشورمان رقم خواهد خورد.
برنامه کامل لیگ جهانی والیبال سال 2016 در 
سطح یک به وقت کشورهای میزبان به شرح زیر است:

هفته نخست )27 تا 30 خرداد(
گروه اول: استرالیا، فرانسه، ایتالیا و بلژیک

میزبان: شهر سیدنی - ورزشگاه المپیک پارک
جمعه 28 خرداد: فرانسه - ایتالیا )ساعت 18:10( و 

استرالیا - بلژیک )ساعت 20:۴0(
شنبه 29 خرداد: بلژیک - ایتالیا )ساعت 17:۴0( و 

استرالیا - فرانسه )ساعت 20:10(
یکشنبه 30 خرداد: فرانسه - بلژیک )ساعت 12:۴0( 

و استرالیا - ایتالیا )ساعت 15:10(
گروه دوم: برزیل، ایران، آرژانتین و آمریکا

میزبان: شهر ریودوژانیرو - ورزشگاه کاریوکا 1
پنجشنبه 27 خرداد: برزیل - ایران )ساعت 1۴:۴5( و 

آمریکا - آرژانتین )ساعت 17:15(
جمعه 28 خرداد: برزیل - آرژانتین )ساعت 1۴:۴5( و 

آمریکا - ایران )ساعت 17:15(
شنبه 29 خرداد: ایران - آرژانتین )ساعت 20:30( و 

برزیل - آمریکا )ساعت 23:10(
و  لهستان  بلغارستان،  روسیه،  سوم:  گروه 

صربستان
میزبان: شهر کالینینگراد - ورزشگاه دی اس یانتارنی

لهستان   - بلغارستان  خردادماه:   28  جمعه 
)ساعت 16:۴0( و روسیه - صربستان )ساعت 19:10(

صربستان   - بلغارستان  خردادماه:   29  شنبه 
)ساعت 16:۴0( و روسیه - لهستان )ساعت 19:10(

لهستان  - صربستان  خردادماه:   30  یکشنبه 
 )ساعت 16:۴0( و روسیه - بلغارستان ساعت )19:10(

هفته دوم )3 تا 6 تیرماه(
گروه اول: لهستان، روسیه، فرانسه و آرژانتین

هنوز  ورزشگاه  و  شهر   - لهستان  کشور  میزبان: 
مشخص نشده است

جمعه چهارم تیرماه: روسیه - فرانسه )ساعت 17:10( 
و لهستان - آرژانتین )ساعت 20:10(

شنبه پنجم تیرماه: فرانسه - آرژانتین )ساعت 17:10( 
و لهستان - روسیه )ساعت 20:10(

یکشنبه ششم تیرماه: آرژانتین - روسیه )ساعت 
17:10( و لهستان - فرانسه )ساعت 20:10(

 گروه دوم: ایتالیا، آمریکا، بلژیک و استرالیا

میزبان: ایتالیا - شهر رم؛ ورزشگاه پالالوتوماتیکا
جمعه چهارم تیرماه: بلژیک - آمریکا )ساعت 17:30( 

و استرالیا - ایتالیا )ساعت 20:30(
شنبه پنجم تیرماه: آمریکا - استرالیا )ساعت 17:30( 

و ایتالیا - بلژیک )ساعت 20:30(
بلژیک   - استرالیا  تیرماه:  ششم   یکشنبه 

)ساعت 17:30( و آمریکا - ایتالیا )ساعت 20:30(
و  بلغارستان  برزیل،   گروه سوم: صربستان، 

ایران
میزبان: صربستان - شهر بلگراد؛ سالن پی اونیر

پنجشنبه سوم تیرماه: ایران - بلغارستان )ساعت 16( 
و برزیل - صربستان )ساعت 19(

جمعه چهارم تیرماه: برزیل - ایران )ساعت 16( و 
صربستان - بلغارستان )ساعت 19(

شنبه پنجم تیرماه: بلغارستان - برزیل )ساعت 16( و 
ایران - صربستان )ساعت 19(

 هفته سوم )11 تا 13 تیرماه(
 گروه اول: فرانسه، بلژیک، لهستان و برزیل

میزبان: فرانسه - شهر نانسی، سالن پالا دیسپوق ژون 
وی

جمعه یازدهم تیرماه: برزیل - لهستان )ساعت 15( و 
فرانسه - بلژیک )ساعت 18(

شنبه دوازدهم تیرماه: برزیل - بلژیک )ساعت 15( و 
فرانسه - لهستان )ساعت 18(

لهستان  - بلژیک  تیرماه:  سیزدهم   یکشنبه 
 )ساعت 15( و فرانسه - برزیل )ساعت 18(

 گروه دوم: آمریکا، بلغارستان، روسیه و استرالیا
میزبان: آمریکا - شهر دالاس، ورزشگاه کی بیلی 

هاتچسن
روسیه   - استرالیا  تیرماه:  یازدهم   جمعه 
)ساعت 17:۴0( و آمریکا - بلغارستان )ساعت 19:۴0(

شنبه دوازدهم تیرماه: بلغارستان - روسیه )ساعت 
17:۴0( و آمریکا - استرالیا )ساعت 19:۴0(

روسیه   - آمریکا  تیرماه:  سیزدهم   یکشنبه 
)ساعت 12:۴0( و بلغارستان - استرالیا )ساعت 15:10(
 گروه سوم: ایران، ایتالیا، آرژانتین و صربستان

میزبان: ایران - شهر تهران؛ سالن 12 هزار نفری 
آزادی

جمعه یازدهم تیرماه: ایتالیا - آرژانتین )ساعت 18( و 
ایران - صربستان )ساعت 21(

آرژانتین   - صربستان  تیرماه:  دوازدهم   شنبه 
)ساعت 18( و ایران - ایتالیا )ساعت 21(

صربستان  - ایتالیا  تیرماه:  سیزدهم   یکشنبه 
 )ساعت 18( و ایران - آرژانتین )ساعت 21(

 تیم های فرانسه، صربستان و آمریکا در بیست و 
ششمین دوره لیگ جهانی )سال 2015( به ترتیب 

عنوان های اول تا سوم را به دست آوردند.
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علمی و سلامت 

دانشمندان چینی قصد دارند برای اولین بار یک عمل جراحی بلندپروازانه پیوند کل بدن 
انسان را انجام دهند.

 این عمل جراحی که در آن هر بخش از بدن فرد اهدا کننده جایگزین بخش هایی از بدن 
فرد گیرنده می شود، می تواند برای کمک به افراد معلول بسیار مفید باشد.

دکتر شیائوپنگ رن، جراح ارتوپد در دانشگاه علوم پزشکی هاربین که در اولین پیوند دست 
در آمریکا در سال 1999 مشارکت داشت اظهار کرد: ما در حال حاضر این روش را روی 
موشها و اجساد آزمایش کرده و مشاهده کردیم که این موشها تنها یک روز بعد از انجام عمل 

پیوند زنده می مانند.
علمی که در ورای این روش جدید وجود دارد هنوز مشخص نیست و بسیاری از کارشناسان 
بر این باورند که امکان اتصال دوباره نخاع وجود ندارد. عده ای دیگر این کار را از زمینه های 
اخلاقی بررسی کرده و به آن لقب "بی پروایی" را دادند چرا که در صورت شکست در انجام 
این عمل شخص دریافت کننده اعضا زنده نخواهد  ماند.این عمل جراحی، جدیدترین تلاش 
از سری دستاوردهای محیرالعقول محققان چینی است. آنها پیشتر در ماه آوریل سال 2015 

با استفاده از یک فناوری ویرایش ژنتیکی به نام CRISPR به تغییر جنین انسان پرداختند.

بهبود خواص سرامیک های مورد نیاز صنایع هوافضا با سبوس برنج

ساخت ربات باربری که از پس هر جسمی برمی آید

تولید برق و بیوگاز از زباله با روش دوستدار طبیعت محققان کشور
محققان دانشگاه آزاد اسلامی دستگاه سبزی برای تولید 
برق و بیوگاز در مقیاس خانگی و صنعتی تولید کردند که 
منبع انرژی آن از خورشید و دمای تخمیر زباله در داخل 

مخازن آن نیز با الگوبرداری از بدن انسان است.
مهرداد عاشقی، مجری طرح در گفت وگو با خبرنگار علمی 
ایسنا عنوان طرح تحقیقاتی اجرا شده را  »دستگاه تولید 
بیوگاز، کمپوست و برق از زباله های خانگی« ذکر کرد و گفت: 
در این طرح دستگاهی برای تولید بیوگاز و برق طراحی شده 
که قادر است با استفاده از هر نوع زباله تجزیه پذیر به غیر از 
زباله های انواع فلزات، آهن، پلاستیک و شیشه، برق و بیوگاز 

تولید کند.
وی با تاکید بر این که این دستگاه کاملا سبز است، خاطر 
نشان کرد: این دستگاه به گونه ای طراحی شده است که توان 
پمپ و موتور آن از برق شهری تامین نمی شود، بلکه با استفاه 

از نور خورشید تامین می شود.
مجری طرح به بیان عملکرد این دستگاه پرداخت و یادآور 
شد: این دستگاه به صورت اتوماتیک کار می کند، به طوری 
که با زدن دکمه توان آن، دستگاه به مدت 20 روز فرایندهای 
لازم برای تبدیل زباله به برق و کمپوست را انجام خواهد داد.

وی با تاکید بر این که این دستگاه عملکرد خود را بر اساس 
برنامه ریزی های تدوین شده برای آن انجام می دهد، اضافه 
کرد: خوراک دستگاه که شامل 3 واحد زباله و 7 واحد آب 
است، به مخزن شماره یک دستگاه وارد می شود و دستگاه به 
طور اتوماتیک زباله ها را به هم می زند و خرد می کند تا زباله ها 

به مخلوط رقیقی تبدیل شود.
عاشقی با تاکید بر این که با تبدیل زباله به مخلوط رقیق، 

پمپ شروع به پمپاژ کردن زباله به قسمت راکتور می کند، 
اظهار کرد: در این راکتور که وظیفه هضم کردن زباله را بر 
عهده دارد، باکتری های بی هوازی از طریق  کاتالیزور که در 
این طرح از کود دامی استفاده شد، فعال می شوند تا فرایند 

تخمیر در مخزن انجام شود.
این محقق اضافه کرد: با شروع فرایند تخمیر، در مخزن 
شماره 2 گاز متصاعد می شود و به تدریج که این گاز جمع 
شد و به حد فشاری خاصی رسید، با صدور فرمانی به پمپ 

وکیوم، گاز تولید شده مکیده می شود.
فرایند  برای  دستگاه  این  در  شده  استفاده  دمای  وی 
تخمیر را با الگوبرداری از دمای بدن انسان دانست و در این 
باره توضیح داد: دمای بدن همواره بر روی عدد 37 درجه 
سانتیگراد ثابت است که با الگوبرداری از این مدل، دمای 37 
درجه سانتیگراد برای انجام فرایندها در این دستگاه ثابت نگه 

داشته می شود.
عاشقی گاز به دست آمده از این دستگاه را حاوی 30 
درصد متان، 2 درصد نیتروژن و مابقی را رطوبت بخار آب 
دانست و ادامه داد: پس از جمع آوری گاز از مخزن، یا از آن 
برای مصرف سوخت استفاده می شود و یا مستقیما به موتور 

دیزل گازی برای تولید برق متصل خواهد شد.
مجری طرح، محصول نهایی این دستگاه پس از 20 روز 
را کمپوست ذکر کرد که برای تغذیه گیاهان و مصارف 

کشاورزی کاربرد دارد.
وی خاطر نشان کرد: فرایند تخمیر از روز سوم فعالیت 
دستگاه آغاز می شود و نمودارهای به دست آمده از عملکرد 
این دستگاه، نشان می دهد تولید گاز از روزهای هفدهم و 

هجدهم به بعد صورت نمی گیرد که در این مرحله فرایند 
متوقف و بیوگاز تولید شده برای سوخت و ساز و یا برای 

اتصال به موتور دیزل گازی و تولید برق استفاده می شود.
این محقق، مزیت این دستگاه را استفاده از زباله برای تولید 
برق، کمپوست و بیوگاز دانست.وی تولید این دستگاه را در 
مقیاس خانگی و صنعتی عنوان کرد و افزود: در صورتی که 
این طرح در مقیاس خانگی استفاده شود، می توان دستگاهی 
در ابعاد یک ماشین لباسشویی ساخت تا از زباله های خانگی 
تولید شده بیوگاز،  برق و کمپوست برای مصارف کشاورزی 
تولید کرد.عاشقی، مقیاس صنعتی این دستگاه را شامل 
چند مخزن 10 تنی عنوان کرد که به صورت موازی نصب 
می شوند.به گزارش ایسنا ساخت این دستگاه در دانشگاه آزاد 

اسلامی واحد تاکستان اجرایی شده است.

پوشاک ضدتعرق تولید می شود
محققان آزمایشگاه ملی"نورث وست پاسفیک" توانسته اند بطور تصادفی نانومیله هایی را 
تولید کنند که می توانند آب را از رطوبت هوا جذب کرده و با افزایش رطوبت آن را بیرون 

بدهند.
به گزارش سرویس علمی ایسنا به نقل از ساینس دیلی، محققان پس از تولید ناخواسته 
نانومیله های غنی از کربن دریافتند که این اختراع تصادفی از رفتار عجیبی با آب برخوردار 
است و می تواند راه را برای تولید سیستم های جذب آب با انرژی کم و پوشاک ضدتعرق 

هموار کند.
آنها متوجه شدند که مواد بطور عادی در زمان هایی که رطوبت هوای اطراف آنها بالا 
می رود، آب بیشتری جذب می کنند. اما در رطوبت نسبی بین 50 تا 80 درصد، این نانومیله ها 
برعکس عمل کرده و آب را بیرون می دهند. به گفته محققان، این رفتار در هیچ ماده دیگری 

دیده نشده است.
این نانومیله ها در رطوبت کمتر از 50 تا 80 درصد رفتاری عادی نشان می دادند. از این رو 

می توان این فرآیند را با کاهش میزان رطوبت تغییر داد.
این ماده اسفنج مانند بطور اشتباهی در زمانی که دانشمندان سعی داشتند نانو سیم های 
مغناطیسی تولید کنند، ساخته شدند. آن ها در زمان آزمایش این نانومیله ها با ابزارهای تحلیل 

بخار متوجه خاصیت عجیب آن ها در جذب و دفع آب شدند.
کاربردهای احتمالی این کشف می تواند شامل سیستمی باشد که رطوبت را از هوای کویر 
گرفته و سپس آب جمع آوری شده را زمانی که رطوبت به سطح خاصی رسید، آزاد کند. 
همچنین می توان از آن در تولید غشایی در پوشاک بهره برد که عرق را گرفته و آن را به 

بخار تبدیل می کند.

چین در پی اولین پیوند کل بدن انسان!

محققان دانشگاه صنعتی مالک اشتر با حمایت سازمان 
هوافضایی ایران با استفاده از سبوس برنج موفق به بهینه 
 سازی خواص مکانیکی یک نوع سرامیک دما بالا در مقیاس 

آزمایشگاهی شدند.
 مواد مرکب زمینه سرامیکی، دسته ای از مواد هستند که فاز 
دوم به آنها به منظور تغییر خواص زمینه یا فاز تقویت  کننده 

افزوده می شود.
در مواد مرکب، خصوصیات زمینه و فاز تقویت  کننده با 
هم ترکیب می شود تا خواص جدید و متفاوتی ایجاد کند. 
سرامیک های مهندسی دما بالا به آن دسته از سرامیک ها 
گفته می شود که قابلیت استفاده در دمای متوسط تا دماهای 
بالا، )بیش از2000 درجه سانتی گراد( تنش های کم تا زیاد و 

محیط های به  شدت اکسید کننده و خورنده را داشته باشند.
در این میان، آن دسته از سرامیک هایی که دمای ذوب بیش 
از 3 هزار درجه سانتی گراد داشته باشند، به  عنوان سرامیک های 

فوق دمابالا شناخته می شوند.
در این راستا محققان دانشگاه صنعتی مالک اشتر با حمایت 
سازمان هوافضایی طرح تحقیقاتی را در این زمینه اجرایی 

کردند. مهندس بلال جاهد مجری طرح با اشاره به خواص 
مناسب حرارتی و مکانیکی دی بورید زیرکونیوم به بیان اهداف 
دنبال شده در این طرح پرداخت و گفت: دی بورید زیرکونیوم 
خواص مناسبی از نظر حرارتی، مکانیکی و نقطه ذوب دارد 
ضمن آن که این ماده  سرامیکی از استحکام حرارتی و مقاومت 

بالا در برابر محیط های خورنده برخوردار است.
وی بر این اساس دی بورید زیرکونیو را ماده  مناسبی برای 
بسیاری از کاربردهای سازه ای دمابالا توصیف کرد و ادامه داد: 
یکی از معایب این ماده که کاربرد آنها را با محدودیت مواجه 
کرده است، پایین بودن استحکام و چقرمگی شکست آن است 
که در این پژوهش سعی شده است با افزودن یک فاز ثانویه  

مناسب، این خصوصیات بهبود داده شود.
این  ثانویه  فاز  اینکه  به  توجه  با  داد:  ادامه  محقق  این   
سرامیک کامپوزیتی، یعنی نانو ویسکر و نانو ذرات کاربید 
سیلیکون از سبوس برنج گرفته شده است، بنابراین تولید این 
سرامیک مهندسی با هزینه و آلودگی زیست محیطی کمتری 
انجام خواهد شد.  علاوه بر آن افزودن نانو ویسکرهای کاربید 
سیلیکون موجب بهبود چقرمگی و استحکام شکست این 

سرامیک پرکاربرد می شود.  جاهد، به بیان مراحل انجام این 
طرح پرداخت و یادآور شد: در مرحله  اول نانو ویسکر و نانوذرات 
از سبوس برنج سنتز شده و سپس سنتز آنها توسط آزمون های 
XRD و XRF و همچنین میکروسکوپ الکترونی بررسی و 

تأیید شد.
 مجری طرح با بیان این که در مرحله  بعد نانو ویسکر و نانو 
ذرات با درصدهای متفاوت به زمینه  بورید زیرکونیوم اضافه شد، 
یادآور شد: نانوکامپوزیت تولید شده پرس و پیرولیز و زینتر 
شد و در نهایت خواص قطعات تولید شده از نانوکامپوزیت 
حاصل، از جمله دانسیته نسبی، سختی ویسکر )ویکرز( و 
چقرمگی شکست، مورد ارزیابی قرار گرفت.  به گفته وی این 
نوع سرامیک ها در صنایع حساسی مانند هوافضا و دفاع کاربرد 
گسترده دارند.  این طرح در قالب پایان نامه  کارشناسی ارشد 
بلال جاهد و با راهنمایی دکتر مهری مشهدی از دانشگاه علم و 
صنعت ایران )دانشگاه صنعتی مالک اشتر تهران( و با همکاری 
سازمان هوا فضایی ایران انجام شد و این پایان نامه تحت عنوان 
پایان نامه  مورد نیاز صنعت به تأیید داوران ستاد ویژه  توسعه  

فناوری نانو نیز رسیده است.

محققان دانشگاه واشنگتن برای اولین  بار رباتی ساختند که قادر است اشیای متفاوت را بدون آسیب رساندن و در جهت درست 
بلند کند.

 با در نظر گرفتن تمام پیشرفت هایی که در عرصه رباتیک صورت گرفته است، حتی بهترین نمونه  ربات های ساخته شده قادر به 
برداشتن صحیح همه  اجسام، بدون برنامه ریزی اولیه نیستند.

 تاکنون تلاش های بسیاری برای ساخت ربات با قابلیت برداشتن همه اشیاء صورت گرفته است، اما متاسفانه توقع چنین عملکردی 
بدون در نظر گرفتن قابلیت اسکن جسم میسر نیست، بنابراین شکست پروژه های اخیر کاملا منطقی به نظر می رسد.

 محققان دانشگاه واشنگتن با ساخت شانه رباتیک هوشمند PR2 به همراه نرم افزار اختصاصی اسکن اشیاء، امکان آسیب رساندن به 
اجسام مختلف توسط پنجه ربات را به حداقل رساندند.  با استفاده از نرم افزار کنترل بازو و پنجه رباتیک که بر اساس اسکن کار می کند، 

نه تنها سرعت افزایش می یابد بلکه با استفاده از قابلیت مکالمه نرم افزار، بین ربات و کاربر ارتباط برقرار می شود. 
با توجه به اینکه ربات نیز مانند انسان هنگام برداشتن اشیاء ناشناس قادر به پیش بینی میزان فشار و واکنش سطح جسم نیست، 
بنابراین با نرم افزار هوشمند در کنار روش آزمون و خطا، تعداد صحیح گرفتن اجسام مختلف بر اساس قابلیت یادگیری ربات هر دفعه 

افزایش می یابد.

معضلی به نام "مخلوط خوری" در ماه رمضان!
یکی از عوارض پرخوری و مخلوط خوری برای افراد روزه دار نفخ معده و بوی بد دهان 
است. حسن اکبری آسیب شناس و متخصص طب سنتی گفت: یکی از عوارضی که 
پرخوری و مخلوط خوری برای فرد روزه دار ایجاد می شود نفخ معده و بوی بد دهان است.

وی عنوان کرد: البته بوی بد دهان در اشخاص روزه دار طبیعی است اما زمانی که مشمئز 
کننده و آزار دهنده می شود دلیلش پرخوری در وعده افطار و سحر است. اکبری افزود: 
هنگامی که افراد در وعده افطار و سحر اقدام به خوردن غذاهای مختلف می کنند بوی بدی 
در طول روز از دهانشان متصاعد شده که باعث آزار خود و هم اطرافیانش می شود.   آسیب 
شناس و متخصص طب سنتی ادامه داد: برای اینکه در طول روز با چنین معضلی رو به 
رو نشویم در وعده افطار از خوردن چند نوع غذا پرهیز کنید زیرا حجم اختلاط غذاها در 
معده موجب فساد مواد غذایی در طول روز شده و همین امر بوی بد دهان و نفخ معده را 
در پی دارد. وی افزود: اغلب افراد با نجویدن و تندخواری غذا موجب ناتوانی معده در هضم 
آن می شوند، غذا باید حداقل 32 بار جویده شود تا معده با کار زیاد ناتوان نشود. اکبری 
تصریح کرد: اکثر بیماری های گوارشی با روزه درمان می شود ولی اشخاص با این تصور بر 
سر سفره افطار می نشینند که گویی چندین سال غذا تناول نکرده اند.از ولع برای خوردن 
در هنگام افطار و سحر بپرهیزید. وی خاطر نشان کرد: با توجه به کم بودن ساعات افطار 
تا سحر افطار و شام را یکی کنید و وعده دیگری به افطارتان اضافه نکنید که برای دستگاه 

گوارش مضر بوده و در هضم و جذب آن دچار مشکل می شود. 

لاغرها این ماده غذایی را فراموش نکنند
گندمک تنقلاتی مفید حاوی ویتامین های گروه B و مواد معدنی زیادی است.

خدیجه رحمانی متخصص تغذیه در خصوص گندمک اظهار داشت: گندمک تنقلاتی 
بو داده  یک میان وعده بسیار مفید انرژی زا به شمار می رود که حاوی ویتامین های گروه 
B و املاحی نظیر آهن، روی و مس است.وی ادامه داد: گندمک سرشار از فیبر است که 
به سلامت  دستگاه گوارش بدن کمک به سزایی می کند.رحمانی درباره شور یا شیرین 
بودن گندمک بیان کرد: گندمک های شور یا شیرین مناسب تمام گروه ها نیست چرا 
که گندمک شیرین کالری بالایی دارد. به علاوه اگر شور هم باشد، برای افرادی که فشار 
خون دارند مناسب نیست اما مصرف آن برای افراد عادی بلامانع است.این متخصص تغذیه 
بیان کرد: اگر گندمک را با شیر مخلوط کنید خواص دو چندانی پیدا می کند چون از یک 
طرف گندمک غلات کامل و از طرف دیگر شیر یک ماده ی بسیار مغذی است.رحمانی در 
خصوص مقایسه گندمک و برنجک اذغان داشت: برنجک به علت از دست دادن سبوس و 
کاهش ویتامین خواص خاصی ندارد و برای افراد ضعیف که به دنبال جبران کالری های از 
دست رفته خود هستند، بسیار سودمند است. این متخصص تغذیه یادآور شد: افراد جامعه 
بر اساس شرایط، سن و جنسیت خود نیازمند به مصرف غلات متفاوتی هستند اما در کل 

هر فرد باید 6 تا 11 واحد غلات در روز مصرف کند.

آیا همیشه استرس دارید؟ 

مراقب کالری غذاهایتان باشید!
متخصص تغذیه گفت: افرادی که در محیط های بدون استرس زندگی می کنند بدن 

شان به کالری کمتری نیازدارد.
حسین بسکی متخصص تغذیه ؛ با اشاره به ارتباط سن و نیاز بدن به کالری اظهار داشت: 
یکی از اصول پذیرفته شده درباره میزان کالری مورد نیاز بدن با جنسیت ارتباط دارد به 
طوری که  روزانه زنان به 2 هزار کالری و مردان به حدود 2 هزار و 500 کالری نیاز دارند 
و سن افراد در میزان این کالری رابطه ای مستقیم دارد.  وی ادامه داد:دانشمندان علم 
تغذیه ارتباط سن با میزان کالری را بستگی به نوع آب و هوا و کیفیت غذاهای فرد مصرف 
کننده  دانسته به طوری که اگر فرد از غذاهای سالم و مقوی استفاده و در محیطی عاری 
از استرس زندگی می کند بدن او به کالری کمتری نیازمند است.   بسکی ابراز داشت: زنان 
فعال در 20 تا 30 سالگی روزانه باید 2 هزار و ۴00 کالری دریافت کنند و بعد از 60 سالگی 
این مقدار را به 2 هزار کالری برسانند همچنین مردان بدون تحرک در سنین 25 الی 30 
سالگی می توانند روزانه بیش از 2 هزار و ۴00 کالری دریافت کنند، اما از 60 سالگی 
به بعد این میزان باید به 2 هزار کالری برسد.  وی یاد آور شد: مردان در صورت فعالیت 
های ورزشی می توانند روزانه سه هزار کالری و در 60 سالگی به بعد، 2 هزار و ششصد 
کالری دریافت کنند.  با این همه، متخصصان تغذیه توصیه می کنند که افراد علاقمند به 
برخورداری از وزن سالم، به جای تمرکز بر کنترل کالری دریافتی، باید به ورزش منظم و 

رژیم غذایی متعادل و متنوع و مصرف آب فراوان هم توجه داشته باشند.

افزایش طول عمر با مصرف خوراکی های 
سبوس دار 

کارشناسان معتقدند مصرف حداقل سه وعده از خوراکی های سبوس دار در روز، خطر 
مرگ زودهنگام را کاهش می دهد.  به گزارش ایسنا، خوراکی های سبوس دار همچون آرد 
سبوس دار، جو، برنج قهوه ای از مواد غذایی سالم در نظر گرفته می شوند زیرا حاوی فیبر 
خوراکی هستند که می تواند احتمال ابتلا به دیابت و بیماری قلبی را کاهش دهد. همچنین 
این نوع از خوراکی ها باعث می شود پاکسازی سیستم گوارشی راحت تر انجام شود و 
همچنین مواد غذایی مدت زمان بیشتری در معده بماند و بنابراین فرد بدون مصرف کالری 
مازاد احساس سیری داشته باشد. خوراکی های حاوی فیبر به بهبود سطح کلسترول خون 
و کاهش خطر سکته مغزی و چاقی نیز کمک می کنند. محققان آمریکایی با بررسی روی 
بیش از 786 هزار نفر دریافتند به ازای مصرف هر 16 گرم خوراکی های سبوس دار احتمال 
مرگ زودهنگام 7 درصد کاهش پیدا کرده و همچنین مرگ و میر ناشی از بیماری های 
قلبی و عروقی 9 درصد کمتر می شود. کارشناسان همچنین دریافتند مصرف سه وعده 
خوراکی های سبوس دار در روز با کاهش 20 درصدی خطر مرگ و 25 درصدی مرگ و 
میر ناشی از بیماری های قلبی عروقی مرتبط است. به گزارش مدیکال دیلی، در سراسر 
جهان به افراد توصیه می شود خوراکی های سبوس دار بخش اصلی رژیم غذایی شان در نظر 

گرفته شود اما آنان همچنان به میزان کافی از این خوراکی مصرف نمی کنند.

یک متخصص تغذیه و رژیم  درمانی:

 مصرف زیاد میوه هم منجر به چاقی می شود 
یک متخصص تغذیه و رژیم  درمانی گفت: دیابت، بیماری های قلبی و عروقی، فشار خون 
بالا، سندروم متابولیک و ... از چاقی ناشی می شوند.  دکتر ابراهیم فلاحی ، اظهار کرد: 
یکی از معضلات سلامت و بهداشت جامعه بشری، چاقی است که در کل کشورها چه 
توسعهیافته و چه در حال توسعه وجود دارد. وی ادامه داد: عدم تحرک و دریافت بیش از 
حد غذا منجر به عارضه چاقی میشود. بنابراین در خوردن باید حجم غذا را در نظر بگیرید و 
چنانچه حجم زیادی دریافت کنید باعث افزایش کالری و در نهایت افزایش وزن میشود. این 
استادیار دانشگاه علوم پزشکی لرستان با اشاره به اینکه حجم غذا در چاقی مهم است، افزود: 
حتی خوردن میوه زیاد نیز منجر به بروز چاقی میشود. فلاحی، بروز بیماریهای مزمنی 
همچون دیابت، قلبی، عروقی، سکتههای قلبی، سرطانهای سینه و فشار خون بالا را از علل 
چاقی برشمرد. وی با تاکید بر اینکه متاسفانه ابتلا به این بیماریها و شیوع آنها در جامعه زیاد 
شده است، یادآور شد: اولین علت مرگ و میر در استان و کشور بیماریهای قلبی و عروقی و 
سکتههای قلبی اعلام شده که بیشتر علل ابتلا به این بیماریها چاقی است؛ هر چند ژنتیک 
و کمتحرکی نیز مزید بر علت است. رئیس انجمن تغذیه لرستان با اشاره به اینکه برای 
پیشگیری از بروز این بیماریها که هزینههای بالایی را به دنبال دارد، میتوان با صرف کمترین 
هزینه از چاقی دور بود، تصریح کرد: هر فرد باید 30 دقیقه در روز را به پیادهروی یا تحرک 

بدنی اختصاص دهد و یا اینکه سبک زندگی خود را تغییر دهد تا به چاقی مبتلا نشود.

 B شیلنگ قلیان و خطر هپاتیت
رییس دانشگاه علوم پزشکی ایران نسبت به رواج قلیان در بین نوجوانان هشدار داد و 
گفت:استفاده مشترک از شیلنگ قلیان سبب ابتلا مصرف کنندگان به بیماری  های عفونی 
مانند هپاتیت B می شوند.  دکتر سید جواد میراسماعیل در گفت و گو با ایرنا با اشاره به 
اینکه مصرف قلیان در جامعه افزایش یافته است،افزود:سن شروع مصرف دخانیات در بین 
جوانان و نوجوانان در 2 سال اخیر به 13 سال کاهش یافته است. وی ادامه داد:براساس 
آخرین مطالعات صورت گرفته، حدود 37 درصد از نوجوانان و جوانان کشور قلیان استعمال 
می کنند و متاسفانه قبح مصرف قلیان در جامعه شکسته شده است. میراسماعیل افزود: 
با اشاره به اینکه شواهدی مبنی بر تاثیر قلیان برمیزان و طول عمر اسپرم دارد، افزود:قلیان 
حاوی فلزات سنگین مانند آرسنیک، کروم و سرب است که می تواند سبب کاهش تولید 
اسپرم  وعوارض جبران ناپذیری بر باروری داشته باشد. وی بیان کرد: قلیان کشیدن دیگر 
چندان به عنوان یک ضدارزش در جامعه تلقی نمی شود و به همین دلیل در تلاش هستیم 
با اجرای برنامه های مناسب اجتماعی از جمله پویش »قلیان هایمان را گلدان کنیم« گامی 
موثر در این مسیر برداریم. رییس دانشگاه علوم پزشکی ایران به باورهای نادرست در 
خصوص مصرف قلیان اشاره کرد و گفت: یکسری باورهای نادرست در باره مصرف قلیان 
وجود دارد که سبب افزایش مصرف آن شده است. وی با اشاره به اینکه دود استفاده از قلیان 
بر روی تمام افراد خانواده تاثیر می گذارد، گفت: در صورتی که کودکی در محل کشیدن 
قلیان حضور داشته باشد، احتمال ایجاد عفونت  های ریوی، آسم و سندرم مرگ ناگهانی 
در آنان افزایش می  یابد. رییس دانشگاه علوم پزشکی ایران گفت: حجم دودی که در اثر 
مصرف قلیان وارد بدن می  شود، 10 تا 20 برابر دود ناشی از مصرف سیگار است و این 

موضوع خیلی نگران کننده است.

ترفندهای برای جلوگیری از
 گرسنگی  درماه رمضان

زمانی که ماه مبارک رمضان با تابستان همزمان می شودگرسنگی یکی از عمده 
شکایت های روزه داران می باشد و همه در فکر پیدا کردن راه حلی برای مقابله با آن 

هستند.
تیرنگ نیستانی متخصص تغذیه و استاد دانشگاه شهید بهشتی گفت:از آنجا که یکی از 
نکات بسیار مهم در ماه مبارک رمضان توجه به تغذیه مناسب و به اندازه است، بنابراین با 
توجه به اینکه بدن انسان بسته به شرایط فصلی ساعاتی را در گرسنگی و بی غذایی به سر 
می برد لازم است که در فواصل بین افطار و سحر مواد مغذی مورد نیاز را به مقدار مناسب 
تامین کند.افراد روزه دار می بایست وعده افطاری خود را با مایع مغذی و گرم مانند شیر و 
حجم کمی از نان و نیزغلات، پنیر، گردو و سبزی و سوپ های نرم شروع کنند. همچنین 
جداسازی زمان افطار تا وعده شام از آنجا که روزه داران در ماه رمضان و روزهای گرم از 
وعده افطار تا شام با فواصل زمانی کم رو به رو می شوند پس مصرف غذای سبک به عنوان 
وعده شام یا افطار حاوی سبزی ها، پروتئین و غلات و یک میان وعده کوتاه قبل از خواب 
به عنوان شام باید در تغذیه آنان گنجانده شود که در آن ترکیبی از سبزی ها و میوه  ها 

مصرف می شود.
نیستانی افزود: از خوردن غذاهای شور در ماه مبارک رمضان خودداری کنید چرا که 
نمک زیاد، نیاز بدن به آب را تشدید می کند. در این ماه از خوردن ترشی یا غذاهای 
پرنمک و پرادویه پرهیز کنید. می توانید برای هرچه طعم دار شدن غذا چند قطره لیمو 
به غذایتان اضافه کرده و نوش جان کنید.وی با بیان اینکه مصرف موادغذایی حاوی 
مقادیر زیاد نمک، شکر و چربی نیز عطش را زیاد می کند اظهار داشت:میوه های سرشار 
از فیبر مانند سیب،شلیل و هلو توانایی نگه داری آب را دارند که این آب در طول گذر 
مواد غذایی در روده بزرگ به تدریج جذب بدن می شود که در کاهش تشنگی موثر 

هستند.
 نیستانی توصیه کرد:به کارگیری تمامی گروه های غذایی در وعده سحر، افطار و شام 
می تواند تأثیر بسزایی در تغذیه بدن افراد روزه دار داشته باشد.گنجاندن گروه غذایی غلات 
مانند نان، سیب زمینی، ماکارونی، مواد نشاسته ای و غذاهای تهیه شده از گوشت کم چرب 
مانند سفید و قرمز بی چربی و کم چربی در تغذیه ماه رمضان از اهمیت خاصی برای تغذیه 
روزه داران برخوردار است. چون پروتئین بیشتر بدن از گوشت و غلات تأمین می شود و 
گروه میوه، سبزی و لبنیات نیز می بایست کم چرب استفاده شود زیرا در غیر این صورت 

اختلال هاضمه ایجاد می کند.

تحقیقات پزشکی نشان می دهد؛

شیوع کمبود ویتامین در افراد جوان
 مبتلا به میگرن

طبق یک تحقیق جدید، بسیاری از افراد جوان مبتلا به میگرن با کمبود ویتامین مواجه 
هستند. 

به گزارش  مهر، به گفته محققان مرکز پزشکی سینسیناتی آمریکا، مطالعات بیشتری 
برای توضیح در مورد اینکه آیا مصرف مکمل ویتامین در بیماران مبتلا به میگرن موثر 

است و ایا بیماران دارای کمبود خفیف بیشتر از این مکمل ها بهره می برند، لازم است.
این مطالعه شامل کودکان، نوجوانان و جوانان مبتلا به میگرن بود که در این مرکز تحت 

درمان قرار گرفته بودند.
به گفته محققان، درصد بالایی از این بیماران با کمبود خفیف ویتامین D، ریبوفلاوین یا 
ویتامین B2، و کوآنزیم Q10 )ماده ای ویتامین شکل مورداستفاده در تولید انرژی برای 

رشد و حفظ سلول( مواجه بودند.
برای بسیاری از بیماران داروهای پیشگیرانه میگرن تجویز شد و به مبتلایان خفیف 
میگرن، مکمل ویتامین داده شد. اما محققان اذعان داشتند از آنجائیکه تعداد بیمارانی 
که فقط ویتامین دریافت کرده بودند، اندک بود، تعیین اینکه آیا مصرف مکمل ویتامین 

می تواند به پیشگیری از میگرن کمک کند یا نه، امکان پذیر نیست.
همچنین در این مطالعه مشخص شد دختران و زنان جوان به مراتب بیشتر از پسران 
و مردان جوان با کمبود کوآنزیم Q10 مواجه بودند. پسران و مردان جوان عمدتا دارای 

کمبود ویتامین D هستد.
طبق این مطالعه، بیماران مبتلا به میگرن های مزمن در مقایسه با بیماران مبتلا به 

میگرن های دوره ای، عمدتا دارای کمبود کوآنزیم Q10 و ویتامین B2 هستند.



اجتماعی 6

استاندار قم: 

تعمیق فرهنگ مهدویت در بین جوانان 
ضروری است 

استاندار قم، پاسخگویی به نیازها و رفع شبهه های دینی را رسالت اصلی موسسه های 
فرهنگی فعال در حوزه دین دانست و گفت: تعمیق فرهنگ مهدویت در بین جوانان 

ضروری است. 
به گزارش روز چهارشنبه ایرنا از روابط عمومی استانداری قم، سید مهدی صادقی در 
دیدار مسؤلان موسسه فرهنگی آینده روشن، با اشاره به آسیب های فقدان اطلاعات 
درست در حوزه مسائل دینی و مذهبی، تلاش دشمنان برای شبهه افکنی در مسائل دینی 
را مورد توجه قرار داد و افزود: توجه نداشتن و پاسخگو نبودن درست به شبه ها، موجب 

شکل گیری عقاید نادرست و انحرافی می شود.
وی تطابق گفته و عمل و صداقت را لازمه فعالیت فرهنگی اثربخش عنوان کرد و افزود: 
چنین رفتاری در کارهای فرهنگی اعتماد را به دنبال خواهد داشت.وی تلاش برای تبدیل 
تهدید به فرصت در فضای اطلاع رسانی امروز را امری مهم و ضروری توصیف و تصریح 

کرد: این مهم باید توسط کارشناسان خبره و با استفاده از فناوری های روز انجام شود.
صادقی همچنین با قدردانی از زحمات موسسه فرهنگی آینده روشن و تلاش های 
ارزنده این مجموعه در ترویج فرهنگ مهدویت، بر لزوم تلاش برای معرفی و تعمیق 
این فرهنگ در بین جوانان و نیز هم گرایی کلیه مراکز و موسسه های فرهنگی مذهبی 

تاکید کرد.

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی )ره( استان قم در جمع خیرین عنوان کرد،

رشد 43 درصدی کمک های خیرین در  قم
مدیر کل کمیته امداد امام خمینی )ره( استان قم از رشد ۴3 درصدی کمک های 

خیرین در دو ماهه امسال در قیاس با  مدت مشابه سال گذشته خبرداد.
به گزارش روابط عمومی و اطلاع رسانی کمیته امداد امام خمینی )ره( استان قم، 
عبدالله جلالی در مراسم افطاری خیرین طی سخنانی  از خیرین و شهروندان قمی  
به جهت کمک هایی که به نیازمندان و مددجویان کمیته امداد داشتند تشکر کرد و 
اظهارداشت:خیرین و نیکوکاران  قمی افتخاری برای  جامعه قم و نظام جمهوری اسلامی 
و امید محرومان و نیازمندان هستند. چرا که ما معتقدیم مسئولین،خیرین و تمام کسانی 
که دغدغه دیگران را دارند هم افتخاری برای جامعه اسلامی و هم امیدی برای محرومان 
هستند . وی در ادامه با بیان اینکه کمک های خیرین هر ماه نسبت به ماه قبل در حال 
افزایش است گفت: در دو ماهه امسال در قیاس با مدت مشابه سال قبل کمک های 

مردمی  ۴3 درصد رشد  داشته است.
مدیرکل کمیته امداد قم از توجه واعتماد خیرین به مجموعه کمیته امداد تشکر کرد و 
افزود:در قم در ماه مبارک رمضان طرح هایی مختلفی را پیش بینی نمودیم که اوج ان ها 

در روز بیست و یکم رمضان خواهد بود.
وی گفت:  این نهاد از ابتدای ماه مبارک رمضان نیز اطعام و افطاری و تامین سبد غذایی 

مددجویان را پیش بینی  و عملیاتی نموده است.
جلالی گفت:  به شهروندان و خیرین اطمینان می دهیم هر کمکی که در قم می شود 

فقط برای نیازمندان و مددجویان تحت پوشش خود استان می شود .
همچنین در این مراسم امیر ابادی نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی و صادقی 

استاندار قم نیز حضور داشتند.
از نکات جالب در این مراسم این بود که از استاندار خواسته شد تا ایراد سخنرانی نماید 
که استاندار گفت بنده امدم تا از بیانات خیرین و نیکوکاران بهره مند شوم همچنین در این 
مراسم چند تن از خیرین در خصوص انجام امور خیر و خاطرات مربوط به امور خیریه که 
انجام دادند  مطالبی مطرح نمودند.ضمن اینکه یکی از خیرین این مراسم را ترتیب داده 

بود که این نیز جالب بود.

معاون حمایت و سلامت خانواده کمیته امداد قم خبر داد،

پرداخت 3میلیارد ریال کمک جهیزیه به 
نوعروسان 

معاون حمایت و سلامت خانواده کمیته امداد قم  از اهداء 1۴۴جهیزیه  و کمک جهیزیه 
به ارزش  دو میلیارد و 980 میلیون ریال به نوعروسان طی دو ماهه امسال خبرداد.

به گزارش اداره روابط عمومی و اطلاع رسانی کمیته امداد امام خمینی )ره ( استان 
قم،دکتر مهدی عسگری یکی از برنامه های کمیته امداد را اهداء جهیزیه و کمک جهیزیه 
برشمرد و اظهارداشت: به دختران تحت پوشش کمیته امداد مبلغ 3 میلیون تومان و 
پسران خانواده های تحت پوشش کمیته امداد مبلغ یک میلیون تومان کمک هدیه 

ازدواج اهداء می شود. 
وی از اهداء هزار و 231 فقره کمک جهیزیه ازدواج در سال  گذشته خبر داد و گفت: 
سال گذشته در قالب جهیزیه و کمک جهیزیه 26 میلیارد و 3۴0 میلیون ریال به 

مددجویان پرداخت شد. 
معاون حمایت و سلامت کمیته امداد قم همچنین افزود: در دو ماهه اول امسال نیز 

1۴۴ جهیزیه به مبلغ حدود 3 میلیارد ریال به مددجویان پرداخت گردید.
وی بیان داشت: 275 نفر از مددجویان تحت پوشش کمیته امداد قم نیز در نوبت 
دریافت کمک جهیزیه هستند که امیدواریم بتوانیم با مساعدتهای خیرین کمک جهیزیه 

این تعداد را هم پرداخت نماییم.
دکتر عسگری در پایان گفت: به نوعروسان آموزش هایی قبل از اهداء جهیزیه همچون 

آموزش بهداشت روانی، آموزش  آیین همسرداری، تربیت فرزند و مشاوره و....داده م

در قالب یک ضیافت افطاری  صورت گرفت،

کمک 540 میلیونی خیرین بخش کهک
 جهت تامین سبدکالای  برای نیازمندان

مراسم افطاری خیرین در جهت تامین سبدکالای ماه رمضان با حضور رشیدی مدیر 
کمیته امداد امام خمینی )ره( شهرستان قم، جعفری بخشدار بخش کهک،  حجت 
الاسلام والمسلمین میرمومنی امام جمعه شهر کهک  واعضای شوراهای اسلامی و 

دهیاران روستاهای بخش کهک برگزار شد.
به گزارش اداره روابط عمومی و اطلاع رسانی کمیته امداد امام خمینی )ره( استان قم 
در این مراسم، اکبر رشیدی مدیرکمیته امداد شهرستان قم با ذکر آمار مددجویان بخش 
کهک و اعلام اینکه کمیته امداد کهک در بخش های روستایی در خدمات رسانی به 
مددجویان بیشترین سعی و تلاش را دارد  اظهارداشت: کمیته امداد کهک رتبه اول جذب 

زکات و نیز در مناسبتها نیز همیشه تلاش و درآمد خوبی را داشته است.
وی به مبالغ سبد کالای ماه رمضان امسال اشاره و خواستار کمک هرچه بیشتر خیرین 
در جهت تامین اقلام این سبد شدند. حجت الاسلام والمسلمین میر مومنی امام جمعه 
شهر کهک  نیز در این مراسم با ذکر احادیث و روایات  مدعوین جلسه را به کمک در جهت 

تامین سبد کالای ماه رمضان تشویق نمودند.
جعفری بخشدار بخش کهک نیز ضمن معرفی چند تن از خیرین بخش و ذکر خدمات 
انها از شوراهای روستاها درخواست نمود تا از آبروی خود مایه گذاشته و با مراجعه به 

خیرین و معرفی خیرین به کمیته امداد در این جهت کمک ویاری رسانند.
وی با اشاره به اینکه بخش کهک رتبه اول پرداخت زکات را در استان قم دارد و نیز 
جلسه افطاری خیرین تنها در بخش کهک برگزار میگردد افزود:  با کمک خیرین کارهای 
خوبی در جهت توزیع اجناس در بین مددجویان بواسطه سبد کالا صورت می گیرد که 

در سال قبل نیز این کار باعث جذب خیرین  بیشتری شده است .
حسنخانی رئیس  کمیته امداد اداره کهک نیز گفت: 5۴0 میلیون ریال  کمک نقدی و 

غیرنقدی  از خیرین درهمین جلسه جهت تهیه سبد کالا جمع اوری گردید.
وی افزود: با جذب تعهداتی که دیگر خیرین اعلام نموده اند این مبلغ به  حدود 

700میلیون ریال خواهد رسید .

مدیر ساخت و توسعه راههای  استان قم  خبرداد:

اجرای سه طرح عمرانی در محورهای
 بخش کهک 

مدیر ساخت و توسعه راههای  استان قم از مراحل پایانی اجرای سه طرح عمرانی در 
محورهای بخش کهک خبر داد و گفت: این سه پروژه در قالب عملیات اصلاح مسیر و 
رفع نقاط حادثه خیز در محورهای امامزاده اسماعیل، فردو، وشنوه در حال اجرا می باشند.

عباس فراهانی اظهارداشت : در محور امامزاده اسماعیل)ع( عملیات انفجار و کوهبری 
و اصلاح پیچ در ده نقطه از مسیر به حجم 25 هزار متر مکعب به انجام رسیده است.وی 
افزود: در محور فردو نیز با انجام عملیات کوهبری در طول مسیر اصلاحی 7800 متر 

مکعب خاک و سنگ برداشته شده است.
فراهانی اقدامات انجام شده جهت اصلاح مسیر و رفع نقاط حادثه خیز در محور وشنوه 
شامل کوهبری و انفجار عنوان نمود و افزود: در این مسیر بیش از ۴0 هزار متر مکعب 
خاک و سنگ برداشته شده است.مدیر ساخت و توسعه راههای استان قم منابع اعتباری 
این پروژه ها را از محل اعتبارات طرح بنیاد برکت برشمرد و مبلغ آن را پنج میلیارد ریال 

عنوان نمود.
فراهانی خاطر نشان ساخت: تعهدات این اداره کل در قبال هزینه کرد اعتبارات بنیاد 
برکت به طور کامل به انجام رسیده که انشااله با پیگیری های به عمل آمده بتوانیم با تامین 

منابع اعتباری لازم، پروژه های مذکور تکمیل و آماده بهره برداری می گردد.

خدیجه ای تجلی خوبی ها، در آیینه وجودت که 
سراسر پاکی و زیبایی است، عشق، ایمان، فداکاری، 
استواری و ایثار را به نظاره نشسته ایم تا توشه ای 
از دریای بی کران اوصاف الهی ات برگیریم. تو به ما 
آموختی که با وجود ثروت و مقام مهم می توان اسیردنیا 
و مادیات آن نشد، بلکه آن را در جهت پیشبرد اهداف 
والای انسانی به کار برد. ما آموختیم که می توان با 
پاک  و  الهی  اطراف،  ناپاک  و  زشت  محیط  وجود 
زیست. تونوری بودی که در تاریکی و ظلمت جاهلیت 
درخشیدی تا چراغی فرا راه دیگران باشی. تو به ما یاد 
دادی که می توان هم چون شمع سوخت و به دیگران 

روشنایی بخشید.
چشم ها گریان، سینه ها داغ دار و دیده ها نظاره 
گر لحظه ای بود که رسول خدا صلی الله علیه و آله 
حامی و پشتیبان خود را از دست داد؛ یاوری که حضور 
او در کنار رسول اللّه صلی الله علیه و آله مایه آرامش 
خاطر ایشان بود و در همه حال، با رفتارو گفتار خود، 
خستگیِ آزار ابوجهل ها و ابولهب ها را ز تن پیامبر صلی 

الله علیه و آله می زدود.
خدیجه  حضرت  بلند  روح  روزی،  چنین  در 
علیهاالسلام از زمین خاکی پر کشید تا در اوج افلاک و 
درسایه رحمت خداوندی آرام گیرد. روح ملکوتی اش 

همواره قرین رحمت حق تعالی باد.
 سلام بر خدیجه علیهاالسلام

سلام بر خدیجه کبری علیهاالسلام یاور و مونس 
دردها و تنهایی های پیامبر صلی الله علیه و آله . 
سلام بر او که از برترین زنان برگزیده خدا بود. سلام بر 
عبودیتش، بر اخلاص و صداقتش، بر پاکی و قداستش، 
بر ایثار و فداکاری اش و بر صبر و پایداریش. سلام بر 
آن لحظه ای که تصدیق رسالت نبوی کرد و سلام بر 
سراسر زندگی پرشورش که اطاعت از خدا و رسول خدا 

درآن موج می زد.
خدیجه، ای هم درد غربت های رسول خدا صلی 
الله علیه و آله ، تو نوری بودی که در تاریکی و ظلمت 
جاهلیت درخشیدی و به همه تعصبات آن عصر ننگین 
پشت پا زدی. اخلاق نیک و امانتداری جوانی پاک، تو 
را به سویش کشاند و بزرگان و ثروت مندان قریش را از 
خود راندی و غرق در دریای فضایل آن وجود ملکوتی 
گردیدی. اطرافیان زبان به ملامتت گشودند و تحقیرت 

کردند ولی تو، هم چون کوهی استوار و با قلبی لبریز 
از عشق به محمد صلی الله علیه و آله بر این زخم زبان 
ها صبرو مقاومت پیشه و بر این انتخابت که برترین و 

بهترین بود، پافشاری و از آن دفاع کردی.
 منزلت خدیجه علیهاالسلام نزد رسول اکرم 

صلی الله علیه و آله
پیامبر اکرم صلی الله علیه و آله احترام و ارزش 
خاصی برای حضرت خدیجه علیهاالسلام قائل بودند و 

بارها شأن و مقام ارزش مند و والای ایشان را یادآوری 
می کردند. از جمله می فرمودند: »برترین بانوان بهشت 
عبارتند از: مریم دختر عمران، آسیه دختر مُزاحِم، 
خدیجه دختر خَوَیْلِد و فاطمه دختر محمد صلی الله 

علیه و آله «.
بعد از رحلت حضرت خدیجه علیهاالسلام ، پیامبر 
اکرم صلی الله علیه و آله بسیار از او یاد می کردند، 
چنان چه یکی از همسران پیامبر صلی الله علیه و آله 

گفته است: »رسول خدا صلی الله علیه و آله از خانه 
بیرون نمی رفت، مگر اینکه خدیجه را یاد می کرد و او 
را به نیکی ستایش می نمود«. نیز نقل شده که هرگاه 
رسول خدا صلی الله علیه و آله گوسفندی ذبح می 
کرد، می فرمود: »این قربانی را برای دوستان خدیجه 
علیهاالسلام بفرستید؛ زیرا من دوستان خدیجه را نیز 

دوست دارم«.
امامان معصوم علیهم السلام در موارد متعدد به وجود 
بانوی ارج مند جهان، حضرت خدیجه علیهاالسلام 
، مباهات و افتخار کرده اند. مثلًا امام حسین علیه 
السلام روز عاشورا، در ضمن خطبه ای که خود را به 
دشمن معرفی می کرد، فرمود: »شما را به خدا سوگند، 
آیا می دانیدکه جده من خدیجه علیهاالسلام دختر 
خویلد است«. یا امام سجاد علیه السلام در مجلس 
یزید در دمشق، در فرازی از سخن رانی اش، خود را 
چنین معرفی می کند که: »من پسر خدیجه بانوی 
بزرگ اسلام هستم«. هم چنین در دعای ندبه هنگامی 
که امام عصرمان را یاد می کنیم، چنین می خوانیم: 
»کجاست پسر پیامبر برگزیده اسلام صلی الله علیه و 
آله و پسر علی پسندیده علیه السلام و پسر خدیجه والا 

مقام علیهاالسلام «.
پس از پایان محاصره اقتصادی پیامبر صلی الله علیه 
و آله و یارانش در شعب ابی طالب، چندی نگذشت که 
ابوطالب و خدیجه علیهاالسلام هر دو با فاصله چند روز 
در بستر بیماری افتادند. طبق پاره ای از روایات، ابوطالب 
علیه السلام دو ماه پس از آزادی ازمحاصره از دنیا رفت 
و پس از سه روز و به نقلی 35 روز، در دهم رمضان 
سال دهم هجرت، حضرت خدیجه علیهاالسلام نیز دار 
فانی را وداع گفت. مرقد مطهر آن حضرت در قبرستان 
حَجون در بالای شهر مکه قرار دارد که امروز به نام 

»قبرستان مُعَلّی« معروف است.

 به مناسبت سالروزوفات حضرت خدیجه علیهاالسلام

 خدیجه )س( سمبل صلابت و استواری
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همه ما اهمیت اولین تصویر در برخورد را می دانیم. اما چیزی که 
از این هم مهم تراست، ارائه تصویر اولیه خوب در محیط کار است. 
لباس شما بخش بزرگی از این تصویر اولیه هستند، بنابراین پوشش 
مناسب، نقش کلیدی دارد. اگر مطمئن نیستید که لباس و تیپ شما، 
پیام درست و مناسب را در کارتان منتقل می کند یا نه، این نکات را 
بخوانید تا بدانید نحوه پوشش تان چه تاثیری بر موفقیت تان دارد. شما 
نمی دانید که حتی کوچک ترین تغییرات چه تاثیرات بزرگی می توانند 

داشته باشند و چه اتفاق هایی ممکن است بیفتد.
افراد موفق صندل به پا نمی کنند

عقل سلیم این را می گوید اما تعجب خواهید کرد اگر بدانید تعداد 
زیادی از افراد هنوز نمی دانند به پا کردن صندل تا چه حد غیرحرفه 
ای و نامناسب است. کفش های ورزشی هم همین طور، خیلی ها در 
محیط کارشان کفش های ورزشی می پوشند و مطمئنا نمی دانند این 
شیوه پوشش پاها، اعتمادبنفس ایجاد نمی کند. اگر کسی وارد یک 
دفتر شود و ببیند کارمند آن جا صندل به پا دارد، به احتمال زیاد به 
کارمند دیگری مراجعه می کند، حتی ممکن است از انتخاب این دفتر 
صرفنظر کند! پس حتما کفش های جلوبسته و رسمی بپوشید که 

مناسب فضای کسب و کار باشند.
افراد موفق لباس هایی می خرند که دقیقا اندازه شان باشد

لباس پوشیدن با هدف موفقیت یعی انتخاب لباس با سایز مناسب 
تان. خیلی از افراد لباس هایی می پوشند که برای شان خیلی بزرگ یا 
خیلی کوچک است. شلوارتان حتما متناسب با اندام تان و در قسمت 
کمر راحت باشد و ابدا بالاتر از مچ پای تان نایستد. بلوزتان هم متناسب 
باشد وبه خوبی روی بالاتنه تان بنشیند، بازهم نه تنگ و نه گشاد! 

پوشیدن لباس هایی دقیقا در سایز خودتان به دیگران این پیام را می 
رساند که می دانید دارید چه کار می کنید!

افراد موفق بدن شان را زیاد ظاهر نمی کنند
نشان دادن بدن، چه در قسمت بالاتنه و یا پایین تنه، رفتاری کاملا 
غیرحرفه ای است و این پیام را به همکاران و مدیران می رساند که برای 
پیوستن به نیروی کار هنوز چندان بالغ و توانمند نشده اید و ممکن 

است نتوانید کار و مسئولیت تان را جدی بگیرید.
این نکته مخصوصا برای جوان تر ها کاربرد دارد که ممکن است 
عادت به پوشیدن لباس کار نداشته باشند. نشان دادن بدن، چه در 
قسمت بالاتنه و یا پایین تنه، رفتاری کاملا غیرحرفه ای است و این 
پیام را به همکاران و مدیران می رساند که برای پیوستن به نیروی 
کار هنوز چندان بالغ و توانمند نشده اید و ممکن است نتوانید کار و 
مسئولیت تان را جدی بگیرید، شاید حقیقت نداشته باشد و شما واقعا 
توانمند و ماهر باشید اما انتخاب نحوه پوشش تان، بازتابی از مهارت ها 

و شایستگی های حرفه ای شماست.
افراد موفق، همیشه لباس های شان اتوکشیده است

ظاهرشدن با لباس چروک دار برای مصاحبه شغلی، نشان می دهد 
که علاقه چندانی به کار ندارید و طبیعتا به دنبال این نیستید که 
درحرفه تان دقیق و زیرک باشید. می توانید لباس های تان را شب 
قبل اتو کنید تا صبح با کمبود وقت مواجه نشوید، بعد از اتو کشیدن 

آنها را آویزان کنید تا دوباره چروک نشوند. این توجه به جزئیات، روی 
دیگران تاثیر خواهد گذاشت و وادارشان خواهد کرد تا به شما به عنوان 
همکار یا کارمند احترام بگذارند. اگر برای مصاحبه می روید، مصاحبه 
کننده حتما به شیوه پوشش و لباس تان توجه خواهد کرد و بعد از این 
که جلسه مصاحبه را ترک کردید هم این نکته را به خاطر خواهد سپرد.

افراد موفق بسیار ملایم آرایش می کنند
تند و سنگین  آرایش های  افرادی هستید که عاشق  اگر جزو 
هستید، مطمئنا بهترین کار این است که چنین آرایش هایی را به 
اوقات شخصی تان موکول کنید. برای محیط کار، حرفه ای تر این 
است که آرایش سبک و با رنگ خنثی داشته باشید، بسیار ملایم! این 
یعنی آرایش شما آن چیزی نیست که دیگران بابت آن به شما توجه 
کنند یا جذب تان شوند، بلکه مهارت ها و توانایی های شما، ارزش 
تان محسوب می شود که مورد توجه دیگران است. آرایش داشتن 
خوب است اما سعی کنید حداقل آرایش را داشته باشید و تا جایی که 
ممکن است چشمگیر نباشد. فقط به اصول بسنده کنید، بسیار زیبا و 

جذاب خواهید بود!
افراد موفق می دانند که چه زمانی خوب به نظر می رسند

تحقیقات نشان داده آقایانی که همیشه کفش های شیک و تمیز و 
رسمی در محل کار می پوشند، قادرند میان زندگی و کارشان به خوبی 

تعادل برقرار کنند و با نفوذتر و قوی تر هستند.

این نکته بیشتر به اعتماد بنفس مربوط می شود. لباس هایی را 
بپوشید که احساس خوبی در مورد خودتان به شما می دهد، آن وقت 
دیگران هم این احساس خوب را به شما خواهند داشت. پوششی را 
انتخاب کنید که اعتمادبنفس تان را منعکس کند تا دیگران هم آن 
را ببینند. این نکته ای تاثیرگزار است و چیزی است که اطرافیان 
تان کاملا متوجهش خواهند شد. اگر احساس خوبی داشته باشید، 
پیامدهای خوب دیگری هم با آن خواهند آمد، فقط چیزی را بپوشید 
که حس خوب را به شما بدهد تا اعتماد بنفس تان بیشتر شود و 
هنگام صحبت با کارفرمای آینده این اعتماد بنفس مطلوب به کمک 

تان بیاید.
چند نکته کاربردی دیگر: 

پوشیدن لباس های غیررسمی در مذاکرات شغلی به ضررتان تمام 
می شود، تصور کنید بابت مشکلی که برای تان پیش آمده به مطب 
یک پزشک مراجعه می کنید و به محض وارد شدن به اتاق او، با کسی 
مواجه می شوید که روپوش سفید نپوشیده است؛ چه تصوری خواهید 
داشت؟ چه چیزهایی به ذهن تان خطور خواهد کرد و سفید نپوشیدن 

پزشک برداشت  و اعتماد شما را چگونه خدشه دار خواهد کرد؟
و نکته ی دیگر این که کفش ها در دنیای کسب و کار نقش شگفت 
انگیزی ایفا می کنند، هرگز از تمیز بودن آنها غافل نشوید و سعی کنید 
متناسب با بودجه تان از پوشیدن کفش هایی که کارکرده و از فرم شان 
خارج شده اند صرفنظر کرده و یک جفت کفش جدید و رسمی تهیه 
کنید. تحقیقات نشان داده آقایانی که همیشه کفش های شیک و تمیز 
و رسمی در محل کار می پوشند، قادرند میان زندگی و کارشان به 

خوبی تعادل برقرار کنند و با نفوذتر و قوی تر هستند. 

لباس چه تاثیری بر موفقیت تان دارد؟

رئیس پلیس فتا استان قم  هشدار داد:

فریب تبلیغات اینترنتی
 تورهای ارزان قیمت را نخورید

رئیس پلیس فتا فرماندهی انتظامی استان هشدار داد: عده ای سودجو با راه اندازی 
صفحات و سایت های جعلی در فضای اینترنت اقدام به تبلیغ تورهای ارزان قیمت داخلی 

و خارجی در ماه مبارک رمضان می کنند. 
سرهنگ علی موالی در گفت و گو با خبرنگار پایگاه خبری پلیس، اظهارداشت:این 
کلاهبرداران با ارائه قیمت های بسیار پایین، افراد را ترغیب می کنند تا از خدمات بنگاه 
آنان بهره مند شوند اما غافل از اینکه بررسی ها نشان داده است که این تورهای ارزان 

قیمت تنها پوششی برای کلاهبرداری از مسافران است. 
وی افزود: بررسی ها نشان می دهد این افراد سودجو با قرار دادن عکس های جعلی، 
از تورها و محل های اقامت مسافران و استفاده از عناوینی نظیر تخفیف ویژه ماه 
رمضان افراد را ترغیب به استفاده از این تورها می کنند و مسافران پس از واریز وجه 
نقد به حساب این افراد دیگر نمی توانند با این افراد ارتباطی برقرار کرده و آنها متواری 

می شوند. 
رئیس پلیس فتا استان قم افزود: شهروندان دقت لازم را در این زمینه داشته و فراموش 
نکنند که رفتن به سفرهای داخلی و خارجی آن هم با امکانات ویژه و با قیمت های بسیار 

پائین تنها می تواند ترفند کلاهبرداران حرفه ای باشد. 

رئیس پلیس فتا استان سیستان و بلوچستان:

باج گیری طراح سایت از مشتریان!
رئیس پلیس فتا سیستان و بلوچستان از دستگیری فردی که با طراحی سایتی برای 

مشتریان خود، اقدام به باج گیری از آنان می کرد،خبر داد.
سرهنگ  سید محمد حسینی در گفت و گو با خبرنگار پایگاه خبری پلیس گفت: 
فردی به این پلیس مراجعه و اظهار داشت مدتی پیش به منظور فروش اینترنتی 
محصولاتم با مراجعه به طراح ، سایتی طراحی کردم ولی اکنون پس از گذشت چند ماه 
امکان ورود و استفاده از سایت برایم وجود ندارد و طراح سایت طی تماس های تلفنی از 

من درخواست وجه به منظور بازگشایی سایت را کرده است.
این مقام انتظامی ادامه داد : با انجام بررسی های تخصصی و فنی مشخص گردید 
طراح اولیه سایت زمانی که متوجه پرفروش بودن سایت می گردد تصمیم می گیرد آن 

را ببندد تا برای بازگشایی مجدد از صاحب آن اخاذی کند .
سرهنگ حسینی پور گفت: متهم که گمان نمی کرد توسط پلیس به دام بیفتند در 

حالیکه از کرده خود پشیمان بود به مراجع قضایی معرفی شد.

فرمانده انتظامی استان آذربایجان غربی خبرداد :

انهدام باند سرقت های
 سریالی خودروهای پژو405 

ماموران انتظامی استان آذربایجان غربی با مشارکت پلیس گیلان ، سارقان متواری 
خودروهای پژو ۴05 را در رشت دستگیر کردند. 

فرمانده انتظامی استان آذربایجان غربی در گفت و گو با خبرنگار پایگاه خبری پلیس 
اظهار داشت: در پی وقوع چندین فقره سرقت خودرو در ارومیه ، رسیدگی  موضوع در 

دستور کار پلیس قرار گرفت. 
 سردار ناصر اصلانی افزود : ماموران با انجام اقدامات اطلاعاتی، موفق شدند سارقان 
را در شهرستان رشت شناسایی کنند، در استعلام های صورت گرفته مشخص شد که 

متهمان از سارقان حرفه ای و سابقه دار هستند.
 این مقام انتظامی ادامه داد : ماموران پس از کسب نیابت قضائی ، طی یک عملیات 
غافلگیرانه موفق شدند متهمان را در مخفیگاهشان دستگیر کنند ؛ در بازرسی از مخفیگاه 

آنها 11 دستگاه خودرو کشف شد. 
اصلانی تصریح کرد : متهمان در بازجویی های پلیسی به 17 فقره سرقت خودرو 
در استان های آذربایجان غربی ، آذربایجان شرقی ، بوشهر ،البرز و تهران بزرگ 
اعتراف کردند ؛ سارقان قطعات خودروها را باز کرده و بطرز ماهرانه ای به فروش 

می رساندند.
 فرمانده انتظامی استان آذربایجان غربی در پایان خاطرنشان کرد: در این راستا دو 
متهم دستگیر و پس از تشکیل پرونده مقدماتی جهت سیر مراحل قانونی ، تحویل 

مقامات قضائی شدند. 

 پلیس طی یک عملیات تعقیب و گریزی موفق شد، 
باند حرفه ای توزیع مواد و سرقت خودرو در شرق تهران 

را منهدم کند.
ساعت 15:00  جوان،  خبرنگاران  باشگاه  گزارش   به 
سیزدهم خردادماه عوامل تجسس کلانتری 1۴7 گلبرگ 
در حین گشت زنی در خیابان دماوند به یک دستگاه خودرو 
پاترول مشکوک و جهت بررسی ماموران به خودرو نزدیک 

شدند .
با نزدیک شدن ماموران، راننده از خودرو پیاده و پس از 
رها نمودن خودروی پاترول در خیابان کیاشمشکی سوار 
بر خودرو پراید قرمز شده و اقدام به فرار کرد که با استعلام 

از مرکز پیام مشخص شد هر دو خودرو مسروقه هستند . 
در ادامه ماموران به تعقیب و گریز پرداختند و پس ازچند 

مرتبه فرمان ایست و بی توجهی متهمان، اقدام به شلیک 
7تیر هوایی کردند اما متهم همچنان به مسیر خود ادامه 
داده و در آدرس چهارراه آیت ناگهان دور زده و خلاف جهت 
خیابان دماوند را به سمت پل خاقانی طی نمود .ماموران 
جهت متوقف کردن خودرو بار دیگر اقدام به شلیک 6 تیر 
جنگی به سمت لاستیک های خودرو نموده که یکی از تیر 
ها پس از گذشت از صندوق عقب و صندلی ها به متهم 
برخورد کرده و خودرو متوقف شد.سرهنگ علی احمد 
نادری ، سرکلانتر چهارم پلیس پایتخت درباره این خبر به 
باشگاه خبرنگاران جوان گفت : در نهایت متهم دستگیر و 
تحت نظر یکی از ماموران به بیمارستان امام حسین )ع( 
منتقل و خودروهای مکشوفه به پارکینگ منتقل شدند.

سرکلانتر چهارم پلیس پایتخت بیان کرد: در بازرسی اولیه 

از متهم و خودروها یک قبضه چاقو و مقادیر شیشه کشف 
و در تحقیقات مشخص شد متهم از سارقان سابقه دار و 
حرفه ای خودرو در شرق تهران است که پرونده این در این 
رابطه تشکیل و جهت تحقیقات تخصصی و بررسی بیشتر 
در اختیار کارگاهان پایگاه چهارم پلیس آگاهی تهران بزرگ 

قرار گرفت.

فردی که با مدارك جعلی اقدام به کلاهبرداری و فروش 
غیرقانونی 20 میلیارد ریال زمین های مردم در شهرستان 

جهرم کرده بود، توسط پلیس دستگیر و روانه زندان شد. 
فرمانده انتظامی شهرستان جهرم در گفت و گو با خبرنگار 
پایگاه خبری پلیس گفت: در پی مراجعه تعدادی از شهروندان 
جهرمی به پلیس  امنیت عمومی شهرستان مبنی بر اینکه 
فردی با مدارک و اسناد جعلی اقدام به کلاهبرداری و فروش 
غیرقانونی املاک با ارزش میلیاردی در شهرستان جهرم 

کرده و متواری شده است، موضوع به صورت ویژه در دستور 
کار ماموران قرار گرفت.  سرهنگ عبدالعظیم انصاری افزود: 
ماموران با انجام تحقیق از مالباختگان و اقدامات فنی پلیسی، 
سرانجام مخفیگاه متهم را شناسایی و با هماهنگی قضائی 
در یك عملیات غافلگیرانه وی را دستگیر کردند. وی درباره 
اعترافات متهم گفت: وی موفق شده بود با سوء استفاده از 
صداقت 15 نفر از شهروندان با فروش صوری چندین قطعه 
زمین بدون اطلاع صاحبان حقیقی املاك، 20 میلیارد ریال 

کلاهبرداری کند که با اقدام به موقع پلیس دستگیر شد. 
فرمانده انتظامی شهرستان جهرم با اشاره به اینکه متهم 
پس از تشکیل پرونده به مراجع قضائی معرفی و از آن طریق 
روانه زندان شد، به شهروندان توصیه کرد؛ در هنگام معاملات 
از صحت اسناد ارائه شده توسط فروشندگان اطمینان پیدا 
کنند و در تنظیم قراردادها کلیه قوانین و مقررات مربوطه را 
رعایت کرده و ضمن حفظ هوشیاری، مانع رسیدن افراد شیاد 

به نیت پلیدشان شوند. 

فرمانده انتظامی استان یزد از توقیف سه دستگاه تریلی کشنده و کشف 76 تن برنج خارجی 
قاچاق توسط ماموران پلیس این استان خبر داد. 

به گزارش خبرنگار پایگاه خبری پلیس، سردار   ایرج کاکاوند  گفت: روز گذشته ماموران پلیس 
این استان هنگام کنترل محورهای مواصلاتی، سه دستگاه تریلی کشنده کانتینردار ولوو را که از 
جنوب کشور به سمت تهران در حال حرکت بودند برای بازرسی متوقف کردند.سردار کاکاوند 
افزود: در بازرسی از این خودروها، 76 تن برنج خارجی قاچاق فاقد مجوز گمرکی به ارزش چهار 
میلیارد و 500 میلیون ریال کشف و سه متهم نیز دستگیر شدند.وی ادامه داد: محموله برنج 
کشف شده به گمرک استان تحویل داده شد و متهمان نیز برای سیر مراحل قانونی به اداره 
تعزیرات حکومتی استان یزد معرفی شدند.فرمانده انتظامی استان یزد در پایان افزود: در سالی 
که توسط رهبر معظم انقلاب اسلامی به نام سال "اقتصاد مقاومتی، اقدام و عمل" نامگذاری شده 

است مقابله با قاچاق کالا و ارز از اولویت های اصلی و کاری پلیس است.

 فرمانده دریابانی استان بوشهر از توقیف یک فروند شناور 
حامل 73 میلیارد و ۴32میلیون ریال کالای قاچاق در بندر 

ریگ خبر داد 
سردار قلندر لشکری در گفت و گوی اختصاصی با خبرنگار 
پایگاه خبری پلیس گفت : دریابانان این استان در راستای 
تحقق اقتصاد مقاومتی ، مقابله با قاچاق کالا را به صورت جدی 
در دستور کار خود قرار داده اند.وی در تشریح عملیاتی در شب 
گذشته، افزود : ماموران در حال گشت زنی به یک فروند شناور 
مشکوک شده و بلافاصله به این شناور دستور ایست داده و 

آن را متوقف کردند.فرمانده دریابانی استان بوشهر تصریح کرد 
: ماموران در بازرسی این شناور ۴۴0 کیلوگرم پودر نیروزا، 
51 هزار و 200 عدد قرص نیروزا، ۴6 لیتر شربت نیروزا ، 
یک هزار و 38۴ تخته پتو ، 96 دستگاه یخچال،۴1 دستگاه 
ماشین لباسشویی ، 208 دستگاه کولر ،275 حلقه لاستیك 
خودرو سواری و 8395 عدد لامپ کم مصرف را کشف کردند.

سردار" لشکری" در پایان گفت : کارشناسان مربوطه ارزش 
ریالی این محموله قاچاق را 73 میلیارد و ۴32میلیون ریال 

برآورد کرده اند. 

رئیس پلیس راه خراسان شمالی از آتش گرفتن یک دستگاه اتوبوس بنز در محور »چمن بید- جنگل گلستان« خبر داد.  
سرهنگ علیرضا حسین زاده در گفتگو با خمهر اظهار داشت: ساعت ۴ و 30 دقیقه صبح دیروز یک دستگاه اتوبوس بنز در 
کیلومتر 55 محور »چمن بید- جنگل گلستان« درحرکت بوده که ناگهان از قسمت موتور دچار آتش سوزی می شود. وی بابیان 
اینکه اتوبوس از مشهد مقدس به مقصد شهرستان گنبد استان گلستان درحرکت بوده، افزود: راننده اتوبوس به محض مشاهده 
حریق تمام 26 مسافر را پیاده کرده تا مسافران دچار آسیب نشوند. رئیس پلیس راه استان خاطرنشان کرد: علیرغم حضور به موقع 
نیروهای امدادی و آتش نشانی، به علت کمبود امکانات و آتش گسترده، اتوبوس کاملًا در آتش سوخت. حسین زاده تصریح کرد: 

نقص فنی در قسمت موتور اتوبوس بنز علت این آتش سوزی بوده است.

کلاهبردار 20 میلیاردي در جهرم دستگیر شد 

توقیف میلیاردي برنج هاي قاچاق در یزد 

فرمانده دریابانی استان بوشهر  خبرداد:

توقیف 73 میلیارد ریال کالای قاچاق در بندر ریگ 

خسارتی به مسافران وارد نشد

اتوبوس »مشهد - گنبد« در آتش سوخت

سرکرده با تیر پلیس مجروح شد 

جزییات تعقیب و گریز خونین پلیس در خیابان های تهران
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نبرد تحقیق و تفحص بین مجلس و معاون احمدی نژاد

آیامجلس دهم گره  کور تفحص 
از بنیاد شهید را باز می کند؟

نارضایتی ایثارگران، اختلاس مالی و مدیریت نامطلوب در دوره ریاست مسعود زریبافان- 
معاون احمدی نژاد در بنیاد شهید- از جمله نکاتی بودند که بیستم خرداد سال 92 با امضای 

90 نماینده مجلس، پای بنیاد شهید را به پرونده های تحقیق و تفحص مجلس کشاند.
تصمیم های خلاف قانون زریبافان به عنوان رئیس بنیاد، مسدود کردن پرونده ایثارگران، 
بی عدالتی در نظام پرداخت ایثارگران برداشت خلاف قانون از حساب های ایثارگران و سپس 
بازگرداندن آن پس از چند ماه به حساب ها همچون واریز حقوق جامعه هدف به بانک دی 
و باقی ماندن آن در حساب بانک، فروش بی ضابطه برخی اماکن، در کنار تخلف هایی مثل 
فروش ساختمان های متعلق به بنیاد و شفاف نبودن شیوه هزینه آنها، فقدان شفافیت 
جریان مالی در مراکز تحت پوشش بنیاد مانند بیمارستان خاتم و همچنین افزایش میزان 
شکایات از بنیادشهید از جمله محورهایی بودند که سیگنال های لزوم شروع تحقیق و 

تفحص از بنیاد شهید را به مجلس ارسال کردند.
شوکه شدن تیم تفحص از عمق تخلفات

نزدیک به یک سال از شروع تحقیق و تفحص  مجلس گذشته بود که خبر گستردگی تخلف 
در بنیاد شهید به گوش رسید تا جایی که غلامعلی جعفرزاده ایمن آبادی، موارد به دست آمده 
از تفحص را چنان »تلخ و گزنده« دانست که ارائه این گزارش در بسته ای محرمانه به دستگاه 
قضاء را راهی برای ضربه ندیدن ایثارگران عنوان کرد. »کشف اختلاس 15 میلیاردتومانی و 
حیف ومیل بیش از 170  میلیارد تومان از دارایی های بانک دی در صرافی ها« از جمله نکاتی 
دیگری بودند که رئیس کمیته تفحص از آن پرده برداشت و از دستگیری تعدادی از عاملان 

این تخلف و همچنین فرار چند تن دیگر به خارج از کشور خبر داد.
وعده های بی سرانجام برای قرائت گزارش

به گزارش خبر آنلاین، مستندات تحقیق و تفحص از بنیاد شهید، روندی طولانی را 
طی کرد تا اینکه سرانجام در آخرین روزهای سال 93 بود که امیر خجسته در قامت رئیس 
کمیته تفحص از قرائت گزارش در صحن علنی مجلس خبر داد، خبری که با وجود اعلام 
چندین باره اش در بازه های زمانی متفاوت، هرگز جامه عمل نپوشید تا گره های کور این 
کلاف هزار گره، محکم تر شود. داستان تا جایی پیش رفت که سرنجام کاسه صبر خجسته 
لبریز شد و او در جلسه علنی سوم آذر 9۴ که برای نطقش پشت تریبون مجلس رفته بود، 
زبان به گلایه گشود و از این موضوع که هنوز پس از گذشت دو سال از تحقیق و تفحص و 
با وجود وعده کمیسیون اجتماعی برای تصویب گزارش این کمیته در تاریخ 2۴ آبان 9۴، 
این گزارش همچنان در کمیسیون تصویب نشده است تا به مرحله قرائت در صحن علنی 
مجلس برسد، انتقاد کرد. او در نطق تند و تیز خود به تخلفات 1300 صفحه ای بنیاد شهید 
اشاره کرد و  با ارائه این گزارش به هیات رئیسه مجلس، ادامه مسیر را به اعضای هیات 
رئیسه مجلس سپرد و گفت که »چرا باید تعلل کنیم و به نحوی حرکت کنیم که از بیرون 
بگویند قدرت مجلس چه شد؟! آیا اتفاقات بیمه دی و سازمان اقتصادی کوثر و صرافی بانک 
دی که صدها میلیارد تومان از آن برگردانده شد، مستندات ندارد و حب و بغض است؟ 
آیا دست سلطانِ شکر در شرکت اقتصادی سبحان مستندات ندارد؟ فشارهای سنگین 
سیاسی و تطمیع و تهدیدها را تحمل کردیم و امروز مردم انتظار قرائت گزارش را دارند؛ چرا 
گزارش قرائت نمی شود؟« اما این نطق خجسته نیز نتوانست در مانعِ آهنین قرائت نکردن 
گزارش تحقیق و تفحص از بنیاد شهید رسوخ کند و کورسوی امیدی برای ایثاگران باشد.

معاون احمدی نژاد در تکاپوی خلاصی از تحقیق و تفحص
این سوی میدان تحقیق و تفحص از بنیاد شهید، مسعود زریبافان رئیس سابق بنیاد 
شهید ایستاده بود، مردی که در تمام دوران بررسی تخلف سازمان تحت مدیریتش، از هیچ 
تلاشی برای به حاشیه راندن تلاش های کمیته مجلس فروگذار نکرد. از شخصی جلوه 
دادن موضوع تا غیرواقعی خواندن تخلفات از جمله نکاتی بودند که زریبافان در سه سالی 
که از تحقیق و تفحص می گذرد؛ عموما به آنها پرداخته تا سرنوشت نامعلوم این گزارش، 
پرحاشیه تر شود. او تحقیق و تفحص از بنیاد شهید را »مسائل شخصی برخی افراد« معرفی 
و تلاش کرده است با بیان روایت هایی اعضای کمیته را به چالش بکشاند. آنچنان که در 
جایی می گوید »فردی که در بنیاد شهید همدان بود و از امکانات بنیاد در موضوع انتخابات 
مجلس استفاده می کرد بارها با تذکر من روبه رو شد و پس از آنکه وی توجهی به این 
تذکرات نکرد من وی را عزل کردم و پس از آنکه آن فرد به مجلس رفت از بنده خواست 
که مدیرکل خود و معاون توسعه استان را که در جریان تخلفات ایشان بوده را عزل کنم 
و بلافاصله  بنده هیأتی را به سرپرستی قائم  مقامم به آن استان فرستادم و آنها در گزارش 
خود اعلام کردند که این آقایان نه تنها در کار خود تخلفی ندارند، بلکه در کار خود بسیار 
جدی و پرتلاش هستند و لذا من نیز جواب صریح به وی دادم که ایرادی در کار مدیرکل ام 
نمی بینم. با این پاسخ بنده به فرد مذکور ایشان از بنده دلخور شدند و بلافاصله موضوع 
تحقیق و تفحص را مطرح کردند.« هر چند این گفته های زریبافان هر بار با واکنش خجسته 
و تأکید او بر انتظار برای قرائت گزارش در صحن علنی مجلس همراه شد اما شاید نتیجه 
ندادن این »صبوری« برای به نتیجه رسیدن گزارش مجلس از بنیاد شهید، موجب شد تا 
زریبافان در آخرین موضع گیری خود، با خیال راحت و بدون هیچ هراسی از این تحقیق و 
تفحص سخن بگوید و نمایندگان را به حضور در دادگاه دعوت کند. او با بیان این جمله که 
»متاسفانه یا خوشبختانه، تهیه کنندگان گزارش نتوانستند نظر کمیسیون اجتماعی را برای 
تصویب گزارششان جلب کنند«؛ از مختومه شدن این گزارش سخن گفته بود. او حاصل 
تلاش های چند سال کمیته را هیچ نشان داد و تمام تخلف های انجام شده در سازمانش 
را مربوط به دوران گذشته دانست. زریبافان در این رابطه معتقد است که »فقط یک مورد 
کلاهبرداری مثلا یک مورد اختلاس صورت گرفته که فرد را )که قبل از من آنجا مشغول 
بود( برکنارش کردم. این کلاهبرداری نیست. دو مورد الان صورت گرفته که یکی سوء 
استفاده بوده که من آن مدیر را از قبل عزل کرده بودم. چراکه متوجه شدم مدیر صالحی 
نیست. بعد هم که از تخلفش مطلع شدیم پرونده را به دادگاه فرستادیم و خودم هم پیگیری 
کردم و ملاقات متعددی با دادستان داشتم. نهایتا پرونده به جریان افتاد و طرف را گرفتند 
و تمام پولی که گرفته بود را از او پس گرفتند. نطفه این تخلف هم قبل از من بسته شده 
و زمان من نبوده است ولی به زمان من منتقل شده بود. تا فهمیدم طرف را برکنار کردم. 
یک مورد دیگر کلاهبرداری هم وجود داشت که از بانک دی صورت گرفته بود. البته بانک 
دی زیر نظر رئیس بنیاد نیست، زیر نظر بانک مرکزی است.« او دفاع از حقوق ایثارگران را 
جز افتخاراتش معرفی کرده و می گوید »در رابطه با بانک دی، وقتی از کلاهبرداری مطلع 
شدم معاونم را موظف کردم و گفتم شما شده نیمی از وقتت را بگذارید برای این پرونده 
که حقوق ایثارگران. بالاخره حکم قضایی را گرفتیم و رفتیم شرکت که 5 نفرشان خارج از 
کشور بودند. آنها را بازداشت کردیم و آوردیم و اموال را به صورت ملک از آنها پس گرفتیم«.

البته زریبافان دست از کنایه زدن به اعضای کمیته تحقیق و تفحص برنداشته است و در 
رابطه با قرائت نشدن گزارش کمیته مذکور در مجلس و به ثمر نشستن پیگیری های اعضای 
کمیته، گفته است: »اینکه شما نتوانستید کمیسیون اجتماعی را برای تصویب گزارشتان 
متقاعد کنید، اشکال از من است؟ اینکه می گویید فشارهای سیاسی مخوف نگذاشتند، آیا 

این توهین به نماینده های مجلس نیست؟«
مجلس دهم  از تحقیق و تفحص بنیاد شهید گره گشایی می کند؟

درگیر شدن زریبافان با اعضای کمیته تحقیق و تفحص در حالی این روزها علنی تر 
شده است که به نظر می رسد پرونده قرائت نشده بنیاد شهید، نکات تاریک و پر حاشیه ای 

دارد و منتظران قرائت این گزارش را بیش از پیش حساس تر کرده است.
گزارشی که بنا به گفته خجسته بخاطر فشارهای قرائت نشد »دست هایی در پشت پرده 
سعی دارد، از قرائت گزارش تحقیق و تفحص از بنیاد شهید، جلوگیری شود اما ما تا انتها 
ایستاده ایم و کوتاه نخواهیم آمد.« وی اما این نوید را داده که این موضوع در مجلس دهم 
پیگیری خواهد شد، نکته ای که با شروع مجلس جدید تنها با هیاهوی پرحاشیه زریبافان، 
در این سوی میدان نبرد مجلس و بنیاد شهید همراه شده است و مجلس دهم هنوز رسما 
به پرونده بنیاد شهید ورودی نداشته است. چرا که در مقابل جدیدترین اظهارنظر زریبافان، 
اعضای کمیته تحقیق و تفحص هیچ موضعی نگرفتند. خجسته که پذیرفته بود در این باره 
با خبرآنلاین گفت و گو کند، در چند روز گذشته دیگر پاسخ تماس هایش را نداد. غلامعلی 
جعفرزاده ایمن ابادی دیگر عضو کمیته تحقیق و تفحص از بنیاد شهید هم اعلام کرد که 
بهتر است این موضوعات در فضای رسانه ای پیگیری نشود تا به سرانجام برسد. به گفته وی، 
زریبافان تا زمان صدور حکم پرونده بنیاد شهید می تواند بگوید بی گناه است. او در واکنش 
به اینکه زیبافان گفته بود حتی یک حبه قند از سازمان بنیاد شهید نبرده است، گفت: 
اشتباه عمده ما این است که فکر می کنیم اگر خودمان نبردیم پس مدیریت ما درست 
بوده، ولی سوء مدیریت ما باعث شده چنین اتفاقی بیفتد. به دلیل نوع مدیریت و در زمان 
ایشان اتفاقاتی افتاده که انکار ناپذیر است. در زمان مدیریت ایشان خسارت هایی وارد شده 
که مستندات آن هم موجود است. اینکه در  دوره ایشان نبوده، این کذب محض است. در 

دوره ایشان از نگاه ما تخلف صورت گرفته و این موضوع مشهود است.
او با رد این نظر که تحقیقات این پرونده مهم به جایی نرسیده است، گفته بود: فقط باید 
اجازه بدهید در زمان خودش مشخص شود و قول می دهم که رد نخواهد شد. ولی اشکال 
بسیار، بسیار بزرگی در این باره پیش آمد که آن ورود رسانه ها بود. برای همین بیخودی 
حساس و سری شد. جعفرزاده در پاسخ به سوالی که به زمان دادگاه بررسی به تخلفات بنیاد 
شهید اشاره داشت هم گفت: به خدا اگر بگویم و اینها را بنویسید به سود آنها تمام می شود.

این موضع گیری می تواند مقدمه ای باشد بر پیگیری بی حاشیه این موضوع در مجلس 
دهم. چنانچه کمیسیون اجتماعی این مجلس این تفحص را بپذیرد، با توجه به اینکه 

مراحل تحقیق به پایان رسیده، قرائت آن در صحن علنی، چندان دور نخواهد بود.

دریــچه

بیانات حضرت آیت الله خامنه ای رهبر معظم انقلاب اسلامی 
در دیدار عصر سه شنبه سران سه قوه، مسئولان و کارگزاران نظام، 
مدیران ارشد دستگاههای مختلف و فعالان سیاسی، اجتماعی و 
فرهنگی درباره روند اجرای توافق هسته ای ایران و 1+5 و هشدار 

معظم له در رسانه های خارجی بازتاب داشت.
به گزارش ایرنا، خبرگزاری انگلیسی رویترز در بازتاب اظهارات 
عصر سه شنبه رهبر معظم انقلاب اسلامی نوشت: »»آیت الله »علی 
خامنه ای« رهبر ایران تهدید کرد در صورت نقض توافق توسط غرب، 

آن را آتش خواهد زد.«« 
این خبرگزاری افزود: رهبر عالی ایران تهدید کرد اگر نامزدهای 
ریاست جمهوری آمریکا به توافق پشت پا بزنند، توافق هسته ای امضا 
شده با قدرت های جهان را »آتش خواهد زد«. رویترز نوشت: »دونالد 
ترامپ« نامزد احتمالی جمهوری خواهان در انتخابات آتی ریاست 
جمهور آمریکا اوت گذشته )مرداد 95( گفته بود، »لغو« توافق هسته 
ای دشوار خواهد بود اما اگر رئیس جمهور شود »بشدت بر این قرارداد 
نظارت خواهد داشت تا آنها )ایرانی ها( شانسی نداشته باشند.« این 
خبرگزاری انگلیسی افزود: »»انتظار می رود ایران در دوران رئیس 
جمهوری جمهوریخواه، در چرخش از روابط گرمی که در دوران 
ریاست جمهوری »باراک اوباما« پدید آمد، موضع خود را در روابط با 

آمریکا با اتخاذ رویکردی سختگیرانه تر تغییر دهد.«« 
این خبرگزاری با استناد به بخشی از بیانات رهبری که منتشر 
شده است به نقل از معظم له نوشت: »جمهوری اسلامی ابتدائا برجام 
را نقض نخواهد کرد، زیرا وفای به عهد، دستور قرآنی است اما اگر 
تهدید نامزدهای ریاست جمهوری آمریکا مبنی بر پاره کردن برجام 
عملی شود، جمهوری اسلامی برجام را آتش خواهد زد که این کار 

هم دستوری قرآنی درباره نقض عهد متقابل است.« 
رویترز نوشت که رهبر عالی ایران »اشاره ای به نام هیچ یک از 
نامزدهای انتخاباتی آمریکا نکرد اما گفت تفاوتی بین دمکرات ها و 
جمهوریخواهان قائل نیست.« این رسانه غربی افزود: »آمریکا و اروپا 
ژانویه گذشته )دی- بهمن 9۴( تحریم های ایران را طبق توافقی 
که برنامه هسته ای ایران را محدود می کرد، لغو کردند؛ اما برخی 
از تحریم ها از جمله در زمینه معاملات مالی همچنان باقی است؛ 
موضوعی که امید به ادغام دوباره ایران را در بازارهای جهانی کاهش 
داده است.« رویترز نوشت: »)آیت الله( خامنه ای در این زمینه 
خاطرنشان کرد، تحریم ها کاملا برداشته نشده اند، مشکلات مربوط 
به بانک های ایران هنوز رفع نشده اند و پول ایران که در کشورهای 
خارجی نگهداری می شود هنوز بازگردانده نشده است.« این رسانه 
غربی ادامه داد: »رهبر عالی ایران خطاب به مقاماتی که به مناسبت 
ماه رمضان گرد آمده بودند، گفت مساله بیمه تانکرهای ایرانی نیز 
هنوز حل نشده است. ایران به تعهداتش از طریق توقف غنی سازی 
در سطح 20 درصد عمل کرده است و تاسیسات فردو و اراک را 
تعطیل کرده است.« به نوشته این خبرگزاری، »محمد جواد ظریف« 
وزیر امور خارجه ایران پیش تر از آمریکا خواست تلاش بیشتری را 

برای تشویق بانک ها به معامله با ایران بکار بندد.

*  خبرگزاری آمریکایی آسوشیتدپرس
خبرگزاری آمریکایی »آسوشیتدپرس« نیز در بازتاب اظهارات 
رهبر معظم انقلاب اسلامی نوشت: ایران وعده داد در صورت نقض 
توافق از سوی آمریکا، آن را آتش خواهد زد. این خبرگزاری با یادآوری 
بیانات رهبر معظم انقلاب درباره »آتش زدن توافق درصورتی که 
رئیس جمهوری بعدی آمریکا آن را پاره کند«، نوشت: »به نظرمی 
رسد که اظهارات آیت الله خامنه ای، ترامپ نامزد جمهوریخواهان 
در انتخابات را هدف قرار می داد که از توافق انتقاد کرده و وعده داده 
دوباره درباره آن مذاکره کند.« این خبرگزاری به نقل از رهبر معظم 
انقلاب نوشت: ایران به تعهدات خود در قبال توافق هسته ای عمل 
کرده است اما آمریکا به تعهد خود در قبال لغو تحریم های بخش 
بانکداری و بیمه و مسدود بودن دارایی های ایران عمل نکرده است. 

* خبرگزاری فرانسه
خبرگزاری فرانسه در گزارشی با عنوان »)آیت الله( خامنه ای 

به نامزدهای آمریکا درباره توافق هسته ای هشدار داد« به بازتاب 
اظهارات رهبری و تهدید ایشان به آتش زدن توافق در صورت لغو آن 

توسط آمریکا اشاره کرد. 
این خبرگزاری نیز به اظهارات ترامپ درباره »فاجعه آمیز« خواندن 

توافق هسته ای اشاره کرده است. 
خبرگزاری فرانسه نوشت: »تهران، واشنگتن را به کارشکنی در 
بهبود روابط ایران و شرکت های تجاری بین المللی به ویژه بانک ها 
متهم می کند. ایران از این موضوع شکایت دارد که بانک های اصلی 
بین المللی به ویژه در اروپا به دلیل ترس از اقدامات تنبیهی آمریکا 

تمایلی به برقراری روابط تجاری با ایران ندارند.« 
این خبرگزاری در پایان به دیدار امروز )چهارشنبه( ظریف با کری 
در نروژ اشاره کرد و نوشت وزیر امور خارجه ایران از واشنگتن خواسته 

است موانع »روانی« روابط تجاری با ایران را رفع کند.

*خبرگزاری شینهوای چین:
خبرگزاری شینهوای چین نیز نوشت: ایران وعده داد در صورتی 

که آمریکا به دنبال نقض توافق باشد، تلافی کند. 
این رسانه چینی ادامه داد: »»آیت الله خامنه ای گفت هم افرادی 
که از برجام تمجید می کنند و هم مخالفان و منتقدان آن، در بیان 
نظرات خود گاهی مبالغه و اغراق می کنند، در حالی که برجام هم 
»نقاط مثبت و محسّنات« دارد و هم »نقاط ضعف و معایب«. برخی از 
نقاظ ضعف آن از سوی دشمن مورد سوء استفاده قرار گرفته است.««

* بازتاب اظهارات رهبری در اسکای نیوز عربی
شبکه خبری اسکای نیوز عربی روز چهارشنبه گزارش داد: »)آیت 
الله( علی خامنه ای رهبر انقلاب اسلامی تهدید کرد، در صورتی که 
نامزدهای ریاست جمهوری آمریکا درباره توافق هسته ای تجدید نظر 

کنند، ایران توافق هسته ای را آتش می زند.« 
نامزد  کلینتون  »هیلاری  کرد:  تصریح  تلویزیونی  این شبکه 
دمکرات ها در انتخابات ریاست جمهوری آمریکا در سخنانی که در 
ماه مارس گذشته بیان کرد، گفت که ایران همچنان برای اسرائیل 
تهدید به شمار می رود و باید تحت نظارت شدید باشد. دونالد ترامپ 
رقیب انتخاباتی کلینتون نیز در اگوست گذشته گفت که برگشت 
از توافق سخت است، ولی اگر وی به عنوان رئیس جمهور آمریکا 
انتخاب شود قید و بندهای شدیدی بر توافق اعمال می کند تا هر 
گونه فرصت را از ایران بگیرد.« اسکای نیوز گزارش داد: »اگر ترامپ 
انتخاب شود این احتمال وجود دارد که روابط آمریکا با ایران بر عکس 
روابط نزدیکی که اکنون در سایه دولت باراک اوباما با تهران وجود 

دارد سخت شود.«

مهم ترین محورهای بیانات رهبر معظم انقلاب
 در دیدار مسئولان و کارگزاران نظام

رهبر معظم انقلاب اسلامی عصر سه شنبه در دیدار سران سه 
قوه، مسئولان و کارگزاران نظام، مدیران ارشد دستگاه های مختلف 
و عناصر فعال سیاسی، اجتماعی و فرهنگی، بیانات بسیار مهمی را 

ایراد فرمودند.
به گزارش ایرنا، مهمترین محورهای بیانات عصر روز سه شنبه 

حضرت آیت الله خامنه ای به شرح ذیل است:

الف - برنامه های دشمنان نظام و راه رویارویی با آن
* تنها راه رهایی از گناهان و لغزش ها، تقوا و مراقبت از خویش 

است.
* از جمله ویژگی های مقطع فعلی این است که مسئولان، بر 
خلاف اوایل انقلاب با ظرفیت های عظیم کشور بیشتر آشنا هستند و 

آگاهی کامل و جامعی نسبت به توانمندی ها و امکانات دارند.
* ویژگی دیگری که موجب حساس بودن مقطع فعلی است، 
وجود یک دشمنی آشکار خاص با جمهوری اسلامی است که فراتر از 

اختلافات معمولی میان دولت هاست.
*نظام اسلامی بر پایه مبانی فکری و عملی اسلامی با »استکبار، 
ظلم، تبعیض و سیاست های زورگویانه« مخالف است و با وجود همه 
فشارها، قدرت و نفوذ آن روز به روز در منطقه و جهان گسترش و 
عمق یافته و به عنوان یک قدرت رو به ظهور جدید، منافع ظالمانه 

قدرت های استکباری را به چالش کشیده است.
* برنامه امروز دشمن این است که توانمندی های جمهوری 
اسلامی را متوقف کند یا از بین ببرد یا اقلا از رشد آنها جلوگیری کند.

* ما باید تا جایی که می توانیم توانمندی ها را افزایش دهیم.
* بنده بارها تکرار کرده ام باید کشور قدرتمند بشود و توانمندی 
هایمان را افزایش بدهیم. اگر افزایش دادیم آن وقت می توانیم به 

مردم بگوییم مردم آسوده باشید.
*باید برای حفظ و عمق بخشی به ایمان اسلامی در جامعه به 

عنوان یکی از زمینه های اقتدار، اهتمام ویژه ای داشته باشیم.
* آنها برای مقابله با پیشرفت علمی حتی از ابزارهای خباثت آمیز 
و ممنوع همچون بدافزارها و ویروس های اینترنتی استفاده کردند 
که می توانستیم برای این جنایت، گریبان آنها را در دادگاههای بین 

المللی بگیریم که متأسفانه این کار انجام نشد.
با  بر بخش هسته ای، مخالفت  از دلایل عمده فشار  *یکی 
پیشرفت علمی کشور است و خودشان هم می دانند که ادعای تلاش 

برای دستیابی به بمب هسته ای، یک دروغ آشکار است.
*توانمندی سیاسی ملی به معنای وحدت و انسجام ملی باید 

حفظ شود و با وجود اختلاف ها و سلایق گوناگون سیاسی که 
اشکالی هم ندارد، در مبانی حرکت نظام، اختلافی در بین مردم 

بوجود نیاید.
*جمعیت جوان نعمت بسیار بزرگ و مهمی است و مسئولان 
دولتی باید با برنامه ریزی صحیح در جهت افزایش جمعیت جوان 

کشور حرکت کنند.
ب - ماهیت شبکه استکبار و شبکه صهیونیستی

* دشمن عبارت است از »شبکه استکبار« که در رأس آن دولت 
امریکا قرار دارد و همچنین »شبکه صهیونیستی« که مظهر آن رژیم 

جعلی صهیونیستی است.
* ذات آمریکای کنونی همان ذات آمریکای دوران ریگان است و 

هیچ تفاوتی هم میان دموکرات و جمهوری خواه وجود ندارد.
* مسئله اصلی آمریکایی ها، موجودیت جمهوری اسلامی ایران 
است که با مذاکره و رابطه حل نمی شود زیرا قدرت و استقلال ناشی 

از اسلام برای استکبار غیرقابل قبول است.
* تنزل در مقابل آمریکا پایانی ندارد همانگونه که اکنون بعد از 

موضوع هسته ای، موضوع موشکی را پیش کشیده اند.
** بعد از موشک، نوبت به حقوق بشر می رسد، بعد از حقوق بشر، 
موضوع شورای نگهبان، سپس موضوع ولایت فقیه و در نهایت قانون 

اساسی و حاکمیت اسلام مطرح خواهد شد.
* بنابراین تصور اینکه جمهوری اسلامی می تواند با آمریکایی ها 

به مصالحه برسد، تصور نادرستی است.
* تقویت »مصونیت و اقتدار کشور« علاج واقعی همه دشمنی 
های مستکبران است و براساس فرمان صریح قرآن باید هرچه می 
توانیم قوت و قدرت »ایمانی، اقتصادی، دفاعی، علمی، سیاسی و 

جمعیتی« خود را افزایش دهیم.
* همانگونه که صریح و آشکارا گفته ام همواره از جوانان مؤمن 

انقلابی دفاع می کنم و به آنها ارادت دارم.
ج - اقتصاد مقاومتی

* احیای صنایع کوچک و متوسط، از بنیانهای اقتصاد مقاومتی 
است و می تواند تا حد زیادی باعث تحرک اقتصادی و ایجاد اشتغال 

شود.
* جلوگیری از واردات کالاهایی که مشابه داخلی دارند و یا مورد 
نیاز کشور نیستند، تبدیل تجهیزات فرسوده صنایع، توجه کامل به 
بخش کشاورزی و تمرکز و سرمایه گذاری برای تولید و صادرات 
فرآورده های نفتی به جای خام فروشی از دیگر توصیه های رهبر 

انقلاب به مسئولان بود.
د - در باره برجام

*هم افرادی که از برجام تمجید می کنند و هم مخالفان و منتقدان 
آن، در بیان نظرات خود گاهی مبالغه و اغراق می کنند، در حالی 
که برجام هم »نقاط مثبت و محسّنات« دارد و هم »نقاط ضعف 

و معایب«.
*آنچه که در خصوص برجام می گوییم، مطلقاً ناظر به زحمات 
و تلاش های این برادران عزیز نیست، بلکه ارزیابی عملکرد طرف 

مقابل است.
*جمهوری اسلامی ابتدائاً برجام را نقض نخواهد کرد، زیرا وفای 
به عهد، دستور قرآنی است اما اگر تهدید نامزدهای ریاست جمهوری 
آمریکا مبنی بر پاره کردن برجام عملی شود، جمهوری اسلامی برجام 
را آتش خواهد زد که این کار هم دستوری قرآنی درباره نقض عهد 

متقابل است.
* مقامات دولت آمریکا در زبان و بخشنامه می گویند که مانعی 
برای معاملات بانکی با ایران وجود ندارد اما در عمل کاری می کنند 

که بانک ها جرأت معامله با ایران را نداشته باشند.
* صنعت هسته ای، صنعتی راهبردی است که باید بدون لطمه 

باقی بماند و توسعه یابد.
* حق گرفتنی است آن هم از گرگی مثل امریکا که باید حق را 

از دهانش بیرون کشید.
* از هیأت نظارت بر اجرای برجام توقع داریم با دقت و مراقبت 
افزونتر در هر نقطه ای که طرف مقابل بد عمل می کند یا به فکر 

خیانت است بایستد و از منافع ملت دفاع نماید.

بی تکرار است. حداقل در دهه نود و بعد از آن می توان ادعا کرد که 
دیگر کسی مثل او در عرصه سیاسی ایران ظهور نخواهد کرد. برخی 
می گویند که او پوپولیست بود و با عوام فریبی بر مسند قدرت رسید 
و برخی دیگر ادعا می کنند او در جایگاه درست خود قرار نگرفت و 

کرسی ریاست برای او قابل درک نبود.
 هرچه بود، او هنوز بر سر زبانهاست و بعید نیست که در انتخابات 
آینده جز حسن روحانی، نام محمود احمدی نژاد در لیست نامزدهای 
ریاست جمهوری قید شود. البته آمدن او یا نیامدنش بیش از هر 
چیزی بستگی به شرایطی دارد که نزدیکانش مهیا کنند. اینکه 
اصولگرایان در دوران فقدان رجال سیاسی تا چه اندازه با حضور مجدد 
او موافق هستند و مهمتر از آن پایگاه عمومی محافظه کاران و حامیان 
احمدی نژاد تا چه حد انسجام و وحدت کلام در رسیدن احمدی نژاد 

به پاستور دارند. 
آنچه که از صحبت بزرگان اصولگرا بر می آید بیشتر نوعی تعارف 
در حمایت از تمدید دولت روحانی است که البته چنین دیدگاهی 
بعضاً در خاستگاه برخی جریان های سیاسی نوپای محافظه کار با 

واکنش هایی همراه شده است. 
از روح الله حسینیان عضو شورای مرکزی جبهه پایداری گرفته تا 
حلقه های سیاسی نزدیک به آیت الله مصباح یزدی در قم که مترصد 

حضور دوباره رییس دولت دهم در گود سیاست هستند و بر همین 
اساس از ماه ها قبل در حمایت از سفرهای استانی محمود احمدی نژاد 

بر آمده اند.
 

احمدی نژاد و جبهه پایداری
 هرجا که نامی از احمدی نژاد آورده شود، اقدامات او مورد بحث 
و بررسی قرار می گیرد برای تکمیل آن می بایست نام یک جریان 
را فراموش نکرد. بدون شک رابطه احساسی بین جبهه پایداری و 
محمود احمدی نژاد ان چنان در هم تنیده است که اگر یکی را در 
جایگاهی قرار دهیم ، دیگری را هم در همان جایگاه باید جست وجو 
کرد. همچنانکه در دولت دهم ، مجلس نهم با محوریت اعضای جبهه 
پایداری به تسخیر احمدی نژاد در آمد یا بعضی از پست های مهم 
دولت دهم که به اعضای جبهه پایداری و نزدیکان این جریان سیاسی 
رسیدو جالب آنکه حتی سرنوشت سیاسی این دو مانند یک دیگر 
است. هرجایی که محمود احمدی نژاد قدرت می گیرد این جبهه 
پایداری است که  تقویت می شود و هرجایی که جبهه پایداری 
دچار انزوا شد این محمود احمدی نژاد است که منزوی می شود. 
مانند ماجرای انتخابات خرداد 92 که با رفتن محمود احمدی نژاد 
به یکباره فضای مجلس برای اعضای جبهه پایداری دگرگون شد تا 

در نهایت قدرت نمایی آنان با انتخابات هفتم اسفند به پایان برسد. 
پس طبیعی است که آمدن احمدی نژاد بیش از همه با موافقت 
این جریان سیاسی همراه شود و در پس روزهایی که می گذرد به 
تناوب شاهد آن باشیم که همایشی یا سفری به جهت حمایت از 
محمود احمدی نژاد به همت همین جریان سیاسی صورت بگیرد. به 
قول خودشان می خواهند با آمدن احمدی نژاد و رفتن روحانی جان 
دوباره ای بگیرند و رمقی در نفس داشته باشند تا دوباره از فرش به 

عرش آسمان سیاسی ایران برسند.
 

احمدی نژاد مهره سوخته یا برگ برنده
 اگر آمدن احمدی نژاد در انتخابات خرداد 96 را حتمی بدانیم 
با این وجود یک سوال باقی می ماند که او با چه سرنوشتی رو به 
رو خواهد شد. حجم پرونده های مالی و اداری دولت دهم بیشتر 
گواهی می دهند که محمود احمدی نژاد در صورت حضور برای 
انتخابات خرداد 96 سرنوشتی جز ردصلاحیت نخواهد داشت که 
از قضا عموم اصولگرایان به ویژه بزرگان این جریان موافق با چنین 

نظریه ای هستند. 
در مقابل اما فرضیه دیگری دارند و آمدن او را بیشتر یک نمایش 
انتخاباتی و فرعی می دانند. بر این اساس که احمدی نژاد در انتخابات 

ولو به قیمت ردصلاحیت از سوی شورای نگهبان حاضر می شود 
تا اولا با ردصلاحیت به نوعی سعی در محبوب کردن خود کند و 
از سوی دیگر فضای عمومی کشور را علیه منتقدان خود و به نفع 
حامیان دولت دهم تغییر دهد. خلاصه کلام آنکه حضور محمود 
احمدی نژاد می توان به سان یک بازی برهم زننده باشد که احتمال 
می رود موازنه رقابت را بر هم بزند و چه بسا دین خود را در این 

انتخابات با تخریب و فضاسازی علیه روحانی به اصولگرایان ادا کند. 
اینجاست که احمدی نژاد باید بین برگ برنده بودن یا مهره 

سوخته ماندن یکی را انتخاب کند. 
در مقابل اما اصلاح طلبان نظریه دیگری را مطرح می کنند. احمد 
شیرزاد تحلیلگر سیاسی اصلاح طلبان بیشتر تکیه بر این نکته دارد 
که »حضور احمدی نژاد به قیمت شکست دوباره اصولگرایان تمام 
خواهد شد. چراکه از یک طرف احمدی نژاد اهل ائتلاف و وحدت با 

دیگران نخواهد بود.« 
او با تاکید بر این موضوع  اعتقاد دارد که باید اصلاح طلبان از 
حضور محمود احمدی نژاد در انتخابات حمایت کنند چون حضور 
موضوعات  از  خیلی  اولا  تا  می شود  باعث  انتخابات  در  او  دوباره 
برای جامعه روشن شود و ثانیا زمینه تبلیغات عوام فریبانه محمود 

احمدی نژاد علیه دولت و اصلاح طلبان محقق نشود.«

بازتا ب بیانات رهبر معظم انقلاب در رسانه های خارجی

رونوشت آگهی حصر وراثت
آقای حسین یل علی بیگی فرزند رمضان دارای شناسنامه شماره 1 صادره از قم به شرح 
دادخواست به کلاسه 6/95 از این شورا درخواست صدور گواهی حصر وراثت را نموده و 
چنین توضیح داده است که شادروان رمضان یل علی بیگی به شناسنامه شماره 122۴ در 
تاریخ 1395/01/20 در اقامتگاه دائمی خود شهر دستجرد بدرود زندگی گفته و ورثه حین 
الفوت آن مرحوم منحصر است به 1 - فاطمه یل علی بیگی فرزند رضا شماره شناسنامه 
70 صادره از قم - همسر متوفی. 2 - علیرضا یل علی بیگی فرزند رمضان شماره شناسنامه 
3 صادره از قم - فرزند متوفی. 3 - حسین یل علی بیگی فرزند رمضان شماره شناسنامه 
1 صادره از قم - فرزند متوفی. . اینک با انجام تشریفات مقدماتی درخواست مزبور در یک 
نوبت آگهی می گردد تا هر کسی اعتراضی دارد و یا وصیتنامه ای از متوفی نزد او باشد از 
تاریخ نشر نخستین آگهی ظرف یک ماه به دادگاه تسلیم دارد والا گواهی صادر خواهد شد.
ابوالحسنی - دبیر شورای حل اختلاف بخش خلجستان قم

در روزهای اخیر اصولگرایان درباره انتخابات سال 96 صحبت های مختلفی داشتند. 
محمدرضا باهنر دبیرکل جبهه پیروان خط امام و رهبری گفته بود که اصولگرایان فعلا 
نامزدی برای رقابت با آقای روحانی ندارند. مصباحی مقدم سخنگوی جامعه روحانیت مبارز 
حتی از احتمال حمایت اصولگرایان از روحانی در انتخابات سال آینده خبر داده بود. با 
این حال اخیرا حمیدرضا ترقی عضو شورای مرکزی حزب موتلفه گفته اکنون در میان 
اصولگرایان بحث درباره کاندیداتوری آقای لاریجانی است چراکه فقط ایشان توان رقابت 

با روحانی را دارد. 
یک نماینده مجلس گفت: »در زمان باقی مانده تا انتخابات اگر آقای روحانی بتواند در 
دو موضوع اقتصاد و شرایط پسابرجام و شکستن تحریم ها موفق باشد آنگاه جریان رقیب 

از جمله اصولگرایان سعی نمی کنند به صورت تمام قد کاندیدای رقیبی مطرح کنند.« 

آیا علی لاریجانی کاندیدای انتخابات سال 96 خواهد شد؟
دکتر حشمت الله فلاحت پیشه استاد دانشگاه و نماینده مجلس دهم در گفتگو با فرارو 
گفت: »اگر شرایط به همین منوال پیش برود احتمال نامزدی آقای لاریجانی برای انتخابات 

سال 96 به چند دلیل خیلی کم خواهد بود.«

با کاندیداتوری لاریجانی، اصولگرایان ریاست مجلس را از دست می دهند
وی ادامه داد: »دلیل اول آنکه جریان اصولگرا در مجلس دهم بسیار سختی کشیدند تا 
توانستند ریاست مجلس را حفظ کنند و لذا به راحتی ریاست یکی از قوا را واگذار نمی کنند؛ 
کما اینکه اگر آقای لاریجانی نباشد امکان اینکه شخصیت دیگری در جریان اصولگرا بتواند 
ریاست مجلس را بدست آورد بسیار ضعیف است و اصولگرایان شروع به شکستن آرای خود 

می کنند و قطعا ریاست مجلس را از دست خواهند داد.« 
وی افزود: »دلیل دوم مربوط به شخص آقای لاریجانی است که در این دور برای بدست 
آوردن دوباره ریاست مجلس بسیار سختی کشید. آقای لاریجانی زمانی که در حال از دست 
دادن جایگاه ریاست مجلس بود به اهمیت آن پی برد و از این منظر امکان اینکه ایشان 
تصمیمی برای شرکت در انتخابات سال 96 بگیرد خیلی کم است. چون در شرایط کنونی 
اگر آقای لاریجانی برای انتخابات ریاست جمهوری آینده کاندیدا شود و شکست بخورد بعد 
از بازگشت به مجلس امکان رای آوری ایشان برای انتخاب مجدد به عنوان رئیس مجلس 

خیلی کم خواهد شد.« 
این نماینده مجلس خاطرنشان کرد: »شاید این موضوع تا حدودی شبیه سرنوشت 
آقای ناطق نوری باشد که در دوره پنجم از ریاست مجلس انصراف داد و کاندیدای 
انتخابات ریاست جمهوری شد؛ منتهی ایشان بعد از بازگشت به مجلس توانست با آرای 
ضعیف تری به ریاست مجلس بازگردد. البته در آن زمان اصولگرایان اکثریت بیشتری در 
مجلس داشتند اما امکان اینکه آقای لاریجانی بتواند در بازگشت آرای اکثریت را کسب 

کند ضعیف است.«

دلیل سلبی اصولگرایان برای طرح کاندیداتوری لاریجانی
فلاحت پیشه درباره دلیل سوم پایین بودن احتمال نامزدی لاریجانی برای انتخابات 
ریاست جمهوری آینده گفت: »سوم و مهمتر اینکه من معتقدم دلیلی که اصولگرایان برای 
کاندیداتوری آقای لاریجانی دارند بیش از آنکه اثباتی باشد، سلبی است؛ یعنی اصولگرایان 

سعی می کنند در دامن یک انتخاب انفعالی قرار نگیرند.«

حربه احمدی نژاد برای گرفتن تایید صلاحیت از شورای نگهبان
وی ادامه داد: »به طور مشخص بسیاری از اصولگرایان نگران هستند که فردی مانند آقای 
احمدی نژاد در عرصه انتخابات حضور جدی داشته باشد و فضای انتخابات را دوقطبی کند 
و حتی از دوقطبی شدن فضا به عنوان یک حربه فشار برای تایید صلاحیت خود از شورای 

نگهبان و بسیج حوزه های مختلف اصولگرایان استفاده کند.«
وی افزود: »لذا بخش عمده ای از علت طرح کاندیداتوری آقای لاریجانی سلبی است 
و بخشی از جریان اصولگرا که در انتخابات آینده فعال می شوند از حالا سعی دارند این 
جریان در شرایط کنونی جذب تنها کاندیدای فعال در حوزه اصولگرایی سابق یعنی آقای 

احمدی نژاد نشود.«

ستادهای احمدی نژاد فعال شده اند
این فعال سیاسی اصولگرا تصریح کرد: »در شرایط کنونی تنها ستادهای مربوط به آقای 
احمدی نژاد و طرفداران و به ویژه بدنه مدیریتی آقای احمدی نژاد در حال فعالیت هستند 
و سایر اصولگرایانی که از انرژی سیاسی برخوردار بوده و همواره در هر انتخاباتی یک انتخابی 
داشتند ممکن است انرژی خود را صرف ستادهای آقای احمدی نژاد کنند. لذا در این شرایط 
برخی اصولگرایان که مخالف آقای احمدی نژاد هستند سعی می کنند کاندیداهای جدیدی 
معرفی کنند.« وی افزود: »مضافا آنکه آنها تلاش دارند انسجام خود را حفظ کنند چرا که در 
شرایط کنونی طرفداران آقای روحانی از یک انسجامی برخوردار هستند اما این انسجام در 

میان اصولگرایان کمتر است و هدف این است که این انسجام شکل بگیرد.«

چرا لاریجانی؟
فلاحت پیشه در پاسخ به این سوال که چرا اصولگرایان با این دلایل سراغ آقای لاریجانی 
آمدند و فرد دیگری را مطرح نمی کنند؟ گفت: »دلیلش این است که رایی که آقای لاریجانی 
در انتخابات هیات رئیسه آورد حتی برای خیلی از اصولگرایان نیز غیرمنتظره بود و لذا 
سعی می کنند از این آرا به عنوان شرایطی برای حفظ و تقویت فضای عمومی به نفع خود 

استفاده کنند.«

اصولگرایان عملگرا شده اند
فلاحت پیشه در پاسخ به این سوال که آیا این امکان وجود دارد که اصولگرایان در سال 

96 از روحانی حمایت کنند؟ گفت: »من معتقدم به طور طبیعی هر جریان سیاسی بعد از 
شکست انتخاباتی عملگرا خواهد شد. جریان اصولگرا نیز بعد از شکست در انتخابات ریاست 

جمهوری 92 عملگرا شده و نتایج عملی کار دولت را ارزیابی می کند.«

روحانی بی رقیب خواهد بود اگر ...
وی ادامه داد: »در زمان باقی مانده تا انتخابات اگر آقای روحانی بتواند در دو موضوع 
اقتصاد و شرایط پسابرجام و شکستن تحریم ها موفق باشد آنگاه جریان رقیب از جمله 

اصولگرایان سعی نمی کنند به صورت تمام قد کاندیدای رقیبی مطرح کنند.«
وی افزود: »لذا اصولگرایان منتظر نتیجه این دو معیار عملیاتی که شخص آقای روحانی 
مطرح کردند هستند: یکی رونق اقتصادی و دیگری ملموس شدن شرایط پسابرجام و 
پساتحریم که به طور مشخص این شاخص ها خود را در موضوع بیکاری نشان می دهد 

به ویژه آنکه آقای روحانی عنوان کردند نرخ بیکاری تا سال 96 تک رقمی خواهد شد.«
این استاد دانشگاه تصریح کرد: »لذا اینها مواردی است که اصولگرایان به صورت 
عملگرایانه منتظر نتایج آن هستند و به همین دلیل سعی می کنند کاندیدایی معرفی نکنند؛ 
اما اگر در بلند مدت به این نتیحه برسند که دولت آقای روحانی در این موضوعات با شکست 

مواجه می شود حتما کاندیدایی معرفی خواهند کرد.«
وی خاطرنشان کرد: »منتهی این موضوع به این معنا نخواهد بود که اکثریت اصولگرایان 
به دنبال به شکست کشاندن سیاست های آقای روحانی هستند بلکه من معتقدم آنها حتی 
همراهی لازم را هم انجام می دهند چون حل مشکلات مردم و استفاده از شرایط پسابرجام 
جزئی از منافع ملی است؛ اما اگر تامین نشود حتما درباره برنامه ها با آقای روحانی رقیب 

خواهند شد.«

احمدی نژاد انصراف نخواهد داد
فلاحت پیشه در پاسخ به این سوال که آیا احتمال حضور و سپس انصراف آقای احمدی 
نژاد به نفع فرد دیگری همچون آقای جلیلی در انتخابات سال آینده وجود دارد؟ گفت: »بنده 
با توجه به شناختی که به لحاظ روان شناسی سیاسی از آقای احمدی نژاد دارم، معتقدم 
ایشان معمولا خود را نفر دوم معرفی نمی کند و یکبار هم که دست آقای مشایی را بالا برد 

در واقع قصد داشت الگوی پوتین - مدودف را اجرا کند.«

احمدی نژاد از حالا خود را رئیس جمهور می داند
وی ادامه داد: »لذا در شرایط کنونی بعید است ایشان این فرصت را از دست بدهد. نوع 
تحلیلی که از آقای احمدی نژاد وجود دارد این است که ایشان از حالا خود را رئیس جمهور 
می داند و لذا طبیعی است که به هیچ وجه به نفع کسی کنار نکشد و حتی آقای احمدی 
نژاد معتقد است بخش عمده ای از جریان اصولگرایی در نهایت به صورت انفعالی به سمت 

ایشان خواهند آمد.«

استراتژی اصولگرایان در انتخابات 96 چیست؟

رقیب روحانی؛ احمدی نژاد یا لاریجانی

چه کسانی منتظر حضور احمدی نژاد در انتخابات 96 هستند؟ 

آخرین برگ اصولگرایان
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زیربنایی  امور  و  شهرسازی  معاون 
شهرداری قم بر لزوم جلب اعتماد مردم در 

قم در اجرای پروژه های عمرانی تأکید کرد.
به  اشاره  با  قرآن،  قاری  علیرضا  دکتر 
را  عمرانی  پروژه های  اجرای  که  مسائلی 
زمان دار می کند اظهار کرد: یکی از این مسائل 
تملك است که به صورت یك مشکل فراگیر در 

اجرای پروژه ها در کلان شهرها درآمده است.
این  برای  مسیرهایی  قانون  افزود:  وی 
موضوع پیش بینی کرده و قدم اول توافق 
است و قدم دوم نظر کارشناسی و اعمال ماده 

9 است.
زیربنایی  امور  و  شهرسازی  معاون 

شهرداری قم با بیان اینکه توافق زمانی اتفاق 
می افتد که شهرداری با دست پر وارد پروژه 
شود، گفت: برای جلب رضایت شهروند پول 
نقد یا ملکی با ارزش متناسب با ملك معارض 
باید وجود داشته باشد که حتی وقتی تمام 
باشد رضایت صد  عوامل هم موجود  این 
ادامه  درصد نیست چرا که شهروند برای 
زندگی در نقطه دیگری از شهر به سختی 

می افتد.
وی با اشاره به اینکه در تملکات همیشه 
این  اگر  داشت:  ابراز  دارد  وجود  نارضایتی 
نارضایتی ها کثرت پیدا کرد، بی اعتمادی 

اتفاق می افتد که این مشکل اساسی است.

قاری قرآن با اشاره به اینکه هزینه شهرها 
از خود مردم گرفته می شود افزود: اگر در 
شهرها خدمات خوبی به مردم داده شود، 
اقبال مردم برای همکاری با شهرداری در 

پروژه های عمرانی افزایش پیدا می کند.
مناسب  راهکاری  نبود  به  اشاره  با  وی 
در اجرای برخی پروژه ها در گذشته موجب 
کاهش اعتماد مردم به اقدامات عمرانی شده 
اظهار کرد: وقتی شما در یك کلان شهری 
از  بسیاری  حجم  باید  که  می گیرید  قرار 
زیرساخت ها را برای رسیدن به حداقل ها 
ایجاد کنید، به طور قطع یکی از عارضه ها، 
همین بی اعتمادی مردم است چرا که شما 

مجبور هستید وارد پروژه های گسترده بشوید 
که میزان نارضایتی را بالا می برد و برگشت به 

نقطه نخست اعتماد بسیار سخت است.
معاون شهردار قم در عین حال می گوید 
در همین شرایط هم می توان با مدیریت 
صحیح اقدامات خوبی انجام داد تا اعتماد 
مردم را نسبت به اجرای پروژه های عمرانی 
ارتقا یابد. وی با اشاره به اینکه در پروژه تقاطع 
غیر همسطح بلوار عمار یاسر - کمربندی امام 
علی )ع( نزدیك به 8 هکتار آزادسازی اراضی 
در مدت دو ماه صورت گرفت افزود: اگر تعامل 
و اطمینانی حاصل شود تملك سنگین پروژه ها 

هم می تواند به سرعت اتفاق بیفتد.

معاون شهرسازی و امور زیربنایی شهرداری قم تاکید کرد:

ضرورت حفظ منافع شهروندان در اجرای پروژه های عمرانی

نامحــرمانه
جزئیات بازداشت تبعه ایرانی  انگلیسی در کرمان

 بازداشت نازنین زاغری تبعه ایرانی انگلیسی توسط سازمان اطلاعات سپاه در کرمان تأیید شد. به 
گزارش جهان، سپاه ثارالله کرمان با صدور بیانیه ای اعلام کرد: طی اقدامات اطلاعاتی گسترده در فضای 
مجازی و حقیقی یکی از سرشبکه های اصلی وابسته به بیگانگان که مأموریت های مختلفی درراستای 
تحقق اهداف شوم دشمنان نظام انجام داده بود، شناسایی و دستگیر شدخانم نازنین زاغری تبعه ایرانی 
 ـانگلیسی است که در تاریخ 15 فروردین سال جاری توسط نیروهای سازمان اطلاعات سپاه کرمان در  ـ
فرودگاه امام خمینی دستگیر و به کرمان منتقل شد. ایشان با عضویت در شرکت ها و مؤسسات بیگانه 
در طراحی و اجرای پروژه های رسانه ای و سایبری با موضوع براندازی نرم نظام مقدس جمهوری اسلامی 
مشارکت داشته است. نامبرده یکی از سرشبکه های اصلی مؤسسات معاند بوده که تحت هدایت و حمایت 
سرویس های رسانه ای و جاسوسی دولت های بیگانه فعالیت های مجرمانه خود را طی سالیان گذشته 
انجام داده است. بنگاه های خبری دولت های استکباری به ویژه رسانه های انگلیس خبیث در ماه های اخیر 
همه توان خود را برای حمایت از فرد مذکور به کار گرفته اند تا به خیال خام خود با جوسازی گسترده در 
عزم راسخ پاسداران انقلاب خللی ایجاد نمایند اما این خیال باطل هیچ گاه به واقعیت تبدیل نخواهد شد. 
نیروهای امنیتی سپاه پیش از این هم تیم ها و عناصر وابسته به سرویس های بیگانه را شناسایی کرده و 
زیر ضربه قرار داده بودند که بنا به مورد در آینده اطلاع رسانی خواهد شد؛ اما دشمنان و بدخواهان انقلاب 
اسلامی باید بدانند، مأمورین اطلاعاتی سپاه اشراف کاملی بر فعالیت های خصمانه آنان در فضای مجازی 
و حقیقی دارند و بدون اغماض با همه عناصر و شبکه های وابسته به بیگانه قاطعانه برخورد خواهند کرد. 
در پایان یادآور می شود، خانم زاغری در طول مدت بازداشت، در یک سوئیت در زندان کرمان نگهداری 
شده و مرتباً با خانواده خود تماس تلفنی و ملاقات حضوری داشته است. در حال حاضر پرونده ایشان 
برای انجام مراحل قضایی به تهران ارسال شده و تحقیقات تکمیلی توسط مأمورین سازمان اطلاعات سپاه 

در حال انجام می باشد.

تکذیب ادعای عضویت عراقچی در سپاه قدس
منابع مطلع در دولت در گفت و گو با ایرنا ادعای یکی از مشاوران امور خارجه در دولت های گذشته 
را درباره عضویت سید عباس عراقچی در سپاه قدس تکذیب کردند. هفته نامه رمز عبور در شماره اخیر 
خود مصاحبه ای با جواد منصوری مشاور وزیر امور خارجه سابق انجام داده و طی آن خبرنگار سوالی را می 
پرسد که بیشتر پاسخ است تا سوال. می پرسد: بعضی ها از جمله آقای عراقچی سابقه نیروی قدس را دارند 
و نیروی قدس آنها را به وزارت خارجه معرفی کرده است. جواد منصوری پاسخ می دهد: اصلا عضو آنجا 
هستند؛ یعنی الان سفیر ما در عراق و سفیر قبلی عضو نیروی قدس هستند. لبنان و سوریه هم همینطور. 
عراقچی سال گذشته مصاحبه ای مبسوط با هفته نامه پنجره داشت که در بخشی از آن به نحوه جذب 
و استخدام در وزارت خارجه اشاره کرد. وی در پاسخ به سوالی درباره تحصیلاتش گفت: لیسانس را که 
دانشگاه خودمان، یعنی دانشگاه وزارت خارجه گرفتم. جالب بود در سپاه که بودم روزی یکی از همکارانمان 
در سپاه که دوستی خیلی نزدیکی داشتیم )آن موقع  ها بچه  ها به ما می گفتند زوج هنری، واقعا زوج بودیم، 
همه جا با هم بودیم(، به من گفت که این آگهی دانشکده وزارت خارجه را چاپ کردند اگر می خواهی بیا 
برویم؛ که ما مطالعه کردیم و گفتیم حالا بد نیست برویم امتحان بدهیم ببینیم چه می شود؟ رفتیم ثبت 
نام کردیم، با هم امتحان دادیم، من قبول شدم، ایشان نشد. دیگر همین سرنوشت ما را جدا کرد و ایشان 
مسیر دیگری رفت و من مسیر دیگری. الان ایشان در وزارت نفت است. خبرنگار: چه سالی عراقچی: سال 
136۴. البته من دانشکده وزارت  خارجه را در زمانی می خواندم که هنوز سپاه را ر ها نکرده بودم. پس از 
سال 1368 که وارد وزارت خارجه شدم رسما از سپاه جدا شدم اما قلبا خیر، یعنی قلبم هنوز آنجاست. 

لباس های مقدس آن زمان ها را هم هنوز خیلی خوب نگه داشته ام.

جزئیات احضار مدیر مسئول کیهان به دادسرا 
علیزاده طباطبایی گفت: سیدمحمود علیزاده طباطبایی با اشاره به مراجعه خود به دادسرای فرهنگ و 
رسانه یادآور شد: در مراجعه روز چهارشنبه متوجه شدم که آقای شریعتمداری مدیرمسئول روزنامه کیهان 
به دلیل چندین مورد شکایت متعدد از وی به این داسرا احضار شده است. او افزود: آقای شریعتمداری در 
این مراجعه اعلام کرده که در ماه رمضان آمادگی پاسخگویی ندارد، برای همین به او تفهیم اتهام شده و 
قرار تامین صادر شده است و قرار بازپرسی به بعد از ماه رمضان موکول شده است. علیزاده طباطبایی ادامه 
داد: شکایت از مدیر مسئول کیهان تنها از جانب ما نبوده بلکه موارد و شکات زیادی را شامل شده است. این 
وکیل دادگستری با بیان اینکه شکایت های ما هم محدود به یک عنوان نمی شود، متذکر شد: شکایت های 
ما عناوین متعددی دارد که یکی از آنها از سوی مهدی هاشمی مطرح شده است. او در پاسخ به این سوال 
که آیا شکایتی هم از سوی آیت الله هاشمی از مدیرمسئول کیهان مطرح شده است، گفت: خیر، آیت الله 

هاشمی شکایتی از هیچ فردی نداشته اند.

سرانجام اموال قاچاقچیان مواد مخدر چه می شود؟
دبیر شورای هماهنگی مبارزه با مواد مخدر استان تهران در خصوص سرانجام اموال شناسایی شده 
قاچاقچیان مواد مخدر از جمله خودرو و املاک آنها اظهار کرد: طبق قانون اموال شناسایی شده قاچاقچیان 
مصادره و پس از فروش درآمد حاصله به خزانه واریز می شود و در حال حاضر نیز بیش از ۴00 خودروی 
توقیفی قاچاقچیان در انبار شهریار نگهداری می شود.  آذرنیا با بیان اینکه در حال حاضر 100 ملک مصادره 
شده قاچاقچیان از جنوبی ترین نقطه تهران تا شمالی ترین نقطه پایتخت در اختیار این شورا قرار دارد، با 
اشاره به نمونه ای از اموال مصادره شده قاچاقچیان گفت: در 2 ماه ابتدایی امسال  12 میلیارد تومان از 
حساب یکی از قاچاقچیان به اعدام محکوم شده بود ضبط و به خزانه واریز شد و این در حالی است که 
این فرد تعداد زیادی واحد مسکونی در شهرک راه آهن داشته که این واحدها نیز پس از شناسایی مصادره 
شده اند. دبیر شورای هماهنگی مبارزه با مواد مخدر استان تهران افزود: همچنین در 2 ماهه ابتدایی امسال 
نیز 13 واحد تجاری و مسکونی قاچاقچیان مواد مخدر شناسایی و پلمب شد، 63 دستگاه خودروی توقیف 

شده به فروش رسید و 50 دستگاه خودروی مصادره ای نیز به فروش گذاشته شد. 

ثبت جهانی انار ساوه، رطب بم
مدیرکل دفتر مالکیت صنعتی وزارت صنعت، معدن و تجارت از ثبت چندین محصول راهبردی ایران 
از جمله انار ساوه، رطب بم کرمان و فرش دستباف 1۴ منطقه کشور در سازمان جهانی مالکیت فکری 
وایپو )WIPO( خبر داد. سید مهدی میرصالحی اظهار داشت: دو محصول مهم ایران شامل انار ساوه و 
رطب بم کرمان و فرش دستباف مناطق اردکان، ایلام، ترکمن جرگلان و بجنورد، کردی خراسان شمالی، 
چهارمحال بختیاری، سرد رود آذربایجان شرقی، سیستان و بلوچستان، قشقایی فارس، گبه فارس، لرستان، 
مود بیرجند، قهستان خراسان جنوبی، ورامین و سنقر کلیایی کرمانشاه، در فهرست سازمان جهانی مالکیت 
فکری به نام ایران به ثبت بین المللی رسید. وی با بیان این که اسناد ثبت جهانی این محصولات، روز- سه 
شنبه- به ایران رسید، خاطرنشان کرد: این محصولات استراتژیک مطابق با معاهده بین المللی لیسبون 
که جمهوری اسلامی ایران با تصویب مجلس شورای اسلامی در سال 1380 به آن ملحق شد، به ثبت 

جهانی نشان جغرافیایی رسید.

واکنش خادم به حضور یک خواننده لس آنجلسی در کنارتیم ملی کشتی
رئیس فدراسیون کشتی به حضور یک خواننده لس آنجلسی کنار تیم ملی کشتی آزاد واکنش نشان 
داد. رسول خادم در گفت وگو با میزان، در مورد حضور یک خواننده لس آنجلسی معروف بعد از قهرمانی 
تیم کشتی آزاد ایران در مسابفات جام جهانی بین کشتی گیران اظهار داشت: 10 هزار نفر در سالن محل 
برگزاری مسابقات حضور داشتند و کشتی گیران را تشویق می کردند. وی ادامه داد: در پایان مسابقات 
خیلی ها عکس یادگاری می گرفتند و حتی 1000 تماشاگر به داخل محوطه ای که کشتی گیران در 
آن حضور داشتند آمدند. رئیس فدراسیون کشتی افزود: اینکه افراد حاضر در محوطه اختصاصی کشتی 
گیران چه کسانی بودند در آن شرایط قابل تفکیک نبود اما مسلما درخواست عکس با شخص مورد اشاره 

)خواننده لس آنجلسی( از سوی کشتی گیران و مربیان ایران نبوده است.

  زمان محاکمه متهمان حمله به سفارت عربستان ؟
سخنگوی قوه قضائیه از برگزاری دادگاه متهمان پرونده حمله به سفارت عربستان در 28 تیر امسال خبر 
داد. به گزارش تسنیم، حجت الاسلام و المسلمین غلامحسین محسنی اژه ای گفت که دادگاه آن بخش از 
متهمان این پرونده که مربوط به دادگستری است، در شعبه 1060 دادگاه کیفری دو تهران برگزار می شود. 
بر اساس این گزارش، سخنگوی دستگاه قضا پیشتر گفته بود در این پرونده برای ۴8 نفر کیفرخواست 
صادر شده که از این تعداد پرونده سه یا چهار نفر در دادگاه ویژه روحانیت رسیدگی می شود. اژه ای در 
نود و هفتمین نشست خبری خود نیز با اظهار بی اطلاعی از آن بخش از پرونده که مربوط به دادگاه ویژه 
روحانیت است گفت: متهمان پرونده مربوط به دادگستری هنوز محاکمه نشده اند و در این پرونده فعلًا 

کسی بازداشت نیست و متهمان با قرار آزاد شده اند.

مصباحی مقدم تکذیب کرد
مصباحی مقدم گفت وگو با برخی رسانه ها و اعلام آمادگی برای کاندیداتوری انتخابات ریاست جمهوری 
را تکذیب کرد. حجت الاسلام غلامرضا مصباحی مقدم عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام در گفت وگو 
با تسنیم، در پاسخ به این سؤال که آیا قصد دارد در رقابت های انتخاباتی ریاست جمهوری سال آینده 
حضور پیدا کند، یادآور شد: شخصاً حاضر نیستم به صورت داوطلبانه به میدان بیایم. وی گفت وگو با برخی 
رسانه ها و اعلام کاندیداتوری برای انتخابات ریاست جمهوری را تکذیب کرد و افزود: این که حاضر نیستم 
شخصاً به میدان بیایم به این معنا است که آمادگی ندارم و به هیچ وجه اعلام آمادگی برای کاندیداتوری 

ریاست جمهوری نکرده ام.

اخراجی های استقلال در خندوانه
۴ بازیکن سابق استقلال شب گذشته میهمان برنامه خندوانه بودند. به گزارش جماران، حنیف عمران 
زاده، آرش برهانی، هاشم بیک زاده و مهدی امیرآبادی که حالا می توان آنها را ۴ بازیکن سابق استقلال 
نامید، سه شنبه شب گذشته به برنامه خندوانه رفتند و ساعات شادی را در کنار رامبد جوان پشت سر 
گذاشتند. این برنامه به زودی با حضور این ۴ بازیکن به روی آنتن می رود و احتمالا برای هواداران این 

جذاب خواهد بود.

 
توسط بازرسان مرکز بهداشت قم صورت گرفت:

 پلمب کارگاه غیربهداشتی تولید زولبیا و بامیه
به همت ماموران مرکز بهداشت استان قم یک کارگاه غیربهداشتی تولید زولبیا و بامیه توسط مرکز 

بهداشت استان پلمب شد.
به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی قم، در ادامه روند طرح نظارتی ایام ماه مبارک رمضان، 
یک کارگاه که در شرایط کاملًا غیربهداشتی اقدام به تهیه زولبیا و بامیه می کرد، پلمب و بیش از 100 کیلو 

زولبیا و بامیه غیربهداشتی و 60 کیلو شیره زولبیا جمع آوری و معدوم  شد. 
براساس این گزارش، در ادامه تشدید نظارت های بهداشتی بر مراکز تهیه و توزیع مواد غذایی حساس، 
اغذیه فروشی ها و به خصوص شیرینی پزی ها و کارگاه های تولید زولبیا و بامیه از اول ماه مبارک رمضان، 
بازرسان بهداشتی مرکز بهداشت استان با دقت اجرای این طرح را دنبال می کنند. این کارگاه زولبیا و 
بامیه پزی در شرایط کاملًا غیربهداشتی در حال فعالیت بود که شناسایی و پلمب شد و ضمن معرفی 

متصدی متخلف به مراجع قضایی محصولات تهیه شده ضبط و معدوم شد. 
این کارگاه که در یکی از مناطق پرجمعیت شهر واقع شده بود، در ساختمانی مخروبه با استفاده از 
رنگ های مصنوعی و غیرمجاز و بدون رعایت بهداشت فردی، بهداشت ابزار کار و محیط، اقدام به پخت 
زولبیا و بامیه، نگهداری در شرایط کاملًا غیر بهداشتی و توزیع در سطح گسترده می کرد که با هوشیاری 

بازرسان بهداشت محیط معاونت بهداشتی شناسایی و از ادامه فعالیت آن جلوگیری شد.

طنز قمی

اخبــار

چند رباعی 
با گویش قمی

یه رو هَوَس کشک و بادمجون کردم
من میل به خوردن توی ایوون کردم
آی بویه زدم ولی بدون خوشمزه بو

حی خوردم و حی آخ جون و آخ جون کردم

دیروز که نَنَم از خونه بیرونم کِه
اون در به در و واله و حیرونم کِه

می خواسم این کار و تلافی بکنم
لبخند به من زِه و پشیمونم کِه

بشین بر من خربوزه رو قاچ بکن
یه ماچ برام تو زود ترقاچ بکن

در شهر دلم اگه تو یورش کردی
غارت کن و آتش زن و تاراج بکن

امروز که گوشت قنبید پخته ننم
جُل جای منو مث همیشه روفته ننم

دیدم به خدا یه گوشه ای کز کرده
انگار کمی دلش برام سوخته ننم

از خواب پریدم یه هویی قیچ شدم
مبهوت شدم مات شدم گیج شدم
تا صورت خود رو توی آیینه دیدم
پیچیده به دور خود کلم پیچ شدم

امشب تو حیاط آتش افروخته ننم
از هورم و آتیش دست و پاش سوخته ننم

با عشق دو تا کوفته برام پخته ننم
این پخت و پز از خالم آموخته ننم

چون بوق زدی سوار بایه بکنی
با غمزه منو شکار بایه بکنی

توی آلچو تو غمزه و عیشوه نیا
خوب فکر بکن چه کار بایه بکنی

ماه رمضون زولبیاب می خواهم
یک قاب فسنجون و کباب می خواهم

گسنم ننه از گرسنگی می میرم
تشنه شده یه دولکینه آب می خواهم

شهردار منطقه چهار قم:

قسمتی از بلوار فردوسی 
امسال به بهره برداری می رسد

شهردار منطقه چهار قم با بیان اینکه احداث پروژه های مرجعیت و 
فردوسی از اولویت های این منطقه در سال گذشته بوده است، گفت: در سال 

جاری تکمیل بلوارهای فردوسی و جمهوری در دستور کار قرار گرفته است.
مجید متین فر، با تاکید بر اینکه سال گذشته نزدیك به 680 میلیارد ریال 
بودجه عمرانی به منطقه چهار شهری قم اختصاص داده شده بود، اظهار 
کرد: نزدیك به 50 درصد این مبلغ برای تملك پروژه های عمرانی و 50 درصد 
باقیمانده برای دیگر فعالیت های عمرانی هزینه شده است. وی با اشاره به 
اجرای 88 پروژه عمرانی منطقه چهار شهری قم در سال گذشته اضافه کرد: 
سال گذشته جدول گذاری شوارع اصلی و فرعی به طول 12 هزار متر انجام 
شده است. شهردار منطقه چهار قم با بیان اینکه احداث پروژه بلوار مرجعیت با 
نظارت معاونت امور زیربنایی و شهرسازی شهرداری قم و احداث بلوار فردوسی 
از اولویت های شهرداری منطقه چهار در سال گذشته بوده است، تصریح کرد: 
در سال جاری تکمیل بلوارهای فردوسی و جمهوری در دستور کار قرار گرفته 
است. وی تکمیل بلوار زائر، بازسازی شوارع فرعی یزدانشهر و خیابان ولیعصر 
)عج( را از اقدامات شهرداری منطقه چهار قم در سال گذشته برشمرد و مطرح 
کرد: آسفالت و جدول گذاری 50 کوچه خاکی منطقه چهار شهری قم در سال 

گذشته انجام شده است. 

شهردار منطقه 5 قم خبرداد:

 اجرای روکش آسفالت
 7 هزار متر مربع از معابر جمکران

شهردار منطقه 5 قم گفت: در راستای رفاه حال شهروندان و تسهیل 
در عبور و مرور، عملیات روکش آسفالت خیابان موعود و فرعی های آن در 
محدوده مسجد جمکران به مساحت 7 هزار مترمربع در ایام مبارك ماه رمضان 

در حال اجرا می باشد.
احمد ترکمن با اشاره به انجام پروژه های عمرانی، خدماتی و ترافیکی 
منطقه، از پروژه ترمیم و روکش آسفالت خیابان موعود در جمکران و فرعی 
ها آن با توزیع بیش از 600 تن آسفالت به مساحت 7000 مترمربع در ماه 
مبارك رمضان خبر داد. شهردار منطقه 5 افزود: نهضت آسفالت در مناطق 
کمتر برخوردار منطقه از جمله شهرك قائم و اکبرآباد به اتمام رسید و انشا ا... 
آسفالت معابر بافت مسکونی جمکران نیز به زودی به اتمام خواهد رسید. وی 
نیاز سنجی پروژه ها را در اطراف مسجد مقدس جمکران یکی از اولویت ها 
دانست و افزود: در همین راستا پروژه های که در این منطقه پیش بینی شده 

بودند اغلب به اتمام رسیده و یا درحال انجام می باشد.

شهردار منطقه سه قم خبرداد:

اصلاح هندسی و ساماندهی معبر 
مقابل پارك بازی 72 تن

شهردار منطقه سه قم از اصلاح هندسی و ساماندهی معبر مقابل پارك 
بازی 72 تن خبر داد.

رضا پوریافر با اشاره به اصلاح هندسی و ساماندهی معبر مقابل پارك بازی 
72 تن اظهار کرد: این طرح با توجه به احداث کمپ گردشگری زائران بوستان 
فدك در محدوده عوارضی قم - تهران تا میدان 72 تن، لزوم ساماندهی تردد 
زائران و مجاوران برای استفاده بهینه از سطح کمپ و احداث پارکینگ های 

ایمن برای استقرار وسائل نقلیه صورت گرفته است.
وی خاطرنشان کرد: محدوده طرح شامل پایانه تاکسیرانی فدك تا رمپ 
خروجی از اتوبان قم - تهران است که به طور تقریبی یك کیلومتر است. شهردار 
منطقه سه قم با اشاره به اهمیت اصلاح هندسی در این محدوده گفت: پس از 
انجام اصلاح هندسی با توجه به عرض زیاد معبر خودروها به صورت ساماندهی 
شده وارد تقاطع میدان 72 تن می شود و این امر از بروز حوادث رانندگی 
جلوگیری می کند و باقیمانده فضا از شارع به صورت فضای سبز و پارکینگ 
استفاده خواهد شد. وی با بیان اینکه میزان اعتبار این پروژه در حدود 3 
میلیارد ریال می باشد، خاطرنشان کرد: مدت زمان اجرای طرح ۴5 روزه است 

که عملیات اجرایی پروژه شروع شده و 10 درصد پیشرفت فیزیکی دارد.

مدیرعامل سازمان پایانه های مسافربری شهرداری قم اعلام کرد:

توسعه و تجهیز پایانه مسافربری
 فدك میدان 72 تن

مدیرعامل سازمان پایانه های مسافربری شهرداری قم از توسعه جایگاه 
مسافران در پایانه فدك میدان 72 تن خبر داد.

ابوالفضل مستقیمی با اشاره به پایانه مسافربری فدك در میدان 72 تن اظهار 
کرد: در گذشته این پایانه چند منظوره بود و اتوبوس و سواری می توانست 
در آن مستقر شود که بر اساس مصوبه هیأت مدیره مقرر گردید، به تدریج 
سرویس حمل و نقل برون شهری اتوبوس در میدان 72 تن را کاهش داده و 
لزومی برای توقف اتوبوس داخل پایانه فدك وجود ندارد. وی خاطرنشان کرد: 
به طور قانونی اتوبوس نباید در داخل پایانه فدك توقف کند و تنها خودروهای 
سواری امکان توقف در این پایانه را دارد. مدیر عامل سازمان پایانه های 
مسافربری شهرداری قم عنوان کرد: سرویس بهداشتی،  نمازخانه،  ایستگاه آب 

شیرین و توقفگاه مختصری برای مسافران در پایانه فدك فراهم شده است. 

قائم مقام شهردار قم در امور سرمایه گذاری از تملک 
کلی ۴0 بلوک از بدنه بلوار پیامبر اعظم )ص( خبر داد.

محمدرضا معرفت با اشاره به اینکه مدیریت بدنه و 
اسکلت بلوار پیامبر اعظم )ص( به واحد سرمایه گذاری 
کلی  طور  به  گفت:  است،  شده  واگذار  قم  شهرداری 
تملک هایی که از گذشته تا به امروز صورت گرفته است 

ناقص و همراه با مشکلات خاص خود است.
وی از تملک کلی حدود ۴0 بلوک در این بلوار خبر داد 
و گفت: یکی از معضلات بلوک های تملک شده بلاتکلیفی 

و عدم تفکیک واحدهای کوچک و بزرگ کنار هم است.
قائم مقام شهردار قم در حوزه سرمایه گذاری با اعلام 
اینکه حدود 80 درصد قطعات مد نظر در بلوار پیامبر اعظم 
تملک شده است، گفت: در میان این قطعات تملک شده 
حدود 20 درصد مایملک بلاتکلیف وجود دارد که نیازمند 

تفکیک است.
معرفت با بیان اینکه شرکت عمران معصومیه به عنوان 
کارگزار شهرداری قم مسؤولیت تفکیک قطعات بلا تکلیف 
را عهده دار است، افزود: شهرداری هر ملکی را که تملک 
کرده و خریده ثبت کرده و هیچ کدام از املاک مشکل 

ثبتی ندارند.
وی مشکل عمده بلوک ها را عدم تطبیق سند ملکی 
با برخی بلوک ها اعلام کرد و گفت: کار سخت شهرداری 
مرتبط با تجمیع بلوک ها و در عین حال تفکیک هر بلوک 

است.
قائم مقام شهردار قم در حوزه سرمایه گذاری تسویه 
دیون ناشی از اوراق مشارکت بلوار پیامبر اعظم )ص( را 
یکی دیگر از مسؤولیت های سنگین شهرداری بیان کرد و 
گفت: نفس انجام برنامه اوراق مشارکت در راه اندازی این 

پروژه خوب و مورد نیاز بوده است.
معرفت از عدم برنامه ریزی مدیران گذشته در تسویه 
دیون و رد بدهی انتقاد کرد و گفت: در حال حاضر انتشار 
اوراق مشارکت برای طرح های بزرگ شهرداری از جمله 

بلوار پیامبر اعظم )ص( ضرورت و توجیه اقتصادی ندارد.
وی با اشاره به انتقاداتی که نسبت به طرح بلوار مطرح 
می شود٬ اظهار کرد: در کلیت طرح ها مشکلی وجود ندارد 
و به اندازه کافی فرصت های سرمایه گذاری در این بلوار 

وجود دارد.
تنها  قائم مقام شهردار قم در حوزه سرمایه گذاری 
راه به اتمام رسیدن بلوار پیامبر اعظم )ص( را هم افزایی 
میان مدیران دستگاه های استان ارزیابی کرد و گفت: در 
این راستا مشورت و هم افزایی های خوبی با اعضای شورای 

اسلامی شهر ایجاد کرده ایم.

قائم مقام شهردار قم در امور سرمایه گذاری خبرداد:

 تملک 40 بلوک از بدنه بلوار پیامبر اعظم )ص(

آیت الله ناصر مکارم شیرازی از مراجع تقلید 
با بیان اینکه همه دیدند که به آسانی بالاترین 
دلارهای  دست  بازیچه  ملل  سازمان  مقام 
نفتی شد، گفت: این مساله ضربه سنگینی بر 
باور کسانی که این مجامع را پناهگاهی برای 

مظلومان جهان می دانستند وارد ساخت.
الله  به گزارش پایگاه اطلاع رسانی آیت 
ابتدای  در  دیروز  وی صبح  شیرازی،  مکارم 
افزود:  جلسه شرح دعای صحیفه سجادیه، 
دبیرکل  برای  بتازگی  که  بزرگی  رسوایی 
سازمان ملل پیدا شد در نوع خود بی نظیر یا 
کم نظیر بود. وی تصریح کرد: آن ها چند روز 
نام عربستان را در لیست سیاه کودک کشی 
گذاردند، ناگهان ورق برگشت و از لیست سیاه 
حذف شد و دبیرکل اعلام کرد چاره ای جز این 

کار نداشته است، زیرا عربستان تهدید کرده بود که دلارهای 
نفتی کمک را قطع می کنم. آیت الله مکارم شیرازی اضافه 
کرد: این حادثه زلزله ای در افکار ساده اندیشان که مجامع 
جهانی و اعلامیه های بلند بالای حقوق بشر را مشکل 

گشا می دانستند، افکند. وی ادامه داد: از آن رسواتر اینکه 
آمریکایی ها چندی قبل با صراحت گفتند که یک سند 28 
صفحه  ای وجود دارد که نشان می دهد عربستان سعودی 
در حادثه 11 سپتامبر دست داشته و به زودی منتشر خواهد 
شد. این مرجع تقلید افزود: به دنبال آن عربستان با صراحت 

تهدید کرد که اگر چنین شود اموال خود را 
از بانک های آمریکایی خارج خواهد ساخت؛ 
ناگهان ورق برگشت و رجال سیاسی آمریکا 
کشف کردند که عربستان ابدا در این مساله 
دخالت نداشته و دامانشان تا ابد از هرگونه اتهام 

پاک و مبراست! 
آیت الله مکارم شیرازی گفت: این حادثه نیز 
ضربه دیگری بر افکار کسانی وارد کرد که می 
گفتند ما باید یک روز با آمریکا دوست شویم و 
اعتماد کنیم. وی تصریح کرد: آیا چنین دنیایی 
که با مبالغی از دلارهای نامشروع نفتی که حق 
فقرای عربستان است می توان دیوی را فرشته 
کرد، جای امن و امانی است؟ و اینجاست که 
باید بدانیم در مقابل این بردگان دلارهای نفتی 
از دبیرکل سازمان ملل گرفته تا دولتمردان 
آمریکا تنها راه این است که قوی باشیم تا این »بردگان زر« 
نتوانند به ما »زور« بگویند و بدانید در این صورت خداوند یار 
و یاور ما خواهد بود. آیت الله مکارم شیرازی تاکید کرد: در 

برابر بردگان »زر« با زبان »زور« باید صحبت کرد.

از  مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی استان قم 
واگذاری شهرک چاپ و نشر )شهاب( به صنف بنکداران و 

عمده فروشان در 25 هکتار از این شهرک خبرداد.
امیر طیبی نژاد در جمع خبرنگاران از واگذاری شهرک 
بنکداران  به صنف  )شهرک چاپ و نشر(  صنعتی شهاب 
و عمده فروشان خبر داد و اظهار داشت: با هدف اجرای 
سیاست های کلی اقتصاد مقاومتی و برنامه های راهبردی 
و حمایت از بنگاه های خرد و متوسط تفاهم نامه ایی در 
راستای واگذاری بخشی از شهرک صنعتی شهاب بین 
شرکت و اتحادیه بنکداران و عمده فروشان مواد غذایی 

قم امضاء شد. 
و  فعالان  درخواست  اعلام  از  پس  کرد:  تصریح  وی 
عمده فروشان مواد غذایی قم برای استقرار در شهرک های 
با  که  فراوانی  رایزنی های  همچنین  و  استان  صنعتی 

متقاضیان  زمینه حضور  مربوطه شد  اتحادیه  مسئولان 
در شهرک صنعتی شهاب فراهم شد. مدیرعامل شرکت 
شهرک های صنعتی قم  با اعلام این که کار مطالعاتی و 
فراهم کردن زمینه های فنی، ساختاری و عمرانی این طرح 
از اواسط سال گذشته در دستور کار این شرکت قرار گرفت 
تصریح کرد: شهرک های صنعتی براساس نیاز واحدهای 
تولیدی و صنعتی آماده سازی می شوند و حضور واحدهای 
جدید نیازمند اصلاحاتی است که خوشبختانه در کم ترین 
زمان ممکن و با همکاری اتحادیه و مشاوران اقدامات لازم 

انجام شد. 
وی زمین اختصاصی به این صنف را 25 هکتار عنوان 
کرد و گفت: معرفی توانمندی های صنعتی و تولیدی و 
توزیعی استان، ایجاد فرصت برای برقراری ارتباط واحدهای 
تولیدی داخل و خارج استان با توزیع کنندگان عمده، خروج 

فعالان صنف از سطح شهر و فعالیت متمرکز و انسجام 
بخشی به آنها در نزدیک ترین و مناسب ترین نقطه به مرکز 
استان، زمینه سازی فرصت های جدید شغلی و حمایت از 
تولید و توزیع کالای ایرانی از مهم ترین دستاوردهای این 

تفاهم نامه است. 
طیبی نژاد خاطرنشان کرد: در حال حاضر فعالان عمده 
این صنف در هسته مرکزی شهر قم فعال هستند که با 
توجه به مسائل ترافیکی و معضلات اجتماعی و محیط 
زیستی با مشکلاتی روبه رو هستند که با استقرار در شهرک 
صنعتی شهاب ضمن رفع مشکلات این صنف، این واحدها 
شوند.  بهره مند  نیز  صنعتی  شهرک های  مزیت های  از 
شهرک شهاب تا پیش از این به عنوان شهرک چاپ و نشر 
شهرت داشت و بنا بود ناشران و چاپخانه داران استان در این 

شهرک مستقر شوند.

آیت الله مکارم شیرازی:

بالاترین مقام سازمان ملل بازیچه دست دلارهای نفتی شد

مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی استان قم خبرداد:

واگذاری شهرک چاپ و نشر قم به بنکداران

خبـــر

در نظر دارد اموال مشروحه ذیل را از طریق مزایده بفروش برساند

شرکت کنندگان در مزایده می بایستی مبلغ ذکر شده در جدول فوق الذکر را به عنوان سپرده 

شرکت در مزایده به صورت وجه نقد به حساب جاری 11100072 بانک رفاه شعبه )میدان مطهری( 

بنام دانشگاه علوم پزشکی قم واریز نموده و فیش آنرا همراه با کلیه مدارک به شرح اسناد مزایده 

ارسال دارند.

قیمت اسناد و نحوه واریز وجه: واریز مبلغ: 100/000 ریال به حساب سیبا 2177753525001 

بطور جداگانه برای هر ردیف )قابل واریز در کلیه شعبه ملی(

مدارک مورد نیاز جهت دریافت اسناد: اصل فیش واریزی

مهلت تحویل اسناد و مدارک و عودت به دبیرخانه دانشگاه: 10 روز کاری پس از انتشار آگهی 

نوبت دوم در قبال پرداخت وجه هزینه آگهی روزنامه، کارشناسی و حمل و نقل به عهده برنده 

مزایده می باشد.

محل خرید اسناد و تحویل پیشنهادات: قم، خیابان شهید لواسانی )ساحلی(، ساختمان ستاد 

مرکزی دانشگاه علوم پزشکی و خدمات بهداشتی و درمانی قم، طبقه همکف، دبیرخانه مرکزی

زمان گشایش پیشنهادها: درج در شرایط مزایده

دانشگاه علوم پزشکی
 و خدمات بهداشتی درمانی قم

روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی قم

آگهی مزایده )نوبت دوم(

عباس فرساد


